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عناوینخبرها

 دیوان عدالت باید راه فعالیت های سالم اقتصادی 
و تولیدی را هموار کند

 دستگاه های دولتی در واگذاری سهام
 و دارایی های خود تسریع کنند

 تولید 44444 دستگاه خودرو در سال جاری
جلوتر از تولید سال گذشته در همین بازه زمانی

طراحی و ساخت خودرو برقی مشترک سایپا و دانشگاه شریف

هر جنایتی نابودی ذلیلانه رژیم صهیونیستی  را 
سرعت می بخشد

 رفع مشکلات قانونی و کمبود بودجه ای نهاد کتابخانه ها  
با همراهی نمایندگان مجلس

اقتصاد هوشمند با هدف شتاب بخشی به پیشرفت اقتصادی کشور

رویکرد مدیریت فولاد مبارکه
 رعایت ایمنی در بالاترین سطح است

مسکن مهر و طرح اقدام ملی از مهمترین استراتژی های بانک مسکن

شماره 
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قلدری موقوف !
اجتماعی،  فاصله  رعایت   لطفاً 
ویروس  نشود،  فراموش  زدن  ماسک 
کرونا همچنان می تازد، هر 6 دقیقه 

یک فوتی؛ چرا لجبازی ؟!
با مراقبت از خود، بر مرگ زودهنگام 

پیروز شویم.
رزمایش پیامبر اعظم )ص( 

پاسداران  سپاه  دریایی  و  موشکی  رزمایش 
انقلاب اسلامی با نام » پیامبر اعظم )ص( « بر منطقه خلیج فارس و 
تنگه هرمز و اظهارات فرماندهان رزمایش ، تمریناتی  نظیر پدافند ضد 
بالستیک و کروز ، مقابل با ناو هواپیما بر ، شلیک های هوا ، دریا و ساحل 
) وقتی رسانه های جهان خبر ورود ماکت ناو هواپیما بر به حوزه دریایی 
خلیج فارس را اعلام نمودند ( این رزمایش به دشمن تفهیم کرد ، بزن در 
روها  تمام شده و اقدامات سپاه با کسی شوخی ندارد و قلدری موقوف ! 

اقتدار جمهوری اسلامی ایران
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ، مظهر قدرت ، اقتدار ، اعتماد به نفس 
تعرض  های جهان  رسانه  گذشته  روز  ده  در  ایران  ملت  خودباوری  و 
دوجنگنده آمریکایی با هواپیمای مسافربری ایران در آسمان سوریه را 
به شکل های مختلف بررسی و واکنش ها، نشان از هزیان گویی مقامات 
آمریکایی است ، باید  اینگونه اعمال را در نطفه خفه کرد ، اما رسانه های 
جهان به رزمایش پیامبر اعظم )ص( در این سطح توسط سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی پرداخته که بازتاب گسترده جهانی آن نشان از عزت و 
غرور ملی ایران اسلامی است، جمهوری اسلامی ایران برای همسایگان 
آرامش، ولی برای امریکا و نوکرانش ذلت و ترس و دلهره ایجاد کرده 
است.           ادامه در صفحه 8
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مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

برای نخستین بار در دنیا، شلیک موشک های بالستیک  از اعماق زمین 

برای  نیروی هوافضای ســپاه   
توانســت  دنیا  در  نخســتین بار 
موشــک بالســتیک را از اعماق 
و  ســکو  داشــتن  بدون  زمین، 
تجهیزات مرسوم شلیک و اهداف 
در  کند.  منهدم  را  شــده  تعیین 
ســپاه   ۱۴ اعظم  پیامبر  رزمایش 
یک  اسلامی،  انقلاب  پاســداران 
بالســتیک جدید نیز که  موشک 
پیــش از این دیده نشــده بود، 

به نمایش در آمد. 
بــه گزارش اعتبار به نقل از ســپاه 
نیوز، روز دوم برگزاری رزمایش پیامبر 
اعظم 14 شــاهد ابتکارات جدیدی در 
فضای نظامی کشــور بود که اخبار آن 
به سرعت مورد توجه رسانه های جهان 
قرار گرفت. متخصصان نیروی هوافضای 
سپاه توانســتند در یک طرح ابتکاری، 
موشــک های بالســتیک را از عمــق 
زمین و در حالی که در اســتتار کامل 
بودند، شلیک کنند. این دستاورد مهم 
می تواند سازمان های اطلاعاتی دشمن 
را در رویارویی احتمالی با چالش های 
جدی روبه رو کند. در تصاویر منتشــر 
شده از رزمایش پیامبر اعظم 14، یک 
موشک بالســتیک جدید نیز که پیش 
از این دیده نشــده بــود به نمایش در 
آمد. این موشــک سوخت جامد که به 
نظر می رســد از خانواده موشــک های 
فاتح باشــد، از درون کپســول شلیک 
می شــود که برای نخســتین بار است 
از چنین لانچری  ایرانی  بالستیک های 
اســتفاده می کنند. لانچ )Launch( در 
ادبیات انگلیســی به معنای آغاز کردن 
)Start( و در دانش مهندســی هوافضا 
به معنای پرتاب )پرتاب کردن( است. 
Launcher )پرتابگــر( در دانش هوافضا 

به وسیله ای گفته می شود که به حالت 
دســتی )Manual( یا حالــت خودکار 
)Automatic( گلولــه، توپ و موشــک 

شلیک می کند. 
سردار امیرعلی حاجی زاده، فرمانده 
پاســداران  هوافضای ســپاه  نیــروی 
انقلاب اســلامی در حاشــیه برگزاری 
چهاردهمین رزمایش پیامبر اعظم)ص( 
ســپاه پاسداران در خلیج فارس و غرب 
تنگه هرمز، به تشریح اقدامات بدیع و 
ابتکاری سپاه در این رزمایش پرداخت 

رونمایی از ابتکارات جدید دفاعی 
در چهاردهمین 

رزمایش پیامبر اعظم)ص(

برای نخستین بار در دنیا، شلیک موشک های بالستیک از اعماق زمین
رونمایی از ابتکارات جدید دفاعی در چهاردهمین رزمایش پیامبر اعظم)ص(

و گفــت: رزمایش های ســپاه به طور 
معمــول با ابتکارات همــراه بوده و در 
این رزمایش برای نخستین بار در دنیا، 
شلیک موشک های بالستیک از اعماق 
زمین توســط نیروی هوافضای ســپاه 

انجام شد. 
وی افزود: در چهاردهمین رزمایش 
پیامبــر اعظم)ص( بدون اســتفاده از 
سکوها و تجهیزات مرسوم، موشک های 
مدفون شده زمین را شکافتند و اهداف 
از پیش تعیین شــده را با دقت بالایی 
مورد اصابت قرار داده و منهدم کردند. 

موشک زیر کشت
ســپاه  هوافضای  نیــروی  فرمانده 
عبور از سپر موشــکی و منهدم کردن 
سامانه های پدافندی دشمن را اقدامی 
نــو و بدیــع در چهاردهمین رزمایش 
پیامبر اعظم)ص( سپاه عنوان و تصریح 
کرد: در این رزمایش برای نخستین بار 
ســامانه تاد را مســتقر کردیــم و با 
موشک های ضدرادار آن را مورد هدف 
پهپادهای رزمی  قرار دادیم؛ همچنین 
هوافضای سپاه از فاصله دور اهداف از 
پیش تعیین شده بویژه پل فرماندهی 
ماکت ناو هواپیمابــر آمریکا را با دقت 
مورد هدف قرار دادنــد. وی افزود: در 
این رزمایش جنگنده های »سوخو 22« 
سپاه اهداف با ســطح مقطع کم را از 
موشــک های  اصابت  مورد  دور  فاصله 

بالدار قرار داده و منهدم کردند. 
ســردار حاجــی زاده با اشــاره به 
تمرین جنگ مشترک هوافضای سپاه 
بــا نیروی دریایــی در رزمایش پیامبر 
اعظم)ص( گفت: ســامانه و تجهیزاتی 
که در مجموعه نیروی هوافضای سپاه 
اعم از موشــکی، پدافندی، پهپادی و 
دیگر امکانات قرار دارد، در کنار ســایر 
تجهیزات ســپاه در نیروهای دریایی و 
زمینــی موجب ایجاد هم افزایی و توان 
بازدارندگــی در کنار ســایر نیروهای 
مســلح می شــود که ثمره آن امنیت 
ایران اســلامی اســت.  کامل امــروز 
فرمانــده نیروی هوا فضای ســپاه در 
پایان تاکیــد کرد: با مجموعه امکاناتی 
که امروز در اختیــار داریم، می توانیم 
هرگونه هدف متخاصم را در هر نقطه 
از منطقــه خلیج فارس، دریای عمان و 

اقیانوس هند مورد هدف قرار دهیم. 

  پرواز سوخو
با بمب های بالدار یاسین

در دومین روز مرحله نهایی رزمایش 
پیامبر اعظم 14 سپاه پاسداران انقلاب 
غــرب  و  خلیج فــارس  در  اســلامی 
هواپیما های ســوخو 22  هرمــز،  تنگه 
)Su22Fitter( ســپاه، اهــداف از پیش 
تعیین شده در جزایر فارور را به وسیله 
بمب های بالدار مورد هدف قرار داده و 
منهدم کردند. تصاویر منتشــر شده از 
اجرای این عملیات توسط جنگنده های 
نیروی هوافضای ســپاه نشان می دهد 
»فیترها« با استفاده از بمب های بالدار 
یاســین که پیش تر توسط وزارت دفاع 
توسعه یافته بود، اهداف خود را منهدم 
تســت  برد  آخرین  کرده اند. همچنین 
این بمــب که پیش از این ۶۰ کیلومتر 

اعلام شده بود، در این رزمایش به 1۰۰ 
کیلومتر افزایش یافته که قابلیت اجرای 
عملیات آفندی در خارج از رینگ های 
پدافندی را به طور کامل میســر کرده 

است. 
مردادماه سال گذشته  یاسین  بمب 
توســط وزارت دفاع رونمایی شده بود 
و پیش از رونمایی رســمی آن هم، در 
آییــن الحاق جنگنده های ســوخو 22 
به نــاوگان نیروی هوافضای ســپاه در 
مردادمــاه 1۳۹۷ بــه عنــوان یکی از 
تســلیحات ایــن جنگنده بــه نمایش 
درآمد. مزیت اســتفاده از این بمب که 
در زمره تســلیحات هواپایه دورایســتا 
محســوب می شــود، قابلیــت اجرای 
عملیات خــارج از رینگ های پدافندی 
دشمن اســت. به این معنا که جنگنده 
خودی بــدون آنکــه در معرض خطر 
اصابت توسط سامانه های پدافندی برد 
متوسط دشمن قرار بگیرد، قادر خواهد 

بود هــدف خود را منهــدم کند. نحوه 
عملکرد بمب های دورایســتا و هدایت 
پروازی  کامپیوتــر  بر  مبتنی  شــونده 
است که روی آنها قرار دارد و مختصات 
نقطه هدف توسط اپراتور روی آن وارد 
می شود. کامپیوتر پروازی بمب با انجام 
خودکار محاســبات، ســرعت و ارتفاع 
لازم برای رها کــردن )Release( بمب 
از جنگنــده را در اختیار خلبان خواهد 

گذاشت. 
ســطوح کنترل پروازی تاشو )بال و 
بالک( که بر قســمت فوقانی این بمب 
نصب شده اســت، بمب را قادر خواهد 
کرد به ســمت هدف، پــروازی دقیق 
داشته باشد و مسیر خود را اصلاح کند. 
درباره جنگنده های ســوخو 22 )فیتر( 
نیز باید گفت ایــن جنگنده ها با هدف 

اجرای عملیات های هوا به زمین توسط 
شــوروی طراحی و ساخته شد و کشور 
عــراق به عنــوان یکــی از همپیمانان 
شــوروی، از جمله کاربران این هواپیما 
بــود که از آن در طول 8 ســال جنگ 
نیز استفاده  تحمیلی علیه کشــورمان 

کرد. 
بــا وقوع جنــگ اول خلیج فارس و 
حمله ائتلاف جهانی به رهبری آمریکا 
به عراق، برخــی هواپیماهای عراقی از 
جمله سوخو 22 به ایران گریختند تا از 

آسیب های این جنگ در امان بمانند. 
از آن زمــان تا همین چند ســال 
گذشته، ســوخوها در خط پروازی قرار 
نداشــتند تا آنکه متخصصــان نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در روندی طولانــی پس از تحویل این 
آنها  راه انــدازی  به  اقــدام  جنگنده ها، 
کرده و ســوم مردادماه ســال ۹۷ نیز 
1۰ فروند از این جنگنده ها بعد از ارتقا 

یافتن به دســت کارشناسان داخلی به 
خطوط عملیات پروازی اضافه شــدند.  
با  جنگنده سوخو 22 اساسا هواپیمایی 
قابلیت های ممتاز به خود بوده و هنوز 
هم در ســطح جهانی در عملیات های 
مختلــف جهت پوشــش هوایی ایفای 
نقــش می کنــد کــه نمونه بــارز آن 
فعالیت های گســترده علیــه نیروهای 
تکفیــری و داعــش در خاک ســوریه 

توسط نیروی هوایی این کشور است. 
  پیام رزمایش پیامبر اعظم ۱۴

نیروی  فرمانده  تنگســیری،  سردار 
دریایــی ســپاه در حاشــیه برگزاری 
رزمایــش پیامبر اعظــم 14، دفاع از 
جزایر ایرانی خلیج فــارس را از اهداف 
این رزمایش عنــوان کرد و پیام آن را 
صلح و دوســتی با کشورهای مسلمان 
تنگسیری  کرد. سردار  توصیف  منطقه 
تمریــن دفاع از جزایــر خلیج فارس و 
حاکمیــت و منافعی که در این منطقه 

راهبردی وجود دارد را از جمله اهداف 
برگــزاری رزمایش پیامبــر اعظم)ص( 
توصیف و تصریح کــرد: بیگانگان هزار 
مایــل طــی می کننــد و رزمایش بر 
مبنای تهدید و علیــه قایق های تندرو 
انجام می دهند اما خلیج فارس خانه ما 
اســت و این رزمایش پس از انجام 1۳ 
برگزار  خلیج فارس  منطقه  در  رزمایش 
می شــود.  دریادار تنگسیری در پایان 
پیام رزمایش پیامبر اعظم)ص( ســپاه 
را دوستی و همگرایی برای کشورهای 
مســلمان منطقه توصیف و اظهار کرد: 
رزمایش ما تهدیدی برای کشــورهای 
دوســت و همسایه نیست، بلکه هشدار 
به کســانی است که بخواهند خللی در 
امنیــت ما ایجاد کنند و مــا به عنوان 
سربازان ملت عزیز و مدافع منافع آنان 
اجازه سوءاستفاده به دشمنان را نه  تنها 
در خلیج فارس، بلکــه هیچ نقطه ای از 

جغرافیای ایران اسلامی نخواهیم داد.
]پایگاه  آمریکایی »العدید« 
با »ماهواره نور« رصد شد[

نیروی هوافضای سپاه پاسداران که 
پیش از این خبر از پایش و رصد منطقه 
رزمایــش پیامبر اعظم14 به وســیله 
ماهواره نور داده بود، تصاویر تهیه شده 
توســط ماهواره نور را منتشــر کرد. بر 

اساس این تصاویر، ماهواره نور توانسته 
است یک تصویر سراسری با رزولوشن 
بالا را به روش تصویربرداری موزاییکی 
از پایگاه آمریکایــی العدید در قطر که 
مرکز تجمع نظامیان آمریکایی اســت 
تهیه کند. ماهواره نور نخستین ماهواره 
نظامی جمهوری اسلامی ایران است که 
اردیبهشت ماه سال جاری توسط نیروی 
هوافضای سپاه به فضا پرتاب شد و در 
مدار 42۵ کیلومتری زمین با موفقیت 
قــرار گرفت. پایگاه هوایــی العدید که 
مرکــز نیروهای هوایی ارتــش آمریکا 
پایگاه  بزرگ ترین  می شــود،  محسوب 
هوایی آمریکا در غرب آســیا محسوب 
می شــود و به گفته منابع مختلف، 1۳ 
هزار تروریست آمریکایی در این پایگاه 
مستقر هســتند. روز گذشته نیز شبکه 
خبری »سی ان ان« به نقل از مقام های 
نظامــی آمریکایی گــزارش داد پس از 
توسط  بالستیک  موشــک های  شلیک 
ایــران در چهاردهمین رزمایش پیامبر 
اعظم، 2 پایگاه نیروهای هوایی سنتکام 
یعنــی »العدید« در قطــر و »الظفره« 
در امارات عربی متحــده »برای مدت 
قرار  آماده باش  کوتاهی« در وضعیــت 
گرفتنــد و نیروهای آنها بــه پناهگاه 

رفتند.

آمریکا نتوانسته است 
با ترس یا فریب 

جلوی پیشرفت مردم ایران را بگیرد

پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی به مناسبت ایام حج:
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خبـــــر

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی 
به مناسبت ایام حج با تأکید بر وحدت 
امت اسلامی در برابر آمریکای متجاوز و 
رژیم صهیونیســتی و همچنین لزوم 
اهتمام به »کمک به فلســطین مظلوم، 
دلســوزی برای پیکر مجــروح یمن و 
دغدغه مسلمانان زیر ستم در هر نقطه 
جهان«، سران برخی کشورهای اسلامی 
را که برای سود شخصی چند روزه با رژیم 
غاصب صهیونیســتی دست دوستی 
می دهند به پرهیز از این رفتار ذلت بار 
نصیحت و در خصوص حضور آمریکا در 
منطقــه و حوادث جــاری در آمریکا 
خاطرنشــان کردند: حضور آمریکا در 
غرب آسیا را به زیان ملتهای این منطقه 
و موجب ناامنی و ویرانی و عقب ماندگی 
کشــورها میدانیم. در قضایای کنونی 
آمریکا و حرکت ضد تبعیض نژادی در آن 
هم، موضع قاطع ما جانبداری از مردم و 
محکوم کردن رفتار قساوت آمیز دولت 

نژادپرست آن کشور است.
متن پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی به 

این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

والحمدلله رب العالمین و صلی الله علی 
محمد و آله الطاهرین و صحبه المنتجبین
و من تبَِعَهُم باحِسانٍ الی یوم الدین

موســم حج که همواره موسم احساس 
عزت و عظمت و شکفتگی جهان اسلام بود، 
امسال دســتخوش اندوه و حسرت مؤمنان و 
مبتلا به احساس فراق و ناکامی مشتاقان است. 
دلها از غربت کعبه احســاس غربت میکند و 
لبّیکِ جداماندگان با اشک و آه درهم می آمیزد.
این محرومیت، کوته مدت است و بحول 
و قوه الهی دیر نخواهد پائید، لکن درس آن که 
قدردانستن نعمت بزرگ حج است باید ماندگار 
شود و ما را از غفلت برهاند. رمز عظمت و قدرت 
امت اسلام در جمع فراگیر و متنوع مؤمنان در 
حریم کعبه و حرم پیامبر صلی الله علیه و آله و 
ائمه ی بقیع علیهم السلام را امسال باید بیش 

از همیشه حس کنیم و در آن بیندیشیم.
حج، فریضه ئی بی مانند است؛ گل صد 
برگ در میان فرائض اســلامی اســت؛ گوئی 
همه ی جوانب مهمّ فردی و اجتماعی، و زمینی 
و آسمانی، و تاریخی و جهانی دین، قرار است 

در آن مرور شود.
معنویت در آن هست، ولی بدون انزوا و 
گوشه نشینی و خلوت گزینی. اجتماع در آن 
هســت، ولی به دور از درگیــری و بدگوئی و 
بدخواهی. از ســوئی حظ روحی از مناجات و 
ابتهال و ذکر الهی، و از سویِ دیگر پیوند انُس 

و ارتباط مردمی.
حاجی با یک چشم پیوند دیرین خود با 
تاریخ، با ابراهیم و اسماعیل و هاجر، با رسول 
خــدا در هنــگام ورود پیروزمندانــه بــه 
مســجدالحرام، و با خیل مؤمنان صدر اول را 
مینگــرد، و با چشــمی دیگر انبــوه مؤمنان 
هم روزگار خود را که هر کدام میتوانند دستی 
برای همیاری و اعتصــام جمعی به حبل الله 

باشند.
تدبــر و اندیشــیدن در پدیده ی حج، 
حج گــزار را به این باور قطعی میرســاند که 

بسیاری از آرمانها و آرزوهای دین برای بشریت، 
بدون هم افزائی و همدلی و همکاری مجموعه 
دین داران، به بار نمی نشیند، و با پیدایش این 
همدلی و همکاری، کید معاندان و دشمنان، 

مشکل مهمی بر سر این راه پدید نمی آورد.
حج، رزمایش قدرت در برابر مستکبرانی 
اســت که کانون فساد و ظلم و ضعیف کُشی و 
غارتگری اند و امروز جسم و جان امت اسلامی 
از ســتمگری و خباثت آنان آزرده و خون آلود 
است. حج، نمایش توانائیهای سخت و نرم امت 

است.
این، طبیعت حج و روح حج و بخشی از 
مهمترین هدفهای حج است، این همان است 
که امام راحل خمینی کبیر، آن را حج ابراهیمی 
نامید، و این همان است که اگر متولیان امر حج 
که خود را خادم حرمین مینامند، صادقانه به 
آن گردن نهند و بجای خشنودی دولت امریکا، 
رضای الهی را برگزینند، میتواند مشــکلات 

بزرگی از جهان اسلام را حل کند.
ـ و بیش از همیشه  امروز مانند همیشه ـ
ــ مصلحتِ الزامی امت اســلامی، در وحدت 
است؛ وحدتی که ید واحده در برابر تهدیدها و 
دشمنی ها پدید  آورد و بر سر شیطان مجسّم، 
امریکای متجاوز و غدّار و سگ زنجیریش رژیم 
صهیونیستی، رعدآســا فریاد کشد و در برابر 

زورگوئیها شجاعانه سینه سپر کند.
این معنی فرمان الهی است که فرمود: 

قُوا.. ِ جَمِیعًا وَلَا تفََرَّ وَاعْتَصِمُوا بحَِبْلِ اللهَّ
قــرآن حکیــم، امــت اســلامی را در 
ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ  اءُ عَلیَ الکُْفَّ چهارچوب أشَِــدَّ
معرفی میکند، و از او وظیفه ی: وَلَا ترَْکَنُوا إلِیَ 
ُ للِکَْافرِِینَ عَلیَ  َّذِینَ ظَلمَُوا،  وَلـَـن یجَْعَلَ اللهَّ ال
ةَ الکُْفْرِ  و  لَا تتََّخِذُوا  المُْؤْمِنِینَ سَبِیلًا،  فَقَاتلُِوا أئَمَِّ
عَدُوِّی وَعَدُوَّکُمْ أوَْلیَِاءَ را می طلبد، و برای اینکه 
 ُ دشــمن را مشخص کند، حکم: لا ینَْهَاکُمُ اللهَّ
ینِ وَلمَْ یخُْرِجُوکُم  َّذِینَ لمَْ یقَُاتلُِوکُمْ فیِ الدِّ عَنِ ال

مِّن دِیاَرکُِمْ.. صادر میفرماید.
این فرمانهای مهم و سرنوشت ساز هرگز 
نباید از منظومه ی فکری و ارزشی ما مسلمانان 

جدامانده و به دست فراموشی سپرده شود.
امروز بیش از همیشه زمینه ی این تحول 
اساســی در دسترس امّت و نخبگان دلسوز و 
صلاح اندیش آن است. امروز بیداری اسلامی 
به معنی توجه نخبگان و جوانان مســلمان به 
دارائیهای معرفتی و معنوی خود یک حقیقت 
انکار نشدنی است. امروز لیبرالیسم و کمونیسم 

که در صد ســال پیش و پنجاه ســال پیش 
برجسته ترین ارمغانهای تمدن غرب شمرده 
میشد، بکلی از جلوه افتاده و عیوب درمان ناپذیر 
آن ها اشکار شده است. نظام مبتنی بر آن یک 
فروپاشــید و نظام مبتنی بر این دیگری هم 
درگیر بحرانهای عمیق و در شُــرُف فروپاشی 

است.
ـ که  امروز نه فقط الگوی فرهنگی غرب ـ
از آغــاز هم با وقاحت و رســوائی پا به میدان 
ـ بلکــه حتی الگوی سیاســی و  گذاشــت ـ
اقتصادی آن یعنی دموکراســی پولْ محور و 
ســرمایه داری طبقاتــی و تبعیض آمیز، هم 
ناکارآمدی و فســادانگیزی خود را نشان داده 

است.
امروز کم نیســتند نخبگانی در جهان 
اســلام که با گردن برافراشــته و باافتخار و 
سربلندی، همه ی ادعاهای معرفتی و تمدنی 
غــرب را به چالش میکشــند و جایگزینهای 
اسلامی را با صراحت نشان میدهند. امروز حتی 
برخــی متفکران غربــی که پیــش از این، 
لیبرالیســم را مغرورانه، پایان تاریخ معرفی 
میکردند، بــه ناچار آن ادعا را پس گرفته و به 
سرگردانی نظری و عملی خود اعتراف میکنند.

نگاهی به خیابانهــای امریکا، به رفتار 
دولتمردان آمریکا با مردم خود، به دره ی عمیق 
فاصله ی طبقاتی در آن کشــور، به حقارت و 
بلاهتِ کســانی که برای مدیریت آن کشور 
انتخاب شده اند، به تبعیض نژادی هولناک در 
آن، بــه قســاوت مأمور موظــف آن که یک 
غیرمجرم را در خیابان با خونسردی و در برابر 
چشــم رهگذران با شکنجه به قتل میرساند، 
عمق بحران اخلاقی و اجتماعی تمدن غربی و 
اعوجاج و بطلان فلسفه ی سیاسی و اقتصادی 

آن را آشکار میکند.
رفتار امریکا با ملتهای ضعیف، نسخه ی 
بزرگ شده ی رفتار آن پلیس است که زانوی 
خود را بر گــردن یک سیاه پوســت بیدفاع 

گذاشت و آن قدر فشرد تا جان داد.
دولتهــای دیگر غربی هــم هر یک به 
اندازه ی وُسع و امکان خود نمونه های دیگر از 

این وضعیت فاجعه بارند.
حج ابراهیمی پدیده ی شکوهمند اسلام 
در برابر این جاهلیت مدرن اســت؛ دعوت به 
اســلام و نمایش نمادین زیســت جامعه ی 
اسلامی است. جامعه ئی که در آن همزیستی 
مؤمنان، در حرکتی پیوســته، بر گرد محور 

توحید، برترین نشــانه است؛ دوری از تنازع و 
تعارض، دوری از تبعیض و امتیازات اشرافی، 
دوری از فساد و آلودگی، شرط لازم است؛ رمی 
شــیطان و برائت از مشــرکان و آمیختگی با 
فرودستان و کمک به مستمندان و برافراشتن 
شعائر اهل ایمان، در شمار وظائف اصلی است؛ 
و دست یافتن به منافع و مصالح عمومی همراه 
با یاد خدا و شکر او و بندگی او هدفهای میانی 

و نهائی است.
این تصویر اجمالی از جامعه ی اسلامی 
در آئینه ی حج ابراهیمی است، و مقایسه ی آن 
با واقعیّت جوامع غربی پر ادّعا، دل هر مسلمان 
با همّت را لبریز از شوق به تلاش و مبارزه برای 

رسیدن به چنین جامعه ئی میسازد.
ما مردم ایــران به هدایت و رهبری امام 
خمینی کبیر، با چنین شــوقی قــدم در راه 
گذاشتیم و موفق شــدیم. ادعا نمیکنیم که 
توانســته ایم آنچه را که می شناسیم و دوست 
میداریم یکســره تحقق بخشــیم، ولی ادعا 
میکنیم که در این راه بسی پیش رفته و موانع 
بسیاری را از سر راه برداشته ایم. به برکت اعتماد 
به وعده های قرآنی، گام ما استوار مانده است. 
بزرگترین شیطان راهزن و غدار این زمان یعنی 
رژیم آمریکا نتوانسته اســت ما را بترساند یا 
مغلوب مکر و فریب خود کند، یا جلو پیشرفت 

مادی و معنوی ما را بگیرد.
ما همه ی ملتهای مســلمان را برادران 
خود میدانیم، و با غیر مسلمانانی که در جبهه ی 
معارض وارد نشــده اند با نیکی و عدالت رفتار 
میکنیم. غم و گرفتاری جوامع مســلمان را 
گرفتاری خود به شمار میآوریم و برای علاج آن 
تلاش میکنیم. کمک به فلســطین مظلوم، 
دلسوزی برای پیکر مجروح یمن و دغدغه ی 
مسلمانان زیر ســتم در هر نقطه ی جهان را 

اهتمام همیشگی خود قرار میدهیم.
نصیحت به ســران برخی کشــورهای 
مسلمان را وظیفه میدانیم؛ دولتمردانی که به 
جای تکیه به برادر مســلمان خود، به آغوش 
دشمن پناه میبرند و برای سود شخصی چند 
روزه، تحقیــر و زورگوئی دشــمن را تحمل 
میکنند و چوب حراج به عزت و استقلال ملت 
خود میزنند. آنان که بقاء رژیم غاصب و ظالم 
صهیونیســت را می پذیرند و پنهان و آشکار 
دســت دوســتی به آنان میدهنــد. اینان را 
نصیحت میکنیم و از پیامدهای تلخ این رفتار 

بر حذر میداریم.
حضور آمریکا در منطقه ی غرب آسیا را 
به زیان ملتهای این منطقه و موجب ناامنی و 
ویرانی و عقب ماندگی کشــورها میدانیم. در 
قضایای کنونی آمریکا و حرکت ضد تبعیض 
نژادی در آن هم، موضع قاطع ما جانبداری از 
مردم و محکوم کردن رفتار قساوت آمیز دولت 

نژادپرست آن کشور است.
در پایان با ســلام و صلوات به حضرت 
بقیــةالّله ارواحنا فداه، یاد امام راحل را گرامی 
میدارم و بــه ارواح طیبه ی شــهیدان درود 
میفرستم و حجّ ایمن و مقبول و مبارک را در 
آینده ی نزدیک برای امت اسلامی از خداوند 

متعال مسألت میکنم.
والسلام علی عبادالّله الصالحین
سید علی خامنه ای
۷ مرداد

وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح گفت: سامانه 
برج مراقبت کنترل سیار در 
اختیار تعــداد محدودی از 
کشــورهای دنیاســت. این 
بــا  منطبــق  ســامانه 

استانداردهای بسیار بالای 
هوایی بین المللی است.

به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی وزارت دفاع، 
امیــر حاتمی وزیــر دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مسلح 
صبــح امــروز در مراســم 
رونمایی از برج پرواز ســیار 
فرودگاهــی تولیــد داخل، 
گفت: همانطور که اعلام شد 
در سال جهش تولید در کنار 
کمیت و کیفیت تولید تنوع 
نیز بسیار مهم است تنوع به 
آن معنی اســت که آنچه که 
مورد نیاز کشور است بایستی 

در سال جهش تولید، تولید 
شــود و در اختیار گذاشته 
شود. ســامانه برج مراقبت 
کنترل سیار هم یکی از نیاز 
هاســت که در یک ســال 
گذشته شرکت فرودگاه های 
کشــور اعلام نیــاز کرده و 
شــرکت صا ایران با اتکا به 
توانمندی هایــی که وجود 
دارد توانسته ظرف مدت یک 
ســال این ایده را با همکاری 
خود شــرکت فرودگاه ها به 
محصول با ارزشــی تبدیل 

کند.
امیــر حاتمی تصریح 

کرد: در یک کشــوری مثل 
جمهوری اسلامی ایران که 
مرتباً با حوادث مختلف مثل 
ســیل، آتش سوزی، زلزله و 
حوادث نظامی مواجه هست 
عملیاتــی بودن مســتمر 
فرودگاههــا و اســتفاده از 
فرودگاه های موقت بســیار 
مهم اســت. این سامانه این 
امــکان را به مــا می دهد تا 
پایداری عملیــات هوایی را 

داشته باشیم.
وی خاطر نشان کرد: در 
این ســامانه از تجهیزات و 
فنــاوری های پیشــرفته 

الکترونیکــی و ارتباطــی 
اســتفاده شــده است که 
با اســتانداردهای  منطبق 
بسیار بالای هوایی بین المللی 
اســت و این امکان را فراهم 
می کند که در بخش نظامی و 
غیرنظامــی فرودگاه های ما 
همواره بتوانند فعال باشند و 
بتوانند عملیات را انجام دهند 
و به لحاظ علمی و فناوری یک 
دستاورد با ارزش است و در 
اختیار تعــداد محدودی از 
کشــورها اســت و به لحاظ 
اقتصادی بسیار با ارزش است 
چرا که در واقع این را با قیمت 

کمتــر از یک ســوم قیمت 
بین المللی و دنیا داریم تامین 

می کنیم. 
وزیر دفــاع با تاکید بر 
اینکه این سامانه صرفه جویی 
ارزی قابــل توجهی خواهد 
داشت، گفت: به تعداد سامانه 
هایی که تولید می شود و در 
اختیار قرار می گیرد حداقل 
به میــزان 2 میلیــون یورو 
صرفه جویی ارزی خواهد شد 
کــه با توجه به تعــداد قابل 
توجــه مورد نیــاز می تواند 
صرفه جویی ارزی مهمی را 

داشته باشد.

پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی به مناسبت ایام حج:

رفتار دولت نژادپرست آمریکا را محکوم 
و از حرکت مردم حمایت می کنیم

رئیس جمهور دســتگاه های دولتی را موظف کرد براساس 
دستورالعمل های مصوب ستاد هماهنگی اقتصادی و تجربه موفق 
عرضه بخشی از ســهام شســتا در بورس، در واگذاری سهام 

کارخانجات و دارایی های خود، تسریع کنند.
حجت الاسلام روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، پیرو 
نشست با مدیران صنایع پتروشیمی و فولاد و طرح برخی موانع مسیر فعالیت ها 
و درخواست برای رفع این مشکلات، تاکید کرد: به هیچ وجه اجازه نمی دهیم 
چرخه تولید و تجارت کشور گرفتار بروکراسی و مشکلات شود. همه دستگاه ها 
موظف به رفع این موانع و ایجاد هماهنگی حداکثری هستند. چه از منظر 
اقتضائات توسعه و پیشرفت اقتصادی کشور و چه از جهت الزامات شرایط 
خاص و پیچیده امروز کشور، باید با اصلاح قواعد و ایجاد هماهنگی میان همه 
دستگاه ها، این موانع به سرعت برطرف و دستورالعمل های جدید با شفافیت 

به همه بخش ها ابلاغ شود.
وی با اشاره به مباحث مطرح شده درخصوص عرضه سهام شرکت های 
دولتــی در بورس گفت: با طراحی ها و برنامه ریزی های خوبی که از ســوی 
دستگاه های مختلف انجام گرفته است، می توان امیدوار بود بورس کشور در 
مسیر حرکتی منطقی و پایدار باشد. این فرآیند که در راستای مردمی سازی 
اقتصاد کشور و هدایت نقدینگی به سمت بازار سرمایه است، می تواند تولید 

کشور را نیز رونق ببخشد.
رئیس جمهور تمامی دستگاه های دولتی را موظف کرد بر اساس قواعد 
و دستورالعمل های مصوب ستاد درخصوص واگذاری سهام کارخانجات در 

بورس، اقدامات خود را تسریع بخشند.
روحانــی از وزارت امــور اقتصادی و دارایی خواســت بــا توجه به 
سرمایه گذاری گسترده ای که در سال های اخیر در شرکت های بزرگ کشور 
شده و ارزش سهام دولت در این شرکت ها افزایش یافته است، واگذاری بخشی 
از سهام دولت در بورس را به طور منظم و مستمر و بر اساس برنامه زمانبندی 
شده ادامه دهد.  وی با اشاره به نقش تعیین کننده شرکت های بزرگ دولتی 
در سرعت بخشیدن به عرضه سهام در بورس افزود: با توجه به تجربه موفق 
عرضه سهام شرکت های بزرگی در ماه های اخیر، سایر شرکت های بزرگ نیز 
می توانند این تجربه را تکرار کنند. در این جلســه وزارت خانه های صمت و 
اقتصاد و دارایی و بانک مرکزی گزارش اقدامات خود در خصوص تسریع در 
ترخیص کالاها از گمرک را بر اساس مصوبات ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
ارائه کردند. همچنین فرآیند آزادسازی ارزهای بلوکه شده در کشورهای دیگر 
نیز در این جلسه مطرح و مقرر شد وزارت امور خارجه، بانک مرکزی و وزارت 
صمت، با استفاده از سازوکارهای تجاری، حقوقی و سیاسی برای آزادسازی 

این منابع ارزی اقدامات خود را ادامه دهند.
انتظار ثبات بیشتر در بازار ارز

 با  افزایش همکاری صادرکنندگان 
رئیس جمهور با تأکید بر مقابله موثر با افزایش غیرقابل توجیه قیمت 
برخی از کالاها، تصریح کرد: همزمان با تلاش ها برای رونق تولید و سرعت و 
بهبود کیفیت تولید کالاها، عرضه کالا به مصرف کننده و خریدار نهایی نیز 

باید به همان اندازه مورد توجه و اهمیت باشد.
به گــزارش اعتبار بــه نقل از پایــگاه خبری ریاســت جمهوری، 
حجت الاســلام روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، عرضه 
کالاها به قیمت مناسب را از برنامه های اصلی دولت در کنار رونق تولید برشمرد 
و افزود: باید با اصلاح مسیر تولید، توزیع و تعریف فرآیندها در این زنجیره، در 
روند تعیین قیمت کالاها شفاف سازی انجام گیرد. مقابله با گرانی بدون دلیل 
ایجاب می کند در کنار اعمال نظارت های تعریف شــده برای دستگاه های 
مرتبط، با ایجاد شفافیت، زمینه نظارت عمومی را نیز فراهم کنیم. مردم باید 
بدانند قیمت مواد اولیه برای ساخت محصول و تمام شده تولید محصولات 
چگونه است و وقتی کالایی به دست مردم می رسد چه مسیری برای تعیین 
قیمت را طی کرده است این شفافیت هم موجب نظارت عمومی و مقابله با 
فســاد و گرانی خواهد بــود و هم رقابت را در اقتصــاد رقم خواهد زد. همه 
تولید کنندگان به ویژه دستگاه های دولتی موظف هستند فرآیند قیمت  گذاری 
و عرضه سریع و آسان کالاهای تولیدی به ویژه مواد اولیه را مشخص کرده و 

برای مقابله با معضل گرانی اقدامات موثر را انجام بدهند.
روحانی با بیان اینکه افزایش قیمت در مورد کالاهایی که در بخش 
دولتی و عمومی غیر دولتی تولید می شود به هیچ عنوان قابل قبول نیست، 
گفت: بخش عمومی باید در زمینه کنترل قیمت ها با تعریف فرآیند تعیین 
قیمت ها و مقابله با گرانی پیشتاز باشد تا بتوانیم در شرایط جنگ اقتصادی و 
روزهای سخت پدید آمده از معضل کرونا، فشار اقتصادی را بر مردم کاهش 
دهیم. بورس کالا باید تقویت شود و با شفافیت عرضه و تقاضا و خارج کردن 
عملیات سفته بازانه، قیمت کالاهای تولیدی کشور را به سطح منطقی برساند. 
روحانی با قدردانی از افزایش سطح تولید در کالاهایی مانند فولاد و پتروشیمی 
 که در ســال های قبل در فهرست کالاهای وارداتی کشور بودند و اکنون به 
فرصت صادراتی کشور تبدیل شده اند، تأکید کرد: در کالاهایی که کشور مازاد 
تولید دارد با شفاف کردن بازار می توان به قیمت منطقی دست یافت و در این 
رابطــه دســتورات لازم را به وزارت صمت و ســازمان بــورس صادر کرد. 
رئیس جمهور همچنین با قدردانی از فعالان اقتصادی کشور در همراهی با 
سیاست ها و برنامه های دولت در این زمینه، گفت: در شرایط خاص اقتصادی 
که با هیچ زمان دیگری در تاریخ کشور قابل مقایسه نیست، دولت  با همکاری 
موثر و مجاهدانه کارآفرینان، تولید کنندگان و صادرکنندگان معتبر، اقتصاد 
بدون نفت را عملیاتی و در این شرایط سخت اقتصاد کشور را مدیریت کرده 
اســت. روحانی با تبیین اهداف جنگ اقتصادی دشمن که فروپاشی کشور 
اصلی ترین محور آن بود، گفت: برنامه دشمنان این بود که تحریم ها و فشارها 
به گونه ای تأثیر بگذارد که مردم حتی برای تامین مایحتاج ضروری خود نیز 
با مشکل مواجه شوند اما امروز بعد از گذشت بیش از دو سال از تحریم ها، دولت 
توانســته با همکاری و همراهی مردم و فعالان اقتصادی، نه تنها در تامین 
کالاهای اساسی و ضروری جامعه بلکه در زمینه تامین مواداولیه تولید کالاها 
موفقیت داشته باشد ضمن آنکه توانسته در این مسیر حتی به رونق و جهش 

تولید سرعت بدهد.
 در این جلسه رئیس کل بانک مرکزی گزارش منابع و مصارف ارزی 
کشــور برای ســال ۹۹ را به ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت ارائه کرد.

رئیس جمهور نیز بر اجرای سیاست های ارزی بر مبنای دستورالعمل جدید 
ابلاغی نحوه برگشت ارز به چرخه اقتصاد تأکید کرد. روحانی با  اشاره به تداوم 
فشار اقتصادی دشمن اعلام کرد: دولت مصمم است به رغم تمامی فشارها 
برنامــه منظمی  برای تامین نیازهای ارزی کالاهای اساســی و مواداولیه و 

واسطه ای واحدهای تولیدی اجرا و در بازار ارز تعادل لازم را ایجاد کند.

خبـــر
روحانی در ستاد اقتصادی دولت:

دستگاههایدولتیدرواگذاری
سهاموداراییهایخودتسریعکنند

رئیس قوه قضائیه:
دیوان عدالت باید راه فعالیت های 

سالم اقتصادی و تولیدی را هموار کند 

رئیس قوه قضائیه گفت: دیــوان عدالت اداری از افتخارات نظام 
اسلامی است که بعد از پیروزی انقلاب اسلامی برای دفاع از حقوق مردم 
و شهروندان تشکیل شده تا اجازه ندهد هیچ کسی با هر جایگاهی حقوق 

عمومی را ضایع کند و همواره به دنبال حاکمیت قانون است.
به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز رسانه قوه قضائیه، آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی  با حضور در جلسه هیئت عمومی دیوان عدالت اداری که 
با هدف ارزیابی فعالیت ها و آرای دیوان و اســتماع نظرات و دیدگاه های 
اعضای هیئت عمومی صورت گرفت، عدالت اداری را از مهم ترین وجوه 
عدالت دانست و افزود: شــاخص عدالت اداری، عمل به قانون و اجرای 
عدالت و جلوگیری از فساد است و هرچه در سازمان های اداری ما قانون 

بهتر اجرا شود، به عدالت اداری نزدیک تر می شویم.
آیت الله رئیســی، اجرای قانون و نظارت دقیــق بر نظام اداری را 
نخستین و مهم ترین وظیفه مدیران اجرایی عنوان کرد و گفت: شاخص 
موفقیت یــک مدیر، عمل دقیق بــه قوانین و مقــررات و برنتابیدن 
کوچک ترین تخلف و تخطی از قانون است و مدیر موفق کسی است که 

فساد و تخلف را ضد ارزش می داند.
رئیس قوه قضائیه، دیوان عدالت را ملجاء و پناهگاه قانونمداران 
دانست و گفت: دیوان عدالت همان طور که اجازه نمی دهد دستگاه های 
اداری حقوق مردم را تضییع کنند، اگر مرجعی قانونی با یک مفسد هم 
برخورد و آن فرد خاطی مطرود از دســتگاه اجرایی شکایت کرد، باید 

حامی سازمان اداری باشد.
وی بر لزوم تعامل این دیوان عدالت با مدیران اجرایی تأکید کرد و 
گفت: اگر تصمیمی  یا آئین نامه ای بر خلاف قانون و تضییع کننده حقوق 
عامه بود، باید از سوی دیوان نقض شود، اما می توان در تعامل با دستگاه ها 
و اقناع آنها به لغو و ابطال آن تصمیم یا آئین نامه، طرح شکایات به دیوان 

را کاهش داد.
آیت الله رئیســی افزود: دستگاه قضایی به همه شکایات مردمی 
رسیدگی می کند، اما اینکه هر روز شاهد شکایت و تشکیل پرونده برای 
مســائل حوزه شهری و اراضی، مسائل مربوط به استخدام و کار و نظام 
تأمین اجتماعی باشیم قابل پذیرش نیست و مدیران اجرایی باید خودشان 
روند هــای نادرســت را اصلاح و ســاز وکاری ایجاد کننــد که نیاز به 

تظلم خواهی از دیوان عدالت نباشد.
رئیس قــوه قضائیه همچنین از لزوم حمایــت دیوان عدالت از 
ســرمایه گذاران و کارآفرینان ســخن گفت و افزود: هر جــا راه برای 
فعالیت های سالم تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی بسته بود، دیوان باید 
برای رفع موانع، کمک به رونق تولید و گردش چرخ های اقتصادی وارد 

عمل شود.
آیت الله رئیســی از هیئت عمومی دیوان عدالت اداری به عنوان 
»پارلمان نخبگان قضایی و حقوقی« یاد کرد و با  اشاره به تأثیر تصمیمات 
آنها بر نظام اجرایی و اداری کشور، خواستار توجه قضات عضو این هیئت 

به نظرات کارشناسی برای صدور آرای متقن و عالمانه شد.
رئیس قوه قضائیه در همین راستا تأکید کرد که برخی مباحث 
جاری در هیئت عمومی دیوان که با مسائل کلان سیستم اداری و زندگی 
مردم مرتبط اســت، از طریق رسانه ملی پخش شود تا مردم در جریان 
تلاش ها و تصمیمات قضات دیوان بــرای احقاق حقوق عامه و بهبود 

عملکرد نظام اداری قرار گیرند.
وی با تقدیر از تلاش های رئیس دیوان عدالت اداری و همکارانش 
برای کاهش زمان رسیدگی به پرونده ها و صدور آرای نهایی بیش از آمار 
ورودی پرونده ها به دیوان در سال گذشته، در عین حال رقم 1۷ درصدی 
اعاده دادرســی در پرونده ها به دلیل صدور آرای خلاف شرع و قانون را 

ناپسند خواند و بر لزوم دقت بیشتر در صدور آرا تأکید کرد.
آیت الله رئیسی با  اشاره به تأثیر رسیدگی به موقع دیوان عدالت به 
پرونده ها و صدور آرای دقیق و عادلانه در افزایش رضایتمندی مردم از 
نظام قضایی خاطرنشــان کرد: آنچه مهم تر از صدور رأی قضایی است، 
اجرای به موقع احکام است و تأخیر یا استنکاف از اجرای قانون قابل قبول 

نیست.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه هیچ دســتگاه و مدیری از اجرای 
قانون مستثنا نیست، افزود: گاهی برخی مدیران اجرایی به احکام دیوان 
اعتراض دارند که می توانند آن را از مسیر قانونی پیگیری کنند، ولی کسی 
حق ندارد به این بهانه در مقابل رأی مرجع صالح قضایی بایستد و باید با 

افراد مستنکف، طبق قانون و ضوابط برخورد شود.
آیت الله رئیسی همچنین بر لزوم شفافیت عملکرد و برخورد با فساد 
درون مجموعــه دیوان عدالت تأکید کرد و گفت: قلمی که در دســت 
شماست کار ها می کند، هرگونه روابط ناسالم درون مجموعه قضایی به 
اعتبار، تلاش و آرای صادره ضربه می زند و باید مضر تلقی شــده و با آن 

برخورد کرد.
وی افزود: قاضی نفوذناپذیر که در انجام خدمت جز خدا و قانون را 
در نظر نمی گیرد، از نظر ما بسیار عزیز و محترم است و هر جا لازم باشد، 
چــه از نظر معنوی و چه از نظر مادی از چنین قضاتی قاطعانه حمایت 

خواهیم کرد.
 بررسی بیش از 2۴8هزار پرونده درسال 98 

توسط دیوان عدالت اداری 
پیش از سخنان رئیس قوه قضائیه، حجت الاسلام بهرامی  رئیس 
دیوان عدالت اداری با ارائه گزارشی از وضعیت و عملکرد دیوان تصریح 
کرد: در سال گذشته بیش از 248 هزار فقره در دیوان تشکیل شده که 
1۶1 هزار فقره در دادگاه بدوی و 8۵ هزار فقره آن در شعب تجدیدنظر 
و 2 هزار فقره نیز در هیئت عمومی مورد رسیدگی قرار گرفتند و مجموعاً 
28۶ هزار فقره پرونده مختومه شــده که نشــانگر رشد 1۰۷ درصدی 

شاخص رسیدگی پرونده ها در دیوان است.
حجت الاسلام بهرامی  متوسط زمان رسیدگی به پرونده های سال 
۹۹ در شــعب بدوی دیوان را 12۰ روز و در شعب تجدیدنظر را 8۰ روز 
اعلام کرد و متذکر شد: متوسط زمان رسیدگی به پرونده های وارده به 
دیوان در سال ۹۵، در شعب بدوی 2۵۹ روز و در شعب تجدیدنظر 21۵ 

روز بوده است.
وی در پایان خواستار »مساعدت رئیس قوه قضائیه برای اصلاح 
ساختاری و روندی دیوان در چارچوب طرح تحول قوه قضائیه«، »صدور 
دستور فوری برای جذب و تکمیل کادر قضایی مورد نیاز دیوان عدالت« 
و »توجه ویژه به تأمین مسکن قضات متقاضی انتقال به دیوان در تهران« 

شد.

سامانه برج مراقبت کنترل سیار در اختیار تعداد محدودی از کشورهای دنیاست

در مراسمي با حضور 
دبیر و معاونــان دبیرخانه 
مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، دبیر جدید کمیسیون 
زیربنایي و تولیدي مجمع 

معارفه شد.
محسن رضایي در ابتداي 
این مراسم با تبریک فرارسیدن 
ماه ذي الحجه و اعیاد سعید قربان 
از  یکــي  گفــت:  غدیــر  و 

کمیسیون هاي فعال و با اهمیت 
مجمع، کمیسیون زیربنایي و 
تولیــدي اســت که با شــش 
وزارتخانه و چند کمیســیون 
مجلــس شــوراي اســلامي و 
بخش هایي از قــوه قضائیه در 
ارتبــاط اســت. دبیــر مجمع 
تشخیص مصلحت نظام گفت: به 
دلیل اهمیت این کمیسیون، در 
سال هاي اولیه تشکیل، مرحوم 

آیت الله هاشمي رفســنجاني 
مســئولیت آن را قبول کرد و تا 
زماني کــه در قید حیات بودند، 
خودشان آن کمیسیون را اداره 
مي کردند. بعد از رحلت ایشان، 
آقاي مصباحي مقدم مسئولیت 
ایــن کمیســیون را پذیرفت و 
همچنین آقاي میرســلیم هم 
دبیري این کمیسیون را بعد از 
دکتر مبیني دهکردي قبول کرد.

وي با اشاره به کارنامه موفق 
کمیســیون در دوره مهندس 
میرسلیم گفت: در دوره دبیري 
ایشــان، هیــچ وقفــه اي را در 
کمیســیون زیربنایي شــاهد 
نبودیم. آقاي میرسلیم بعد از اینکه 
بــا راي مردم تهــران، نماینده 
مجلس شد به صورت مکتوب و 
تلفني به من گفت که مصلحت 
نیست به عنوان نماینده مجلس 

در خانه ملت وقــت نگذارم و با 
وجــود اهمیت کمیســیون 
زیربنایي در مجمع، باید به راي 
مردم احتــرام بگذارم و شــما 

استعفاي بنده را بپذیرید.
دبیر مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام گفت: با مهندس 
سعیدي کیا صحبت کردیم که به 
عنوان دبیر کمیسیون زیربنایي و 
تولیدي از ایشان استفاده شود و 

ایــن امــر موجــب تقویــت 
فعالیت هاي کمیسیون زیربنایي 
خواهد شــد. در ادامه مهندس 
سعیدي کیا از حسن ظن دبیر 
مجمع تشخیص مصلحت نظام 
نســبت به ایشــان و زحمات 
مهندس میرسلیم در کمیسیون 
زیربنایي و تولیــدي قدرداني  و 
 بــراي ایشــان آرزوي موفقیت

 کرد./ایسنا

معارفه دبیر جدید کمیسیون زیربنایي مجمع تشخیص مصلحت



گروه سایپا و دانشگاه صنعتی شریف تفاهم نامه همکاري امضا کردند؛

طراحی و ساخت خودرو برقی مشترک سایپا و دانشگاه شریف
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا و رئیس دانشگاه 
صنعتی شریف پس از برگزاری یک ویدئوکنفرانس آنلاین، 

تفاهم نامه همکاری امضا کردند.
به گزارش سایپانیوز، پیش از امضاي تفاهم نامه مشترک همکاری 
میان گروه خودروســازی سایپا و دانشگاه صنعتی شریف که به  
صورت آنلاین و از طریق سیســتم ویدئو کنفرانس برگزار شــد، 
مهندس سیدجواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا 
در سخنانی گفت: با به  کارگیری نخبگان دانشگاه صنعتی شریف 
در کنار مدیران سایپا و استفاده از دیدگاه ها و نظرات این افراد در 
قالب مشاور، آینده مدیریتي این مجموعه از نظر علمی و تخصصی 

تضمین خواهد شد.
وي با اشاره به اینکه خود از فارغ التحصیلان دانشگاه صنعتی شریف 
است، افزود: دانش آموختگان دانشگاه صنعتي شریف پشتوانه اي 
توانمند و آینده ساز براي گروه سایپا محسوب مي شوند و مي  توانند 
مشکلات و موانع موجود را با بهره گیري از دانش و خلاقیت خود 

از سر راه بردارند.
سلیماني با اشــاره به برنامه گروه خودروسازي سایپا براي تولید 
خودروهاي برقي ادامه داد: مرکز تحقیقات و نوآوري صنایع خودرو 
سایپا به دنبال یک همکاري جامع با مراکز دانشگاهي و پژوهشي 
کشور براي طراحي و ساخت خودرو برقي است که در این مسیر 

آماده همکاري با دانشگاه صنعتي شریف است.
تشکیل کارگروه مشترک همکاري میان گروه خودروسازي سایپا 

و دانشگاه صنعتي شریف زمینه اجراي پروژه هاي جدید طراحي 
و تحقیقات صنعتي و همچنین توســعه مدیریت را در این گروه 

فراهم مي سازد و زمینه رشد علمي سایپا را ایجاد خواهد کرد.
دکتر محمود فتوحی، رئیس دانشگاه صنعتی شریف نیز در این 
جلسه آنلاین گفت: دیدگاه علمي مدیریت ارشد گروه خودروسازي 
سایپا نسبت به صنعت خودرو تحسین برانگیز است.با وجود این 
دیدگاه موثر و مفید در گروه خودروسازي سایپا امیدواري به تسریع 
در همکاري میان دو مجموعه افزایش یافته و با این روند، به سرعت 
ظرفیت هاي آموزشي و پژوهشي جهت همکاري ها فعال خواهد 
شد. دانشگاه صنعتي شریف پیگیر اجراي پروژه هایي با محوریت 
توسعه فناوري و تجاري سازي محصول در گروه خودروسازي سایپا 
است و آمادگي دارد تجربیات علمي و پژوهشي خود را در اختیار 
این گروه قرار دهد.اجراي دوره هاي کارآموزي براي دانشجویان 
نخبه دانشــگاه صنعتي شــریف و همچنین اعطاي بورس هاي 

تحصیلي به آنــان جهت همکاري با واحدهاي مختلف تولیدي، 
مهندسي و مدیریتي در گروه خودروسازي سایپا یکي از اهداف 

مهم تفاهم نامه همکاري است.
به گفته رئیس دانشگاه صنعتي شریف بحث خودرو برقي یکي از 
مهم ترین اهداف صنعت خودرو محسوب مي شود و اصرار مدیریت 
ســایپا براي ورود به فاز طراحي و ساخت این خودرو، بیانگر نگاه 

آینده نگرانه و واقع بینانه نسبت به این صنعت است.
وي از آمادگي دانشگاه صنعتي شریف براي هرگونه همکاري علمي 
و پژوهشي با گروه خودروسازي سایپا خبرداد و گفت: از آن جایي 
که صنعت خودرو کشــور جایگاه بسیار مهمي در اقتصاد و تولید 
دارد، آماده ایم تا با توسعه همکاري در کارگروه مشترک با سایپا، 

نقش علمي و مطالعاتي خود را در رشد این صنایع ایفا کنیم.
گفتني اســت در این مراســم، تفاهم نامه همکاري میان گروه 
خودروسازي سایپا و دانشگاه صنعتي شریف به امضاي مهندس 

سیدجواد سلیماني و دکتر محمود فتوحی رسید.
تشکیل کارگروه مشترک همکاري، اجراي پروژه طراحي و ساخت 
خودرو برقي مشترک، به کارگیري نخبگان دانشگاه صنعتي شریف 
به عنوان مشاوران پروژه اي در سایپا، توسعه همکاري هاي آموزشي 
و کاربردي براي مدیران و کارکنان سایپا و استفاده از پژوهش ها و 
طرح هاي مطالعاتي دانشگاه در پروژه هاي سایپا از جمله مهم ترین 

مفاد این تفاهم نامه است.

خودرو
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ارشد   ســعید مدنی/ کارشــناس 
صنعت خودرو

 طی دو دهه اخیر در حالی چند پروژه 
»خودروی ارزان« یا »ارزان سازی« در 
صنعت خودروی ایران به اجرا درآمده 
که هیچ کدام موفق نبوده اند. با وجود 
این ناکامی ها اما ایــن روزها باز هم 
پرونده تولید »خودروی ارزان« توسط وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و البته خودروســازان و معاونــت علمی و فناوری 

ریاست جمهوری باز شده است.
ابتــدا این ایران خودرو بود که حــدودا دوهفته پیش اعلام کرد با 
همکاری معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری قصد دارد 
خودرویی ارزان طراحی و تولید کند. طبق گفته مدیر پیش توسعه 
و تکوین محصولات ایران خودرو، تفاهم نامه ای میان این شرکت و 
معاونت علمی فناوری ریاست جمهوری به امضا رسیده که طبق 
آن قرار است در زمینه طراحی و تولید »خودروی ارزان« همکاری 

مشترکی شکل بگیرد. 
خــودروی ارزان که در عین حــال از ویژگی های ایمنی و راحتی 
برخوردار باشد، نیاز به طراحی و مهندسی بسیار قوی دارد و این 
طور نیســت که حتما طراحی ساده ای داشته باشد. اگر منظور از 
خودروی ارزان، محصولات به اصطلاح میکرو دو، سه یا چهار نفره 
مانند »اسمارت« باشد، قیمت تمام شده آن پایین نخواهد بود،  این 
خودروها به فناوری پیشرفته تری نیاز دارند و بنابراین ارزان از آب 
در نمی آیند. ابهام نخست که از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است 
و عدم رفع آن می تواند کل پروژه های مربوط به »خودروی ارزان« 

را تحت تاثیر منفی قرار دهد، مفهوم »ارزانی« است. 
حال این پرســش پیش می آید که وقتی کسب وکار و کل اقتصاد 
تحت الشعاع نرخ ارز است، چه خودرویی را می توان ارزان تلقی کرد؟ 
باید گفت؛ شــاید بهترین راه این باشد که سراغ خودروهای برقی 
برویم؛ زیرا فناوری باتری این روزها در جهان پیشرفت خوبی داشته 
و از طرفی هنوز خودروسازان ما حرکت جدی را در این عرصه آغاز 
نکرده اند. همچنین ادامه ساخت خودروهای کنونی با موتورهای 
با مصرف سوخت پایین )مثل سه سیلندر( راهکاری دیگر در عرصه 
تولید محصول ارزان است، چه آنکه می توان با افزایش تیراژ، ارتقای 
بهره وری و انجام یکســری کارهای مهندسی، قیمت ها را کاهش 

داد.

مقیمی: تولید 44444 دستگاه خودرو در سال جاری خبـــــر
جلوتر از تولید سال گذشته در همین بازه زمانی

رویای خودروی ارزان

نگاه

هفته نامه اقتصادی ایران
آیینبهرهبرداریازفازاولبزرگترینمجتمعصنعتیپرورشواصلاحنژاد۸۰هزارراسیدامسبککشوروکلنگزنیپروژهکارخانهلبنیباظرفیت۱۲هزارتنکرهو۴۰هزارتنشیرخشکدر
سالباحضوررئیسستاداجراییفرمانامامدرفشافویهتهرانبرگزارشد.محمدمخبر:ستاداجراییدریکسال۴۰هزارطرحراباظرفیت۱۶۵هزارشغلایجادکردهکهاینحجمازفعالیتهافقط
باروحیهجهادیحاصلمیشود.رئیسستاداجراییفرماناماماشتغالرامهمتریناولویتکشورعنوانکردوگفت:دربنیادبرکت۶۰هزارطرحراامسالهدفگذاریکردهایمکه۸۰درصدآن
درزمینهدامداریاست.ویافزود:شایستهکشورماننیستکهتا۹۰درصددرزمینهدانههایروغنیوکرهوابستهبهوارداتباشیم.مخبربااشارهبهفعالیتستاداجراییدربخشکشاورزیو
تامینامنیتغذایی،گفت:براساسبرنامهریزیهاییکهانجامدادهایم،قصدداریمتادرمدتسهسالجلوییکمیلیارددلاروارداتکشاورزیودامیرابگیریمکههماکنون۲۵درصدجلوتراز
برنامههایمانهستیم.دربخشدیگریازاینمراسم،حشمتاللهعسگری؛معاوناستاندارتهرانگفت:اینکهستاداجراییفرمانامامدرمسئلهایمداخلهکردهکهدغدغهتماممردماست،نشان
ازتوجهمدیریتیاینمجموعهدرعرصهامنیتغذاییدارد.ویافزود:ورودپرقدرتستادبهحوزهاستراتژیککشاورزیوتامینامنیتغذاییومشارکتبابخشخصوصیبرایبرطرفکردن

کمبودها،منشاخیرفراوانیبرایکشوربودهوباعثجهشتولیدوجلوگیریازخروجارزشدهاست.

جلوگیری
ازوارداتیکمیلیارددلاری
فراوردههایکشاورزی

تقدیر ایدرو از عملکرد مدیرعامل 
و اعضای هیات مدیره ایران خودرو 

رییس هیــات عامل ســازمان 
گسترش و نوســازی صنایع ایران، در 
احکام جداگانه ای، فرشــاد مقیمی و 
محمدرضــا فیض بخــش را به عنوان 
نمایندگان این سازمان در هیات مدیره 

ایران خودرو ابقا کرد.
ایکوپرس- معاون وزیر صمت و رییس 
هیات عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران، در مراسم معارفه اعضای هیات مدیره 
ایران خودرو، خواســتار اجــرای برنامه های 
عملیاتــی بــرای افزایش ملمــوس رضایت 
مشتریان و تقویت شاخص های ایمنی و رفاهی 

در محصولات این خودروساز شد .
امیر بیات با تشــریح انتظارات ایدرو از 
ایــران خــودرو، از هیات مدیره خواســت تا 
تغییرات اساسی و بنیادی در تولید محصولات 
با بهره گیری از دانــش روز جهانی و تنوع در 
کلاس و سگمنت های مختلف محصول را با 
جدیت بالا دنبــال کنند. ضروری اســت تا 
براساس شیوه های موفق کمپانی های بزرگ 
خودروســازی، بخش طراحی و ایده پردازی 
ایران خودرو سلایق و نیازهای واقعی مصرف 

کنندگان را مطالعه و براساس آنها به طراحی 
خودروهــای جدید بپــردازد تــا همگونی 
محصولات با تقاضا و سلیقه مردم به توسعه این 
صنعت و رضایت بیشتر مشتریان از محصولات 

داخلی منجر  شود.
رییس ســازمان گســترش و نوسازی 
صنایع ایران تبدیل دارایی های راکد به سرمایه 
مولد برای افزایش تولیــد و افزایش کیفیت 

محصولات ایران خــودرو را از دیگر انتظارات 
ایدرو به عنوان متولی صنعت خودروی کشور 
برشــمرد . وی اصــلاح ســاختار تعامــل 
خودروسازان با قطعه سازان و تقویت زنجیره 
تامین با هدف افزایــش کیفیت خودروهای 
تولیــدی را مطرح کرد و از هیات مدیره ایران 
خودرو خواســت تا محصــولات قدیمی را با 
محصولات جدید که به سطح روز خودروهای 

جهان نزدیکتر باشد، جایگزین کنند.به گفته 
بیــات طراحی و تکمیل پلت فرم مشــترک 
خودروهای داخلی از دیگــر توقعات ایدرو از 
هیات مدیره جدیــد ایران خودرو برای بومی 

سازی و کاهش ارزبری محصولات است.
۴۴۴۴۴ دستگاه خودرو 

جلوتر از تولید سال گذشته
فرشاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران خودرو نیز در این جلسه، با بیان این که 
تمامی موارد طرح شده توسط ایدرو در دستور 
کار ایران خودرو قــرار دارد گفت: تمام پروژه 
های تعریف شده درحال اجرا و پیگیری است.
وی افزود: از ابتدای امسال تا امروز هشتم 
مردادماه، 1۶۹ هزار و 4۹۷ دســتگاه خودرو 
تولید کرده ایم که 44 هزار و 444 دســتگاه 
خودرو بیش تر از عدد تولید سال گذشته است. 
تولید سال گذشته در همین بازه زمانی 12۵ 

هزار و ۵۳ دستگاه بوده است.
گفتنی است، رییس هیات عامل سازمان 
گســترش و نوسازی صنایع ایران، از عملکرد 
مطلوب مدیرعامل و اعضای هیات مدیره ایران 
خودرو و همچنین برگــزاری برخط مجمع 
عمومی عادی و فوق العاده امسال ایران خودرو 

قدردانی کرد.

تولید ۷۰۰ دستگاه ماشین آلات معدنی 
توسط هپکو

دلایل افزایش قیمت کالا 
از زبان سرپرست »صمت« 

۷۰۰ دستگاه ماشین آلات راهسازی توسط هپکو تا سال 
آینــده ســاخته خواهد شــد و در برنامه بلندمدت ســاخت 
ماشین آلات معدنی توسط این تولیدکننده برنامه ریزی شده 
است. در این راستا پنج شرکت و صندوق معدنی تفاهمنامه هایی 
را با هپکو به امضا رساندند. این تفاهمنامه ها با راهبری سازمان 
توســعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی اجرایی می شوند. به 
این ترتیب شرکت های ملی مس، مبارکه، چادرملو و گل گهر، 
صندوق سرمایه گذاری فعالیت های معدنی و خانه معدن ایران 
پنج تفاهمنامه همکاری با شــرکت هپکو امضا کردند که قرار 
است با راهبری ایمیدرو و تمرکز بر فروش محصولات و خدمات 

هپکو به غول های معدنی اجرایی شود.
در همین خصوص رییس هیات عامل ایمیدرو در مراسم 
امضای پنج تفاهمنامه همکاری بین شرکت های معدنی و هپکو 
با تاکید بر توسعه همکاری شرکت های بزرگ معدنی و صنایع 
معدنی با شرکت هپکو، گفت: با حضور شرکت های بزرگ معدنی 
در ایــن تفاهمنامه ها، هپکو دوباره احیا خواهد شــد. خداداد 
غریب پــور ادامه داد: ایمیدرو بــه ماموریت خود که حمایت از 
شرکت هپکو بود، جامه عمل پوشاند و به نقشی که قرار بود چه 

در قالب سهامدار و چه در قالب همکاری ایفا کند، عمل کرد.
غریب پور افزود: در حال حاضر دوسوم عملیات معدنکاری 
حوزه سنگ آهن، ۶۰ درصد معدنکاری در حوزه مس و تولید، 
۳۰ درصد فولاد کشور توسط شرکت های بزرگ معدن و صنایع 
معدنی همچون مبارکــه، چادرملو، گل گهر و ملی مس انجام 
می شــود.وی گفت: این شرکت ها که در قالب تفاهمنامه های 
فوق، در کنار هپکو قرار می گیرند، نقش مهمی را در بازگشت 
هپکو بــه تولید ایفا خواهند کرد.رییس هیات عامل ایمیدرو با 
قدردانی از همکاری شرکت های بزرگ با هپکو گفت: آماده شدن 
شــرایط برای امضای پنج تفاهمنامه بین شــرکت ها و هپکو، 

حاصل برگزاری هفت جلسه مهم و اساسی بود.
غریب پور افزود: مدیران شــرکت های معدنی و هپکو با 
هدف ارزیابی توانمندی ها، طی ۵۰ روز بازدیدهای متقابلی از 
شــرکت های یکدیگر داشتند. وی عنوان کرد: شرکت هپکو از 
ظرفیت مهندســی بالایی برخوردار اســت و می تواند بخش 
مهندسی فعالی داشته باشــد.معاون وزارت صنعت، معدن و 
تجارت افزود: توانایی ســاخت پاتیل سرباره و ارائه خدمات در 
پروژه نورد گرم 2 مورد درخواست شرکت مبارکه و همچنین 
تعمیر دامپتــراک ۳۵ تنی گل گهر گواه این مدعاســت.این 
تفاهمنامه ها متمرکز بر رویکرد حمایتی ایمیدرو و این شرکت ها 
مبنی بر خرید محصولات و خدمات از این تولید کننده با سابقه 
است. در چهار تفاهمنامه فوق »بومی سازی« رویکرد اصلی بین 
طرف های این همکاری خواهد بود. همچنین تفاهمنامه دیگری 
بین صندوق بیمه معدن )وابسته به ایمیدرو( و خانه معدن ایران 
با شرکت هپکو در زمینه تامین ماشین آلات مورد نیاز معدنکاران 

امضا شد.

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت از افتتاح پنج طرح 
صنعتی و معدنی یا سرمایه گذاری ۵ هزار و۶۰۰ میلیارد تومان خبر 

داد. 
حسین مدرس خیابانی در حاشیه جلسه هیات دولت اظهار 
کرد: وزارت صمت برای دســتیابی به جهش تولید چهار مســیر 
استفاده از ظرفیت های خالی برای تولید، اتمام طرح های نیمه تمام، 
راه اندازی واحدهای غیرفعال و دســتیابی به فناوری های نوین را 

دنبال می کند. 
سرپرســت وزارت صمت بــا بیان اینکه 1۳هــزار طرح با 
پیشرفت بالای ۶۰ درصد داریم، گفت: پنج شنبه پنج طرح بزرگ 

صنعتی معدنی با حضور رئیس جمهور افتتاح می شود. 
طرح فولاد در استان خوزستان، واحد تولید کربنات سدیم 
و دو سیلو گندم در استان فارس و واحد تولید ام دی اف در استان 
مازندران با ســرمایه گذاری ۵هــزار و ۶۰۰ میلیارد تومان افتتاح 
می شود که برای 1۷۰۰نفر اشتغال مستقیم و ۵هزار نفر اشتغال 

غیرمستقیم ایجاد می کند. 
مدرس خیابانی با اشــاره به تعطیلی ۹ هــزار و ۵۰۰ واحد 
تولیدی در کشور خاطرنشان کرد: برنامه ما احیای 1۵۰۰ واحد در 
سال کاری است که در چهار ماه ابتدایی سال، ۳8۰ واحد تعطیل 
سرپا شده اند. همچنین به دنبال احیای بیش از هزار معدن هستیم 
که امســال 14۰ معدن احیا شده اند. 4 هزار و۵۰۰ معدن تعطیل 

داریم که البته برخی معادن به صورت فصلی تعطیل هستند. 
مدرس خیابانی درباره علل افزایش قیمت کالاها اظهار کرد: 
در بازار کمبود کالا نبوده بلکه وفور کالاست اما افزایش قیمت ها 
متاثر از شــاخص های کلان اقتصادی مثل افزایش نرخ ارز، تورم، 
دستمزد و عوامل تولید اســت. اگر بخواهیم به صورت دستوری 

جلوی افزایش طبیعی قیمت ها را بگیریم، مانع تولید شده ایم.
 البته عده ای هم در حال سوءاســتفاده هستند، ولی ما باید 
بین گران شدن همه کالاها که متاثر از شاخص های کلان اقتصادی 
است با گران فروشی، احتکار و سوءاستفاده تفاوت قائل شویم و با 

گران فروشی و احتکار به شدت برخورد کنیم./ ایسنا
www.etebar.net

داوود رزاقــی مدیرعامــل 
شرکت تأمین ســرمایه نوین، 
یکی  به عنوان  سهام  ارزشیابی 
از مراحل عرضه اولیه ســهام 
شرکت ها به یکی از چالش های 
اساســی در این روزهای بازار 
ســرمایه تبدیل شده است. در 
واقع، تعیین قیمت پایه ســهام برای عرضه اولیه سهام شرکت ها در 
بازار که به علل مختلف مورد توجه جدی سیاست گذاران اقتصادی 
هم هست، ذی نفعان و ارکان متعددی دارد: سهامداران عمده شرکت 
موضوع عرضه اولیه، ســازمان بورس و شــرکت بورس و شــرکت 
فرابورس، شرکت های مشاور ارزشیابی )شرکت های تأمین سرمایه و 
شرکت های مشاور سرمایه گذاری( و عموم مردم که در عرضه اولیه ها 
مشارکت می کنند. از یک طرف سهامداران عمده به عنوان فروشنده 
به دنبال عرضه سهام به بالاترین قیمت ممکن با توجه به شرایط بازار 
هستند و از طرف دیگر بورس و فرابورس به عنوان ناظران بازار سهام 
به دنبال عرضه سهام به قیمتی هستند که بازده مناسبی نصیب عموم 
مشــارکت کنندگان در عرضه اولیه ها شود.  در این بین شرکت های 
تامین سرمایه و شرکت های مشاور سرمایه گذاری به عنوان یک نهاد 
تخصصی به عنوان شرکت مشاور در ارزشیابی سهام شرکت ها شناخته 
می شوند و مطابق ماده 4۳ قانون بازار اوراق بهادار بخشی از مسوولیت 
ناشی از پیامدهای ارزشیابی سهام شرکت را بر عهده دارند و ایشان به 

منظور ارزشیابی سهام از سه رویکرد استفاده می کنند: 

)DCF( 1. رویکرد و روش های مبتنی بر تنزیل جریان نقدی
)Market based( 2. رویکرد و روش های مبتنی بر بازار

 .)NAV( ۳. رویکرد و روش های مبتنی بر خالص ارزش روز دارایی ها
پیش از جهش ارزی اخیــر )از نرخ دلار حدود 4۰۰۰ تومان به 
ارقام فعلی( یک نکته برجسته بر ذی نفعان مذکور تماما آشکار بود: 
ارزش ســهام برآوردی ناشــی از خالص ارزش دارایی ها) NAV( که 
کارشناسان رسمی انجام می دهند، حداکثر ارزش سهام در معاملات 
خُرد بود طوری که حتی از این رقم به عنوان ارزش پیشنهادی برای 

معاملات کنترلی )و نه معاملات خرد( در آن زمان ها یاد می شد. 
اما آنچه در دو ســال اخیر به ویژه یک سال گذشته به یک روند 
نوظهور در بازار ســهام تبدیل شد اینکه به تدریج قیمت بازار سهام 

شرکت ها از NAV آنها عبور کرد. 
 به صورتی که بعضاً، به علت های مالی و غیرمالی که تحلیل آن 
موضوع این نوشته نیست، قیمت سهام برخی شرکت ها تا ۶-۷ برابر
NAV رسید؛ شرکت هایی که بعضاً به تجهیزات خارجی و وجوه ارزی 

هم نیاز ندارند در حالی که از منظر مالی قیمت سهام شرکتی می تواند 
بیشتر از NAV آن معامله شود که با تسامح بازده وجوه سرمایه گذاری 
شده شــرکت بیش از بازده مورد انتظار آن باشد. این موضوع باعث 
 NAV و DCF شــده اختلاف فاحش برآورد ارزش بیــن رویکردهای
به عنوان یک کفه ترازو و رویکرد مبتنی بر Market در کفه دیگر ترازو 
به وجود  آید. با این تفســیر از شرایط، شــرکت مشاوری را در نظر 
بگیرید که در این روز های بازار قصد ارزشــیابی سهام شرکتی را به 
منظور عرضه اولیه در بورس و فرابورس دارد: از یک طرف، سهامداران 

عمده حاضر نمی شوند سهام شرکت موضوع عرضه اولیه را بر اساس 
ارزش بــرآوردی حاصل از تنزیل جریــان نقدی و خالص ارزش روز 
دارایی ها عرضه کنند، زیرا ایشان یک رقیب جدی یعنی قیمت سهام 
شرکت های مشابه در بورس و فرابورس را پیش روی چشمان خود 
می بینند؛ شرکت های مشابهی که قیمت سهام آنها به رغم نداشتن 
کفایت سودآوری به چند برابر NAV )۶-۷ برابر ارزش جایگزینی یا با 
تسامح ساخت کارخانه کامل( در حال معامله است و ابراز می کنند 
که در صورت عرضه سهام به قیمت های حاصل از روش های تنزیل 
جریان نقدی و خالص ارزش روز دارایی ها ممکن است متهم به ارزان 
فروشــی بیت المال و اموال دولتی شــوند. از طرف دیگر،  بورس و 
فرابورس، به عنوان متولی و ناظر بر بازار ســهام شــرکت ها، ارزش 
برآورد سهام شــرکت حاصل از رویکردهای مبتنی بر بازار را نگران 
از گران فروشــی مورد انتقاد قرار می دهند و این موضوع از قضا برای 
برخی شرکت ها هم صحیح است و یکی از شواهد آن اینکه معامله 
کنترلی سهام برخی از شرکت های حال حاضر بازار به همین قیمت 
تابلو مشتری واقعی ندارد درحالی که برای خرید خرد آن صف طویل 
تشکیل شده است.  نتیجه آنکه تضاد جدی میان ذی نفعان مختلف 
در موضوع این نوشته، مســوولیت تصریح شده در قانون بازار اوراق 
بهادار برای شرکت های مشاور و همچنین متناسب نبودن حق الزحمه 
مشــاوره ارزشیابی موجب خواهد شد شرکت های مشاور حرفه ای و 
باتجربه )تامین ســرمایه ها و شرکت های مشاور ســرمایه گذاری( 
ارزشــیابی سهام شرکت ها برای عرضه اولیه را با شرایط فعلی کمتر 
بپذیرند که پیامد آن تضعیف ارائه خدمات در بازار سرمایه خواهد بود.

عرضه اولیه ها و چالش ارزشیابی سهام شرکت ها 
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انتصاب رئیس جدید اداره کل روابط عمومی 

و بین الملل بانک توسعه صادرات ایران 
خانم “مینا ساعتچی” به 
عنوان رئیــس جدید اداره کل 
روابط عمومی و بین الملل بانک 

منصوب شد.
به گزارش روابط عمومی 
بانک توســعه صادرات ایران، با 
صدور حکمی از ســوی آقای 

دکتر صالح آبادی، مدیرعامل بانک خانم “مینا ساعتچی” به عنوان 
رئیس اداره کل روابط عمومی و بین الملل بانک منصوب گردید.

وی پیش از این مدیر روابط عمومی پژوهشکده پولی و بانکی 
و ســردبیر ســایت خبری ایبنا بوده و 1۵ سال سابقه فعالیت در 

خبرگزاری جمهوری اسلامی ایران )ایرنا( دارد.
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دکتر عبدالکریم پهلوانی به عنوان 
مدیرعامل پتروشیمی امیرکبیر منصوب شد 

دکتر عبدالکریم پهلوانی 
مدیــر توانمنــد، پاکدســت، 
خوشــنام و از بدنــه صنعــت 
پتروشیمی، مدیرعامل شرکت 

پتروشیمی امیرکبیر شد.
به گزارش روابط عمومی 
بانک رفاه کارگــران به نقل از 

پتروشیمی امیرکبیر، دکتر پهلوانی، مدیری جوان اما با سابقه از 
خطه جنوب کشور است که دارای 18 سال سوابق مدیریتی متعدد 

در حوزه صنایع پتروشیمی، صنعت و مدیریت است.
دکتر پهلوانی پیشتر مدیرعامل شرکت پالایش نفت آناهیتا، 
معاونت طرح های شرکت سرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشیمی 
تأمین )تاپیکو(، مدیرعامل گروه ملی فولاد ایران، مدیریت مرکز 
تحقیقات و توســعه مدیریــت پروژه، مدیریت توســعه صنایع 

پتروشیمی و ... را بر عهده داشته است .
دکتر پهلوانی دارای دکتری مدیریت صنعتی با گرایش تولید 
و عملیات از دانشگاه تهران است. همچنین از ایشان کتب و مقالات 
متعددی در حوزه مدیریت، مدیریت پروژه و صنعت پتروشیمی 
به چاپ رسیده و در پایگاه های معتبر علمی منعکس شده است.
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فروش اقساطی بیمه نامه

 با تخفیفات ویژه بیمه البرز 
پورکیانــی  محســن 
مدیرعامل شــرکت بیمه البرز، 
گفت: با توجه به شرایط سخت 
اقتصادی ناشی از تحریم و شیوع 
کرونــا و لزوم حمایت از مردم از 
سوی بنگاه های بازرگانی، بیمه 
فــروش  بــه  اقــدام  البــرز 

بیمه نامه های خرد به صورت اقساط و با تخفیفات ویژه کرده است.   
ارائه تســهیلات به مردم در این شرایط خاص، بیمه البرز اقدام به 
برگزاری جشــنواره همراهــان ماندگار بیمه البرز کرده اســت و 
هموطنان می توانند از 2۹ تیر تا پنج آبان 1۳۹۹ با تخفیف و به صورت 
پرداخت اقساطی حق بیمه، اقدام به تهیه بیمه نامه کنند. همچنین 
با توجه به شرایط کرونا و لزوم پرهیز از مراجعه حضوری، امکان خرید 
بیمه نامه در بیشتر رشته ها در سایت شرکت بیمه البرز وجود دارد. 
وی توصیه کرد:  بــا توجه به افزایش قیمت دارایی ها طی چند ماه 
گذشته، مشتریان بیمه البرز می توانند با بهره مندی از تخفیفات 1۵ 
تا 2۰ درصدی بیمه البرز در جشنواره همراهان ماندگار بیمه البرز، 
دارایی های خود را به ارزش روز تحت پوشش قرار دهند تا در هنگام 

وقوع خسارت احتمالی به طور کامل خسارت دریافت کنند.

کمیســیون  رئیــس 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: مالیات برعایدی سرمایه 
در بخش مسکن، قطعا در کاهش 
قیمت خرید و اجاره مســکن 

تأثیرگذار است.
پورابراهیمی  محمدرضــا 
 درخصوص طرح جدید مجلس درباره 
مالیات بر عایدی مسکن گفت: طرح 
مالیات بر عایدی مســکن با هدف 
حمایت از تولید و سرمایه گذاری مولد، 
کاهش نوســانات قیمت مسکن و 

جلوگیری از افزایش قیمت ناگهانی آن  
به وسیله کمیسیون اقتصادی مجلس 
درحال تهیه و تدوین است.  وی افزود: 
یکــی از مهم تریــن دلایــل و 
هدف گذاری های طرح مذکور متعادل 
کردن بازار مســکن در کشور است. 
مالیات برعایدی ســرمایه در بخش 
مسکن، قطعا در کاهش قیمت خرید 
و اجاره مسکن تأثیرگذار است. تلاش 
خواهیم کرد به زودی طرح مذکور را 
به صحن علنی مجلس بیاوریم. رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس درباره 

اهمیت مالیات بر عایدی سرمایه در 
بخش مسکن گفت: اعمال این مالیات 
موجب خواهد شد انگیزه سوداگری در 
بازار مسکن کاهش یابد و در نتیجه 
منجر به جلوگیری از افزایش قیمت 
نامتعارف آن می شود. گفتنی است، 
معضل مسکن در سال های اخیر به 
قدری بزرگ شده که مجلس و دولت 
طی چند هفته گذشته به طور مداوم 
دســت به اقدامات کنترلی زدند، از 
طرفی دولت اعلام کرد قیمت اجاره بها 
نباید بیشتر از 2۵ درصد اضافه شود و 

۵۰ میلیون تومان هم وام ودیعه در نظر 
گرفت، از طرف دیگر مجلس هم به 
دنبال اعمال طرح جدید مالیات بر 
خانه های خالی و نیــز اجرای طرح 
بزرگ مسکن سازی )علاوه  بر مسکن 
ملی دولت( است.  از سوی دیگر، اقبال 
شاکری، عضو کمیســیون عمران 
مجلس با  اشــاره به تحرکات برخی 
بنگاه های املاک در گرانی مسکن 
گفت: متأســفانه بنگاه های مشاور 
املاک در شرایط کنونی به التهاب بازار 
مسکن دامن می زنند و برخورد قاطع 

با بنگاه هایی کــه از مصوبات جدید 
تخطی می کنند باید در دستور کار 
وزارت راه و شهرسازی قرار گیرد.   در 
همین حال ایرج رهبر، نایب  رئیس 
کانون سراسری انبوه سازان از آخرین 
وضعیت طرح مســکن ملی سخن 
گفت و اعلام کــرد:. در حال حاضر 
پیشــرفت فیزیکی روند ســاخت 
واحدهایــی از طرح اقدام ملی که به 
شیوۀ مشارکتی ساخته می شوند بین 
1۰ تا 1۵ درصد است. بهرحال مردم 
انتظار دارند دولــت به جای حرف 

درمانی عقب ماندگی هفت ساله در 
تولید مسکن را حداقل با ساخت سریع 
واحدهای مســکن ملی تا حدودی 

جبران کند./ فارس

مالیات بر عایدی مسکن قیمت اجاره بها را کاهش می دهد 
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گفتگو-2

باید خدمات الکترونیکی سفته، برات، تسهیلات و خدماتی که در حال 
حاضر مرتبط با اعتبارات و تسهیلات کرونا است و توسط بانک ملی ارائه می 
شود را در آینده ای نزدیک به تمامی بانک ها و برای همه تسهیلات و اعتبارات 

تعمیم داد
اظهارات وزیر اقتصاد در مراسم رونمایی از نسخه الکترونیکی سفته و 
تســهیلات و اعتبارات دیجیتال: باید خدمات الکترونیکی سفته، برات، 
تسهیلات و خدماتی که در حال حاضر مرتبط با اعتبارات و تسهیلات کرونا 
است و توسط بانک ملی ارائه می شود را در آینده ای نزدیک به تمامی بانک 
ها و برای همه تسهیلات و اعتبارات تعمیم داد/ با توجه به شرایط کرونایی و 
عدم امکان مراجعه حضوری، در فرایند آزاد سازی سهام عدالت، احراز هویت 
را به صورت الکترونیکی، انجام دادیم که این تجربه مهم می تواند برای حوزه 
های دیگر بازار سرمایه نیز بکار رود/ شیوع بیماری کرونا در کشور و محدودیت 
هــای مراجعات حضوری، فرصتی پیش روی قرار داد تا پروژه های اقتصاد 

هوشمند با سرعت بیشتری اجرایی شود. 
وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار داشت: با توجه به تجربیاتی که از 
دهه هشتاد شمسی در اصلاح قانون تجارت و بحث اسناد الکترونیکی بویژه 
سفته و برات داشتیم، تحقق اقتصاد هوشمند را به عنوان یکی از محورهای 
برنامه های خود در وزارت اقتصاد قرار دادم. عده ای از دلســوزان، طرح این 
موضوع را بلند پروازانه ارزیابی می کردند اما بر این باورم که این یک ضرورت 

اجتناب ناپذیر و بهترین راه دسترسی به اهداف سند چشم انداز است.
به گزارش اعتبار  به نقل از شبکه اخبار اقتصادی و دارایی ایران )شادا(، 
دکتر فرهاد دژپسند که در مراسم رونمایی از “نسخه الکترونیکی سفته” و 
“تسهیلات و اعتبارات دیجیتال” در محل وزارت اقتصاد سخن می گفت، بیان 
داشت: اقتصاد هوشمند با هدف شتاب بخشی به پیشرفت اقتصادی کشور، 

یکی از رویکرد های اصلی وزارت اقتصاد است، لذا از ابتدای شروع کار در وزارت 
اقتصاد، به دلیل عدم وجود بستر و تشکیلات لازم برای تحقق این مهم، دفتر 
فنآوری اطلاعات را به “مرکز فناوری اطلاعات و توسعه اقتصاد هوشمند” ارتقاء 
دادیم. این دفتر، تنها یک تشکیلات درون دستگاهی نیست بلکه در کنار 
کارکرد درون حوزه ای؛ یکسری اقدامات و کارکرد های فراگیر و ملی هم دارد 
که امروز، رونمایی از این دو خدمت )نسخه الکترونیکی سفته و تسهیلات و 
اعتبارات دیجیتال(، جلوه ای از کارکرد بیرونی تشــکیلات مذکور است. 
همچنین، تاسیس “شــورای راهبری فناوری اطلاعات و ارتباطات وزارت 
اقتصاد” با عضویت معاونان وزیر و روسای سازمان های تابعه، گام مهم دیگری 
به منظور ایجاد یک فرآیند سیاستگذاری توسط مجموعه دست اندرکاران 
این وزارتخانه، برای راهبری اقتصاد هوشمند بود، خوشبختانه با این اقدام، 
فرآیندها و بستر ها به شکلی مهیا گردید که ورود به اقتصاد هوشمند، بطور 
جدی ، به پیش رود. شیوع بیماری کرونا در کشور و محدودیت های مراجعات 
حضوری، فرصتی پیش روی قرار داد تا پروژه های اقتصاد هوشمند با سرعت 

بیشتری اجرایی شود. یک بحث مهم در موضوع “توسعه پایدار” استفاده بهینه 
از منابع از جمله حذف کاغذ از فرآیند ها است؛ شکل گیری اقتصاد هوشمند، 
گامی بزرگ در همین مسیر و جلوگیری از تخریب محیط زیست محسوب 

می شود.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه “شکل متکامل پیاده سازی اقتصاد هوشمند، 
به حذف حضور فیزیکی پرسنل از فرآیند ها می انجامد”، تاکید کرد: این، البته 
به معنای حذف فرصت های شغلی نیست؛ بلکه به معنای جایگزینی مشاغل 
و قرار گرفتن انسان در مقام راهبری و ظرفیت سازی برای توسعه است. وقتی 
ما در مورد مالیات، گمرک، بورس، بیمه و .. صحبت می کنیم؛ اینها همه بخش 
هایی از وزارت اقتصاد هستند که با هوشمندسازی، به صورت هسته هایی 
هوشمند در کنار هم قرار می گیرند و اتفاقا همدیگر را کامل می کنند و می 
توانند زمینه ساز تحقق اقتصاد هوشمند باشند. با آزاد سازی سهام عدالت که 
با فرمان مقام معظم رهبری و همچنین تاکید رییس جمهور محترم صورت 
پذیرفت، توانستیم با توجه به شرایط کرونایی و عدم امکان مراجعه حضوری، 
در فرایند این آزاد سازی، احراز هویت را به صورت الکترونیکی، انجام دهیم و 

این تجربه مهم می تواند برای حوزه های دیگر بازار سرمایه نیز بکار رود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد: باید خدمات الکترونیکی سفته، 
برات، تسهیلات و خدماتی که در حال حاضر مرتبط با اعتبارات و تسهیلات 
کرونا است و توسط بانک ملی ارائه می شود را در آینده ای نزدیک به تمامی 
بانک ها و برای همه تسهیلات و اعتبارات تعمیم داد. چنانچه فعالان اقتصادی 
احساس کنند، امور روزانه مرتبط با کسب و کار آنها از طریق الکترونیکی و 
بدون صرف هزینه و جابجایی فیزیکی قابل تحقق است، قطعا انرژی و فرصت 
بیشتری را برای انجام فعالیت های تولیدی در بنگاه اقتصادی خواهند داشت. 

این خود یکی از فواید اقتصاد هوشمند است.

شناخت بانک صادرات ایران از توان
و ظرفیت داخلی، سدی در مقابل تحریم هاست

حمیــد تاجیــک رئیس 
هیئت مدیره بانک صادرات ایران در 
مجمع عمومی عادی سالیانه بانک 
صــادرات ایــران گفت: رشــد 
شــاخص های عملکردی و اقبال 
فعالان بازار سرمایه به وبصادر، موید 
شناخت بانک صادرات ایران از توان 

و ظرفیت داخلی و حرکت در مســیر توســعه کشور برای مقابله با آثار 
تحریم های ناجوانمردانه علیه ایران است.  با وجود تحریم های ناجوانمردانه 
و خصمانه آمریکا و همدستانش که درآمد نفت ایران را بسیار متاثر کرده، 
توسعه فرهنگ سرمایه گذاری و گسترش دسترسی به بازار بورس موجب 
افزایش توان و ظرفیت داخلی کشــور شــده و این وضعیت نویدبخش 
روزهای بهتری برای اقتصاد کشور است. افزایش 48۰ درصدی نرخ سهم 
بانک صادرات ایران و رشــد ۵.8 برابری آن از ابتدای سال جاری تاکنون 

تایید کننده این ادعا است.
وی با اشاره به کاهش 1.۷ درصدی قیمت تمام شده پول در بانک 
صادرات ایران و کاهش آن از 1۷.۳4 درصد سال ۹۷ به 1۵.۶1 درصد در 
پایان ســال مالی ۹8 و همچنین رشد نرخ موثر تسهیلات این بانک از 
1۵.82 درصد ســال ۹۷ به 1۶.۷۳درصد در پایان سال ۹8، اظهار کرد: 
رشــد بیش از ۳۶ درصدی منابع بانک که 4 درصد بالاتر از نرخ رشــد 
نقدینگی در کشور است، نشــان می دهد که توجه به زیرساخت های 
اقتصادی و شناسایی ظرفیت های ملی توامان با تولید محصولات نوین 
بانکی، تمرکز بر خدمات کارمزدی و درآمدهای غیرمشــاع معادل 44 
درصد، پرهیز از گرفتارشــدن در گرداب سود سپرده های نامتعارف و 
افزایش ســهم منابع ارزان قیمت، می تواند حتی در شــرایط تحریم و 
تنگناهای مالی و به ویژه شــرایط ناشی از شــیوع بیماری کرونا، برای 
بنگاه های مالی کشــور از جمله بانک صادرات ایران ارزش افزوده ایجاد 
کند. رشــد ۳1 درصدی مصارف بانک صادرات ایران در سال ۹8 و عبور 
آن از 1۵۵ هزار میلیارد تومان نیز نشان از عزم و اراده جدی مدیران این 
بانک برای حمایت بیش از پیش از صنایع و واحدهای تولیدی در قالب 
برخی طرح های کارآمد و نوین دارد. این در حالی است که بانک صادرات 
ایران از ابتدای سال ۹۷ تاکنون برداشتی از منابع نزد بانک مرکزی نداشته 
و حتی به سایر بانک ها و موسسات نیز به صورت شبانه تسهیلات داده 
اســت. بانک صادرات ایران در پرتو برنامه ریزی های مؤثر، توجه ویژه به 
مدیریت ریســک، اهتمام به رعایت دقیق بسته های اعتباری، انسجام 
مدیریتی، تعهد و مســاعی همه کارکنان صف و ستاد، هیئت مدیره و 
مدیریت عالی بانک به افق های روشن تر آینده می نگرد که امروز نتیجه 
تلاش ها و انسجام سازمانی آنها در صورت ها و گزارش های دوره مالی سال 
۹8 متبلور است. وی همچنین با  اشاره به برنامه ریزی دقیق صورت گرفته 
برای تداوم سودآوری بانک، از تمرکز و تلاش برای برنامه ریزی مؤثر برای 

بهبود کفایت سرمایه بانک صادرات ایران خبر داد.

هفته نامه اقتصادی ایران

اقتصاد هوشمند با هدف شتاب بخشی به پیشرفت اقتصادی کشور
 یکی از رویکرد های اصلی وزارت اقتصاد

میزان نقدینگي در خرداد امسال با رشد ۳4/2 درصدي نسبت به خرداد پارسال از مرز 2۶ 
هزار و ۵۷1 هزار میلیارد ریال گذشت. میزان دارایي هاي خارجي سیستم بانکي در خرداد 
امسال رشد ۳۶/1 درصدي داشته و به 12 هزار و ۵8۶ هزار میلیارد ریال رسید. میزان بدهي 
بخش دولتي هم در خرداد امسال به رقم چهار هزار و 4۶۶ هزار میلیارد ریال رسید که 
افزایش 28/۵ درصدي داشته است. این در حالي است که میزان بدهي بخش غیردولتي در 
خرداد امسال از 1۶ هزار و ۹8۰ هزار میلیارد ریال گذشت که نشان دهنده افزایش 2۶ 
درصدي است.ضمن آنکه در خرداد امسال میزان پول ۵۰2۰ هزار میلیارد ریال و میزان رشد 
پول 21 هزار و ۵۵1 هزار میلیارد ریال شده بود که به ترتیب ۶1/۵ درصد و 2۹/1 درصد 
افزایش داشته است.در خرداد امسال میزان وام ها و سپرده هاي بخش دولتي به رقم 1۳1۳ 
هزار میلیارد ریال و به رشد ۵۷/۵ درصدي رسید که از این رقم 12۵4 هزار میلیارد ریال آن 
مربوط به بخش دولتي بوده و افزایش ۵۹/۶ درصدي را نشان مي دهد.از سوي دیگر میزان 
دارایي هاي خارجي بانک مرکزي در خرداد امسال با رشد 21/۶ درصد به رقم ۵۵۰۷ هزار 
میلیارد ریال رسید. همچنین میزان اسکناس و مسکوک بانک مرکزي در خرداد گذشته 

کاهش ۵2/۶ درصدي داشته و در رقم 1۵/4 هزار میلیارد ریال ثابت ماند.

عبورنقدینگي
ازمرز
2657هزارمیلیاردتومان

بانک مرکزی ج.ا.ا

سیدکاظم موسوی عضو هیات رییسه کمیسیون اقتصادی مجلس گفت : در هفته های اخیر، 
روزانه حدود 1۰۰۰ تا 1۵۰۰ میلیارد تومان منابع نقدی جذب بازار سرمایه شده است. 

وی با اشاره به رونق بورس طی ماه های اخیر گفت: از آنجا که مردم سرمایه گذاری های بسیاری 
در بورس انجام داده اند مسوولان بورس باید مراقب باشند این رونق حبابی نباشد که منجر به از 
بین رفتن سرمایه های مردمی شود. این نماینده مجلس با بیان اینکه مردم نباید به سودهای 
بورس برای طولانی مدت دل ببندند، افزود: بهتر است سرمایه گذاری های خود را سبک و 
سنگین کرده و شرکت های معتبر را برای سرمایه گذاری انتخاب کنند تا در آینده متضرر نشوند. 
موسوی با بیان اینکه سازمان بورس در راستای صیانت از دارایی های مردم تلاش بیشتری کند، 
ادامه داد: مردم از نوسانات اقتصادی بسیار متضرر شده اند، بنابراین نباید اجازه داد سازمان بورس 
نیز به آنها ضرر برساند. وی با بیان اینکه در هفته های اخیر، روزانه حدود 1۰۰۰ تا 1۵۰۰ میلیارد 
تومان منابع نقدی جذب بازار سرمایه شده است، ادامه داد: این حجم نقدینگی در صورت عدم 
جذب در بازار سرمایه می توانست اثرات منفی بر حوزه اقتصادی کشور داشته باشد اما به سمت 
بازار سرمایه هدایت شد. عضو هیات رییسه کمیسیون اقتصادی مجلس بیان کرد: اگر منابع 
یادشده با واقعیت های اقتصادی مبنی بر تشکیل شرکت ها، ایجاد فرصت های سرمایه گذاری و 
سودآوری همخوانی داشته باشد، بزرگ ترین موفقیت کشور و بازار سرمایه به دست می آید. در 

غیر این صورت تهدید جدی خواهد بود.

جذبروزانه
تا۱5۰۰میلیاردتومان
منابعدربورس

سیدکاظم موسوی

حسین تاجمیر ریاحی مدیرکل دفتر حقوقی سازمان امور مالیاتی از رشد قارچ گونه شرکت های کاغذی 
برای فرار مالیاتی گسترده. گفت: طی سال های اخیر، اشخاصی فرصت طلب با ثبت شرکت صوری 
)کاغذی( به نام افراد فاقد صلاحیت و اهلیت، اقدام به اعمال مجرمانه از قبیل فرار مالیاتی، پولشویی، 
قاچاق کالا و یا اخذ تسهیلات بانکی به صورت غیرمجاز نموده اند.  با توجه به اصلاحیه قانون مالیات های 
مستقیم مصوب ۳1 تیرماه 1۳۹4 و به استناد بند )۵( ماده 2۷4 قانون مذکور، این اشخاص تحت تعقیب 
قضایی و اعمال مجازات کیفری قرار می گیرند. بررسی های انجام شده حاکی از آن است که افراد 
سودجو، اشخاص بی بضاعت و فاقد صلاحیت و اهلیت را اجیر نموده و حتی بدون حضور آنان در مراجع 
ثبت شرکت ها و صرفا از طریق تنظیم وکالت نامه های با حق توکیل بلاعزل، اقدام به ثبت شرکت نموده 
و از اشخاص مذکور در سمت های مدیرعامل، رئیس هیئت مدیره یا نایب رئیس استفاده می نمایند؛ بدون 
اینکه آن اشخاص خودشان اطلاعی از موضوع داشته باشند. به دلیل خلأهای قانونی، رویه های غلط 
موجود و سایر عوامل، ثبت اینگونه شرکت ها در سال های گذشته رشد قارچ گونه داشته است. با ثبت 
اینگونه شرکت ها و سوءاستفاده از عدم اطلاع و آگاهی افراد فاقد شرایط و بی بضاعت مانند کارتن خوابها، 
دست فروشان و غیره، معاملات کلانی به نام آنان انجام و فرار مالیاتی در سطح گسترده ای شکل می گیرد. 
وی با هشدار به کسانی که به این نحو اقدام به ثبت شرکت به منظور فرار از پرداخت مالیات می نمایند، 
گفت: با رصد و اقدامات گسترده از طریق سامانه ها و بانک های اطلاعاتی، اینگونه شرکت ها و عوامل 

سوءاستفاده کننده از آن، شناسایی و از طریق مراجع قضایی تحت تعقیب قضایی قرار می گیرند.

رشدبیرویه
شرکتهایکاغذیبرای
فرارگستردهمالیاتی

حسین تاجمیر ریاحی

دکتر کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی، در نشست شورای عالی حفظ حقوق بیت المال که با 
موضوع احیای حقوق عامه در حوزه اراضی ملی و منابع طبیعی به ریاست آیت الله رئیسی رئیس 
قوه قضائیه برگزار شد، خواستار تشکیل هیات عالی مشترک میان نمایندگان قوه قضاییه و 
سازمان های امور اراضی و جنگل ها برای رفع تناقضات قانونی و وحدت آرا برای حل اختلافات 
حقوقی به منظور صیانت از اراضی ملی شد. از سال 1۳۹4 تاکنون با همکاری سازمان ثبت اسناد 
و املاک موفق به ساماندهی 8 هزار پلاک ثبتی با مساحت حدود 8.۵ میلیون هکتار و تعیین 
تکلیف آنها شــده ایم که این موضوع باعث کاهش 4۰ هزار پرونده از مراجع قضایی و رفع 
مشکلات مردم شده است. در سال جاری با هدفگذاری رفع تداخل از 4.۵ میلیون هکتار دیگر 
جهشی در این حوزه انجام و تا حد زیادی گرفتاری های مردم حل خواهد شد. یکی از مشکلات 
این وزارتخانه در صیانت از اراضی ملی، چندگانگی و تناقض در آرای صادره است که تصمیم 
سازی را دشوار می کند، متاسفانه در بخشی از تصرفات غیرقانونی بعد از گذشت چند سال به 
دلیل خلاء قانون امکان رفع تصرف از بین می رود در حالی که بنابر فرمایشات صریح مقام معظم 
رهبری باید برای تصرفات منابع طبیعی و اراضی ملی جرم نگاری شود. مطابق ماده 1۰، وزارت 
جهاد باید مجاز به رفع تعرض و تصرف زمین های کشاورزی باشد اما دیده می شود در مناطقی 
با نظر کارشناسان عادی زمین های زراعی تغییر کاربری می دهند در حالی که تشخیص زراعی 

بودن یا نبودن در صلاحیت تخصصی وزارت جهاد کشاورزی است.

ضرورتصیانت
ازاراضیملی
باوحدتآراءقضایی

کاظم خاوازی

 اولین مرحله قرعه کشــی جشــنواره خدمات غیرحضوری بانــک تجارت با 
۵۰۰ جایزه ۵ میلیون ریالی برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، در مراسم قرعه کشی جوایز این دوره که 
با حضور نمایندگانی از حوزه های نظارتی ایــن بانک همراه بود مجموعا ۵۰۰ 

جایزه نقدی ۵ میلیون ریالی به شرکت کنندگان در این جشنواره تعلق گرفت. 
بانک تجارت با برگزاری جشنواره خدمات غیرحضوری همزمان با شیوع ویروس 
کرونا هموطنان را به استفاده از خدمات بانکی غیر حضوری شامل همراه بانک، 
اینترنت بانک تجارت واپلیکیشن "ست" تشویق کرد که مورد استقبال گسترده 
کاربران این خدمات قرار گرفت. در بازه زمانی 2۷ اردیبهشت تا ۳1 خرداد ماه 
بیش از ۳ میلیون و پانصد هزار نفر از کاربران همراه بانک و اینترنت بانک تجارت 
و نزدیک به 4۰۰۰ نفر از کاربران اپلیکیشن "ســت" در این جشنواره شرکت 
کردند و این قرعه کشی بین 1.1۹4.1۰۳ نفر از شرکت کنندگان که حایز حداقل 
۳۰۰ امتیاز شــده بودند برگزار شــد.  دومین مرحله از قرعه کشی جوایز این 
جشنواره به زودی برگزار می شود. کاربران اینترنت بانک و همراه بانک تجارت 
می توانند اسامی برندگان این جشنواره را در سایت اینترنتی این بانک به نشانی 

www.tejaratbank.ir مشاهده کنند

شگفتیبرای
شرکتکنندگانجشنواره
خدماتغیرحضوری

بانک تجارت

پرویز کرمی دبیر ستاد فرهنگ سازی اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری گفت: در ادامه طرح های تخفیفی شبکه آزمایشگاهی فناوری های راهبردی، 
شرکت های خلاق هم به لیست این طرح ها اضافه شدند و از امروز این شرکت ها برای 
دریافت خدمات آزمایشگاهی ۵۰ درصد تخفیف می گیرند. این تخفیف به خدمات مختلف 
در حوزه های فنی و مهندسی، مکانیک، مواد و متالورژی، برق و الکترونیک، شیمی، هوا فضا، 
معدن، حوزه محیط زیست، کشاورزی و گیاهان دارویی، حوزه های زیست فناوری و پزشکی، 
داروسازی، سلول های بنیادی، مهندسی بافت، حوزه های علوم شناختی و مغز، صنایع 
دستی، مواد غذایی و غیره، تعلق می گیرد.  این خدمات هدفی جز افزایش رضایتمندی مردم 
و صنایع از خدمات آزمایشگاهی ندارد. طرح های تخفیفی کمک می کند که سطح کیفی 
این خدمات در کشور افزایش یابد.  این تخفیفات تاکنون شامل حال دانشجویان، اساتید، 
پژوهشگران، شرکت های دانش بنیان، سرآمدان علمی، اعضای بنیاد ملی نخبگان و همه 

کسانی که به نوعی با این خدمات سر و کار دارند، شده است.
شبکه آزمایشگاهی فناوری های راهبردی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، پلتفرم 
به اشتراک گذاری دستگاه ها و ارایه خدمات آزمایشگاهی است. حمایت از توسعه کمی و 
بهبود کیفی خدمات آزمایشگاهی در کشور از دیگر اهداف شکل گیری این شبکه بیان شده 

است.

5۰درصدتخفیف
خدماتآزمایشگاهی
بهشرکتهایخلاقرسید

پرویز کرمی

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران، به منظور کنترل برنامه های جاری و در دست 
اقدام و بحث و تبادل نظر در خصوص وضعیت شبکه و سرویس های مخابراتی 
مخابرات منطقه تهران ، با مدیران مخابرات این منطقه، جلسه کاری ویدیو 
کنفرانسی برگزار کرد.به گزارش اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شرکت 
مخابرات ایران، مهندس صدری، مدیرعامل شرکت،  جلسه کاری به صورت 
ویدیوکنفرانسی با مدیران مخابرات منطقه تهران به منظور کنترل برنامه های 
جاری و در دست اقدام و گفت و گو و تبادل نظر در خصوص وضعیت شبکه این 
منطقه برگزار کرد.بر اساس این خبر، کنترل برنامه های جاری و در دست اقدام و 
همچنین وضعیت پوشش شبکه مخابراتی منطقه تهران در بخش های ثابت ، 
همراه ، دیتا و سرویس های ارزش افزوده توسط مدیران این منطقه مطرح و از 
سوی مهندس صدری و معاونان ایشان مورد بررسی قرار گرفت.در این جلسه 
ویدیوکنفرانسی، مهندس سیدمجید صدری، مدیرعامل، معاونان و مدیران 

ستادی شرکت مخابرات ایران و مدیران مخابرات منطقه تهران حضور داشتند.

نشستویدئوکنفرانسی
بامدیرانمخابرات
منطقهتهران

سید مجید صدری 

حسن قالیباف اصل رییس سازمان بورس گفت: ایجاد »کارگروه اندیشه ورزی و آینده پژوهی« 
گامی به سمت انعکاس خرد جمعی در بازار سرمایه و رفع مشکلات موجود با کمک فعالان و 
خبرگان این حوزه است. گفته می شود بسیاری از تصمیمات بدون اخذ نظر فعالان بازار و پشت 
درهای بسته و بدون چکش کاری های لازم و بر مبنای نظرات عده ای محدود اخذ می شوند. از 
طرفی بازار سرمایه، حوزه کسب و کار بسیار حساسی است که تغییرات آن می تواند آثار زیادی بر 
فعالیت بازیگران آن داشته  باشد بنابراین ضرورت دارد در فرآیند تصمیم گیری، آرا و دیدگاه های 
مختلف دخالت داده شود. از طرف دیگر هم اهتمام به آینده و مهیا شدن برای آن در ابتدایی ترین 
مهارت های ذهنی بشر شکل گرفته و به سوی افق های بلند تفکر و تعقل تکامل یافته  است و مهار 
آینده به معنی تلاش برای تحقق رخدادهای مطلوب در آینده همواره مدنظر انسان ها بوده است 
بنابراین ضرورت دارد از ظرفیت فعالان و اندیشمندان برای پیش بینی آینده و اتخاذ تدابیر لازم 
بهره برد. در این راستا کارگروه های اندیشه ورزی و آینده پژوهی در جهت اجرایی سازی ایده های 
توسعه ای و همچنین جلب مشارکت دیدگاه های متفاوت در فرآیندهای توسعه شکل می گیرد. 
ایده تشکیل کارگروه اندیشه ورزی و آینده پژوهی، حدود سه ماه پیش یعنی از زمان ورود بنده به 
سازمان و به کمک فعالان و پیشکسوتان بازار مورد بررسی قرار گرفته و از دیروز به طور رسمی 
اجرایی شده است. کارگروه های اندیشه ورزی، اتاق های فکری هستند تا به وسیله آنها بتوانیم از 

خرد جمعی و تصمیمات خبرگان این حوزه در بازار سرمایه استفاده کنیم.

آغازبهکار»کارگروه
اندیشهورزیوآیندهپژوهی«
دربازارسرمایه

حسن قالیباف اصل

اعطای بیش از ۷۰۰۰ میلیارد ریال تسهیلات از سوی بانک آینده در ۳ ماهه نخست 
سال

شــعب بانک آینده از تاریخ اول فروردین ماه تا پایان روز سی ویکم خردادماه سال 
1۳۹۹، بیش از ۷ هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده اند که این میزان به ترتیب 
به تسهیلات مشارکتی، مبادله ای و قرض الحسنه، اختصاص یافته است. شعب تهران 
در این بازه زمانی در مجموع بیش از ۵ هزار میلیارد ریال تسهیلات اعطا کرده است و 

سهم شعب سایر شهرها بیش از 1.۶۰۰ میلیارد ریال بوده است.
در حوزه تجهیز منابع نیز بررسی های انجام شده، نشان از عملکرد مثبت بانک آینده 
در کاهش قیمت تمام شده پول در سه ماهه فصل بهار دارد؛ بدین ترتیب که بهای کل 
تمام شــده پول بدون احتســاب ســپرده قانونی در تاریخ 1۳۹8/۰۹/۳۰ تا تاریخ 
1۳۹۹/۰۳/۳1 از 22/۹2 درصد به 1۹/8۵ درصد کاهش پیدا کرده اســت. گفتنی 
است؛ یکی از عوامل مؤثر در بهای خدمات بانکی و تســهیلات پرداختی از سوی 
بانک ها، قیمت تمام شده پول در سیستم بانکی است. قیمت تمام شده پول بیانگر 
مدیریت صحیح منابع و مصارف و هزینه های یک بانک است و بررسی راه کارهای 
کاهش قیمت تمام شده پول در بانک ها می تواند شاخصی بر کارآیی عملکرد یک 

بانک باشد.

اعطایبیشاز
7۰۰۰میلیاردریال
تسهیلات

بانک آینده

قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( با همکاری بنیاد مستضعفان، عملیات تأمین و اجرای 
لوله گذاری فاز سوم آب رسانی به غیزانیه اهواز را آغاز کرد.

سعید محمد اظهار داشت: عملیات اجرای لوله گذاری بخش پایانی آب رسانی به بخش 
غیزانیه و ۳۳ روستای اطراف آن با جمعیتی بالغ بر 2۰ هزار نفر، از نزهه به دهلاییه و از نزهه 
به غیزانیه بزرگ از روز یکشنبه )دیروز(وارد مرحله اجرا  شد. وی افزود: این پروژه به طول 
تقریبی ۳۰ کیلومتر با استفاده از لوله های پلی اتیلن با مواد اولیه PE100 و فشار کاری 1۰ 
بار است که 2۵ کیلومتر آن لوله های با سایز ۳1۵ میلیمتر و پنج کیلومتر لوله سایز 4۰۰ 
میلی متر است. فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( با  اشاره به مشکل کمبود آب 
شرب غیزانیه در ماه های اخیر گفت: با اجرای این طرح آب شرب ساکنان روستاهای این 
بخش تا 2۰ سال آینده تامین می شود و آنها دیگر مشکلی در این زمینه نخواهند داشت. 
محمد در مورد زمان بندی اجرای این طرح اظهار داشت: با توجه به ضرورت تسریع در اجرای 
این طرح، لوله های این پروژه با استفاده از ظرفیت چند کارخانه به صورت همزمان در حال 
تولید می باشد که شروع عملیات اجرایی آن از پنجم مرداد ماه آغاز و ظرف مدت ۵۰ روز 
کاری با همت تلاشگران عرصه سازندگی قرارگاه خاتم الانبیاء)ص(، تکمیل و به بهره برداری 
خواهد رسید. گفتنی است، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( با همکاری بنیاد مستضعفان، 

عملیات تأمین و اجرای لوله گذاری فاز سوم آب رسانی به غیزانیه اهواز را آغاز کرده است.

آغازعملیات
طرحتکمیلآبرسانی
بهغیزانیه

سعید محمد

دکتــر حســین مهري 
مدیرعامــل بانــک صنعت و 
معدن، بــا بیان اینکــه بانک 
صنعــت ومعــدن در پرداخت 

تسهیلات موضوع تبصره 18 که 
از ســال ۹۷ به بانــک ها ابلاغ 
گردیده است در مقایسه با سایر 
بانک ها داراي بیشترین میزان 
پرداختي بوده اســت، گفت: با 
استناد به آمار عملکرد این بانک 
در سامانه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت از آغــاز پرداخت این 
تسهیلات تا آخر سال ۹8 تعداد 
۷۰1 طرح بــه بانک صنعت و 
معدن معرفي گردید که پس از 

بررسي، به تعداد ۳۰۳ طرح که 
اهلیــت و  و  داراي توجیــه 
صلاحیت لازم بودند، تسهیلات 
بــه ارزش بیــش از 2۰ هــزار 
میلیارد ریال در قالب تسهیلات 
ســرمایه ثابت و ســرمایه در 

گردش پرداخت شده است. 
به گزارش اعتبار به نقل از 
پایگاه اطــلاع رســاني بانک 
صنعت و معــدن، دکتر مهري 
بیان داشت: در مجموع تا پایان 

4 ماهه نخســت ســال جاري 
تعداد 8۰۵ طرح به بانک صنعت 
و معــدن معرفــي گردید و در 
نهایت با پرداخت تسهیلات به 
4۰۹ طرح موافقــت و مبلغي 
بیش از ۳۰ هزار میلیارد ریال به 

این طرح ها پرداخت گردید.
مدیرعامل بانک صنعت و 
معدن یــادآور شــد: آمارهاي 
تســهیلات پرداختي موضوع 
تبصره 18 در سال ۹۹ نیز حاکي 

از آن اســت که ایــن بانک در 
پرداخــت تســهیلات مذکور 
همچنان نسبت به سایر بانک ها 

حائز رتبه نخست مي باشد.
گفتني اســت، بر اساس 
بند )الف( تبصــره)18( قانون 
بودجه ســال 1۳۹۷ کل کشور 
مقرر شده بود، بانک هاي عامل، 
تسهیلات لازم برای حمایت از 
طرحهای تولیدی اشــتغالزا با 
اولویت بازســازی و نوســازی 

صنایــع، تکمیــل و راه اندازی 
طرحهای کشاورزی، صنعتی و 
معدنــی نیمه تمــام بخــش 
خصوصی با پیشرفت فیزیکی 
بــالای ۶۰ درصد، اجرای طرح 
 های صنایع کوچک و حمایت از 
خوشه های صنعتی، بافت های 
فرسوده و طرحهای حمل و نقل 
عمومــی و ریلــی، کارورزی 
جوانان و طرحهای اشتغالزایی 
مناطق مرزی را فراهم نمایند.   

کسب رتبه نخست  بانک صنعت و معدن در پرداخت تسهیلات موضوع تبصره 18 

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران از ارسال مشخصات صادرکنندگانی 
که نســبت به رفع تعهدات ارزی خود به صورت کامل اقدام نکرده اند، به 
سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها جهت تشکیل کمیته اقدام 
ارزی خبــر داد. حمید زادبــوم در ایــن رابطه اظهار داشــت: اطلاعات 
شــرکت هایی که کمتر از ۷۰ درصد ارز حاصل از صادرات آنها به چرخه 
اقتصادی برگشته است، به سازمان های صنعت، معدن و تجارت ارسال شده  
و رؤسای سازمان ها با تشکیل کمیته اقدام ارزی با حضور نمایندگان اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی و اتاق تعــاون در این زمینه اقدام 

می کنند. 
وی افزود: صادرکنندگان مدعو نیز ضمن اعلام دلایل عدم بازگشــت ارز 
حاصل از صادرات، راهکارهای خود جهت رفع تعهدات ارزی را به کارگروه 

اعلام می کنند. 
معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در پایان گفت: گزارش  
بررسی های کارشناسی به تفکیک هر صادرکننده پس از جمع بندی، جهت 

رفع مشکلات ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان استفاده خواهد شد.

تشکیلکارگروه
اقدامارزی
دراستانها

حمید زادبوم

در هر حال با تلاش های 
انجام شده در وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و سازمان 
تأمین اجتماعی و با دقت نظر 
مصلحت  تشخیص  مجمع 
نظام، در قانون برنامه ششم و 
قوانین بودجه های سنواتی از 
»متناسب سازی«  عبارت 
ادبیات  در  و  استفاده شده 
رسمی سازمان نیز همین عبارت به کار رفته است و می رود و این 
ادبیات و فرهنگ کم کم دارد جا می افتد. اما امکان دارد نمایندگان 
برخی تشکل ها یا یکسری رسانه ها سهوا و طبق عادت مألوف 
بعضا از کلمه همسان سازی و یکسان سازی استفاده کنند که این 
امر نظر رسمی سازمان تأمین اجتماعی نبوده و نیست. حال 
عده ای برای تخطئه این طرح، خودشان اسم این طرح را 
می گذارند همسان سازی و یکسان سازی و سپس مطرح می کنند 
و  همسان سازی  موضوع  اجتماعی  تأمین  قانون  در  که 
یکسان سازی مطرح نیست که البته به طور نسبی بحث درستی 

است، ولی این افراد آن را برای مقصود دیگری به کار می برند.
البته این افراد به خاطر مقاصد و نیات خاص خود که برای 
جوسازی درباره این طرح دارند، چشم خود را بر ماده 111 قانون 

تأمین اجتماعی می بندند.
نحوه اقدام درخصوص حداقل ها

نوع  چهار  اجتماعی  تأمین  سازمان  کلی  طور  به 
متناسب سازی انجام می دهد که سه نوع آن علاوه بر زمان 
برقراری مستمری و صدور حکم مستمری هر ساله به موجب 
مواد 111 و ۹۶ قانون تأمین اجتماعی انجام می شود و تنها یک 
نوع از آن که »متناسب سازی علیحده و موردی« است، تاکنون 
در دو مقطع انجام شده و پس از سال ها قرار است در  سال 1۳۹۹ 
مرحله سوم به انجام برسد که طرح اخیر سازمان تأمین اجتماعی 

از نوع چهارم است.
نحوه اقدام درخصوص متناسب سازی

در دو مرحله قبلی متناسب سازی انجام شده )نوع چهارم( 
در سازمان تأمین اجتماعی رویکرد اعمال شده همان رویکرد 
همسان سازی و یکسان سازی بوده که اعمال افزایش ها براساس 
میزان مشارکت بیمه ای )سنوات بیمه پردازی و مبنای کسر و 
پرداخت حق بیمه( نبوده، ولی این بار سازمان تلاش کرده است 

که متناسب سازی را به معنای واقعی خود انجام دهد. 

در پاسخ به منتقدان »تهاتر بدهی دولت« و »متناسب سازی« 
مستمری بازنشستگان

علیحیدری:عدهایخودرابهفراموشیزدهاند

محسن حاجي میرزایي وزیر آموزش و پرورش در سفر به پاکدشت با بیان اینکه بودجه نوسازی مدارس 
در دولت تدبیر و امید نسبت به دولت های قبلی، ۷ برابر شده است، افزود: برای احداث مدرسه با مشارکت 
خیرّین، ۳ هزار و ۳۵۰ میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است. شهر و استان تهران به دلیل 
مهاجرپذیر بودن و تحرک جمعیت، همواره با مشکل تأمین فضای آموزشی مواجه بوده است و حرکت 
جمعیت در مناطق مختلف استان تهران باعث شده است تا در برخی از مناطق با تراکم دانش آموزان و در 
منطقه دیگر با تخلیه آنان از مدارس مواجه شویم که گذر از این مشکل به تأمین فضاهای جدید آموزشی 
نیاز دارد. استان تهران پس از سیستان و بلوچستان، محروم ترین استان کشور در تأمین فضای آموزشی 
است و به دلیل مهاجرت های مستمر، مدارسی در استان وجود دارد که دانش آموزی در آن ها تحصیل 
نمی کند و مناطقی وجود دارد که با کمبود شدید فضای آموزشی مواجه است. حاجی میرزایی گفت: در 
حال حاضر استان تهران به 1۵ هزار کلاس جدید درس نیاز دارد ضمن آن که 2۵ هزار کلاس درس نیز 
باید مقاوم سازی شود. دولت تدبیر و امید با ۷ برابر کردن بودجه نوسازی مدارس نسبت به دولت های 
گذشته، تلاش دارد تا بخشی از نیاز آموزش و پرورش را به فضای آموزشی تأمین کند ضمن آن که ۳ 
هزار و ۳۵۰ میلیارد تومان بودجه برای احداث مدرسه با مشارکت خیریّن اختصاص یافته است .  مدرسه 
شهدای مظفر پاکدشت به همت مادر شهیدانی که ۳ فرزند خود را در عملیات مرصاد تقدیم اسلام کرده 
اند، احداث می شود. وزارت آموزش و پرورش با توجه به شرایط ویژه جامعه ناشی از شیوع ویروس کرونا، 

با آمادگی کامل، سال جدید تحصیلی را از 1۵ شهریورماه امسال آغاز می کند.

بودجهنوسازيمدارس
دردولتتدبیروامید
7برابرشدهاست

محسن حاجي میرزایي
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آیین معارفه مدیرعامل جدید بانک مسکن با حضور وزیر راه و شهرسازی ومعاون وزیر امور اقتصادی و دارایی

مسکن مهر و طرح اقدام ملی از مهمترین استراتژی های بانک مسکن هستند
آیین معارفه مدیرعامل جدید بانک 
مسکن با حضور وزیر راه و شهرسازی،معاون 
وزیر امور اقتصادی و دارایی،معاون وزیر راه 
و شهرسازی و جمعی از مدیران ارشد بانک 

برگزارشد. 
 به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری بانک 
مسکن، مراسم معارفه محمود شایان مدیرعامل 
جدید بانک مسکن با حضور محمد اسلامی وزیر 
راه و شهرسازی، عباس معمارنژاد معاون امور بانک 
و بیمه وزیر اقتصاد، محمود محمودزاده معاون 
مســکن و ســاختمان وزیر راه و شهرســازی و 
همچنین سرپرست پیشین بانک مسکن، اعضای 
هیات مدیره بانک مســکن و جمعی از مدیران 

شرکت های تابعه بانک برگزار شد.
در این نشســت محمد اسلامی وزیر راه و 
شهرسازی، در ابتدای سخنانش ضمن خیرمقدم 
به دکتر محمود شایان گفت: محمود شایان سلسله 
مراتب رشــد خود را از استان محروم سیستان و 
بلوچستان طی کرده و امروز به عنوان مدیرعامل 
بانک مسکن منصوب شده است. فردی که دارای 
صلاحیت رشد باشد این زمینه برای وی فراهم 
است. به ایشان تبریک می گوییم و امیدواریم با کوله 
باری از تجربه با خلاقیت و نوآوری در کنار جامعه 
مدیران و کارکنان بانک مسکن تحرک بیشتری را 

در خدمت رسانی به جامعه به وجود آورد.
وی با تاکید بر اینکه بانک مسکن نباید به غیر 
از زنجیره تولید و تامین مسکن تسهیلات پرداخت 
کند، گفت: این بانک باید با اعتماد سازی همزمان 
در دو جبهه، یک جبهه فعالان صنعت مسکن و 
جبهه دیگر مردم باید همواره تحت حمایت خود 

داشته باشد و اعتماد آفرینی روز افزون کند.
محمد اسلامی اظهار داشت: در شرایط این 
روزها که ناامیدی در جامعه و تخریب ذهنیت مردم 
به یک نهضت فراگیر ایجاد شده، گروهی تلاش 
می کنند مــردم را مایوس کنند که هرگز به آن 

دست پیدا نخواهند کرد.
وزیر راه و شهرسازی افزود: شناخت شرایط 
بسیار مهم است و باید مصمم تر حرکت کنیم و از 
همه مهمتر بتوانیم در تحقق اهداف و برنامه ها در 
بستر زمان جامه عمل بپوشانیم شود که یکی از 

الزامات آن توسعه بانکداری دیجیتال و در عین حال 
خداحافظی با بروکراسی اداری است. با توجه به 
اینکه هم مقام معظم رهبری تاکید کردند و هم 
اقتصاددانان معتقدند که مسکن می تواند موتور 
محرک اقتصاد باشــد و تاکیدات رییس جمهور 
است که باید بتوانیم نهضت خانه سازی را که در 
کشــور آغاز شده، سریعتر به پیش ببریم.  بانک 
مسکن پشتیبان و تقویت کننده اصلی تقویت 
موتور محرک اقتصاد یعنی صنعت ساختمان است 
و فلسفه وجودی این بانک تقویت و تامین مالی این 
بخش است. وی با اشاره به طرح اقدام ملی مسکن 
گفت: امروز طرح اقدام ملی مسکن نیازمند عزم و 
مشارکت همگانی است تا بتوانیم بخشی از تقاضا 

را پاسخ دهیم.
محمد اسلامی در پایان اظهار داشت: باید 
تزریق منابع سریعتر انجام شود تا زودتر این پروژه 
با مدیریت صحیح بانک مسکن به عنوان یک تجربه 
موفق به نمایش گذاشته شود تا ضمن رضایتمندی 
مردم، اهداف دولت هم در حوزه شکوفایی بخش 

مسکن تحقق پیدا کند.
اجرای تعهدات بانک برای تکمیل پروژه های 

ملی   از مهمترین استراتژی های بانک 
مسکن

مدیرعامل جدید بانک مســکن، اجرای 
تعهدات بانک برای تکمیل پروژه های مسکن مهر 

و همچنین اجرای طرح ملی اقدام مســکن را از 
مهمترین استراتژی های بانک مسکن عنوان کرد. 
 به گزارش خبرنــگار پایگاه خبری بانک 
مسکن – هیبنا، محمود شایان در مراسم معارفه 
خود به عنوان مدیرعامل جدید بانک مسکن ضمن 
خیر مقدم به وزیر راه و شهرسازی ، معمارنژآد معاون 
بانک و بیمه و شــرکت های دولتی وزارت امور 
اقتصادی ودارایی و مهندس رامتین رحیمی انارکی 
فرزند مرحوم رحیمی انارکی گفت: از ریاســت 
جمهوری، وزیر امور اقتصادی و دارایی، وزیر راه و 
شهرسازی و رییس کل بانک مرکزی برای اعتماد 

به اینجانب تشکر می کنم.
شایان با اشاره به اینکه۳۰ درصد از هزینه 
های ســبد خانوار، 12 درصد درآمد اشــتغال 
مستقیم و 21 درصد از سهم تولید ناخالص داخلی 
مرتبط به بخش مسکن است، افزود: اندازه بانک ها 
به اندازه ی ترازنامه مالی آن ها نیست که بگوییم 
کدام بانک بزرگتر است، قدیمی تر است بلکه به 
اندازه مسئله ای است که می خواهند حل کنند. 
مسکن پیچیده ترین مسأله حوزه اقتصاد کلان 
است و اگر پیچیدگی اصل مسئله را در نظر بگیریم 
بانک مسکن یکی از مهمترین ماموریت ها را بر 
عهــده دارد. بنابرایــن در این شــرایط نیازمند 

تصمیمات کارا و ارزشمند هستیم.
مدیرعامل بانک مسکن با تاکید بر اینکه 

جامعه دانشگاهی، انجمن ها، انبوه سازان و فعالان 
اقتصادی باید در تحقق هــدف دولت در حوزه 
تحرک بخشی مسکن در کنار بانک مسکن باشند، 
گفت: لذا توجه ویژه به راه اندازی بورس املاک و 
مستغلات، اســتفاده از بازار پرانرژی بورس برای 
تامین مالی بخش مسکن، تغییرات اساسی در 
حوزه منابع از تامین زنجیره تولید تا تولید مسکن، 
هدایت سیاست حمایتی به سمت انبوه سازی باید 

با جدیت در دستور کار باشد.
شایان مهمترین استراتژی بانک مسکن را 
تعیین تکلیف و تکمیل پروژه های مسکن مهر 
عنوان کرد و گفت: دومین ماموریت بانک طرح 
اقدام ملی است که در این زمینه تلاش ویژه خواهم 

کرد.
وی گفت: با توجه به فرمایشات مقام معظم 
رهبری که سال ۹۹ را سال جهش تولید نامگذاری 
کردند، بنده به اتفاق هیأت مدیره بانک مسکن قول 
می دهیم تمام تلاش خود را برای اجرای این طرح 
عظیم ملی به کار بگیریم و هر روز شاهد توفیق 

اجرای این طرح باشیم.
مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به اینکه در 
خصوص اهداف برون ســازمانی نیز حتما من و 
همکارانم تلاش خواهیم کرد تا حمایت مجلس و 
دولت را برای برنامه اقدام ملی مسکن جلب کنیم، 
گفت: تلاش خواهیم کرد که حرکت به ســمت 
کاهش زیان و سودآوری، تقویت سرمایه بانک، 
توســعه بانکداری دیجیتال، فروش اموال مازاد، 
جذب منابع ارزان قیمت و هوشمندسازی بانک ها 
به نحوی که تسهیلات به انبوه ساز پرداخت شود، 

هر چه سریعتر انجام شود.
شایان ایجاد صندوق های سرمایه گذاری 
برای تاثیرپذیری بهتر، اســتفاده حداکثری از 
ظرفیت انتشــار اوراق های رهنــی، صکوک و 
استصناع و همچنین بورسی شدن برخی شرکت 
های بانک را از دیگر برنامه های بانک مسکن در 
دوران مدیریت خود عنوان کرد و گفت: در حوزه 
پرسنل نیز تلاش می کنم بر مبنای اصل شایسته 
سالاری و بهبود وضعیت رفاهی کارکنان رسمی ، 
 شــرکتی و بازنشســتگان اقدامــات لازم را

 انجام دهیم.

محمدکاظم چقازردی رئیس 
هیئت مدیره و مدیرعامل بانک سپه،  از 
واگذاری بلوک مدیریتی شرکت گروه 
مدیریت سرمایه گذاری امید از طریق 
بورس اوراق بهادار تهران خبر داد. بانک 
ســپه در نظر دارد در راستای الزامات 
قانونی ماده 1۶ قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر ارتقای نظام مالی کشور و 
همچنیــن تاکید ریاســت محترم 
جمهوری و وزارت محترم امور اقتصادی و دارایی ۵۰ درصد به علاوه یک سهم از 
سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران 
عرضه کند .  وی ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید 
توسط بانک سپه در سال 1۳8۰، این شرکت را یکی از اثربخش ترین مجموعه 

های اقتصادی در سطح ملی و بین المللی خواند.
 ارزش ۱25 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه

چقازردی به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره 
و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد “و امید” با سرمایه ثبت شده ۳۰ هزار میلیارد 
ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوک مدیریتی 12۵ هزار میلیارد تومانی 
یکی از بزرگترین شرکت های هلدینگ چند رشته ای صنعتی در بازار بورس تهران 
در حال فعالیت است. به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوی سرمایه گذاری شرکت 
گروه مدیریت سرمایه گذاری امید در زمینه صنایع استخراج کانه های فلزی، 

انرژی، واسطه گری مالی، سیمان و.. است.
 نقش کلیدی بزرگترین شرکت معدنی ایران 

در زنجیره فولاد کشور
 شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید با مالکیت ۳۷.۹۰ درصد شرکت 
های معدنی و صنعتی گل گهر، ۳۹۰2۷ درصد چادرملوو 2۶.۰4 درصد سنگ 
آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. شرکت گروه 
مدیریت سرمایه گذاری امید با سرمایه گذاری در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن 
تا فولاد ضمن نقش آفرینی در اجرای طرح های ملی و بزرگ به اشتغال زایی در 

مناطق مختلف کشور کمک کرده است.
 امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازی نفت خام کشور

شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید 
محصولات استراتژیک در کشور سرمایه گذاری کرده است و با بهره برداری از طرح 
مخازن ذخیره سازی نفت خام جاسک تا پایان سال 14۰۰ ، شرکت امید با سهم 
بازار 4۰ درصدی بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازی نفت خام کشور خواهد 
بود .   به اذعان بسیاری از کارشناسان راه اندازی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری 
امید توسط بانک سپه گامی مهم برای توسعه اقتصادی کشور به ویژه در حوزه نفت 
و معادن بوده و به توسعه اقتصادی و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. با اتخاذ 
تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت برای سهامداران 
نیز ارزش افزوده مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. آگهی عرضه بلوک مدیریتی 

سهام شرکت امید طی هفته جاری انتشار خواهد یافت.

واگذاری بلوک مدیریتی
 شرکت امید بانک سپه از طریق بورس 

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون تکریم و گره گشایی از مشکلات مشتریان را 
سرلوحه کار شبکه شــعب این بانک اعلام نمود.  بیش از نیمی از جریان نقدینگی کشور در 

استان تهران در جریان است، ازاین رو شبکه بانکی بیشترین تمرکز را در این استان دارد.
وی بابیان این که کسب سهم مناسب از سبد ســپرده ای استان تهران در تجهیز منابع برای 
تقویت بانکداری توسعه ای بسیار مؤثر است افزود: تأمین مالی بسیاری از طرح ها و پروژه های 
صنعتی در نقاط مختلف کشور با اتکا به منابع سپرده ای استان تهران امکان پذیر است و درواقع 
منابع ســپرده ای اســتان تهران می تواند پیش برنده جریان تولید در سراسر کشور قلمداد 

شود.
مهدیان با اشاره به اهمیت راهبردهای هفتگانه بانک توسعه تعاون اظهار داشت: هدف غایی و 
استراتژیک اتخاذ این راهبردها تقویت مشتری مداری و حداکثر نمودن رضایت مشتریان است 
و روسا و کارکنان شــعب، با ارائه خدمات بهینه و راهنمایی مشتریان و رفتار نیک و اخلاق 
حسنه می توانند در افزایش رضایت مشتریان و احترام عمومی به مردم گام های مثبتی بردارند.

وی نقش ارزشمند تسهیلات خرد و عمومی را در رفع مشکلات معیشتی حائز اهمیت عنوان 
نمود و گفت: تسهیلات خرد با گره گشایی از مشکلات روزمره، نقش مؤثری در ایجاد امید و 
انگیزه به آحاد جامعه ایفا می کند و تأکید مدیران ارشد بانک همواره بر اعمال نهایت سهل و 

آسان گیری اعطای این گونه تسهیلات است.

تکریموگرهگشایی
ازمشکلاتمشتریان
سرلوحهکارشبکهشعب

حجت اله مهدیان

یادداشت-29
بانکداری اسلامی

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:

۵-4-11. مالیه اســلامی رشد 
اقتصادی بیشتری ایجاد می کند

به علت اینکه بانک ها و مؤسسات 
مالی اسلامی مانند بانک های جماع عمل 
می کننــد، می تواننــد هزینه هــای 
صنعتی شدن را کاهش و سوددهی بنگاه ها 

را افزایش دهند. برخی از اقتصاددانان معقدند که بانک های جامع در توسعه 
صنعتی و رشد اقتصادی آلمان و ژاپن مؤثر بوده اند. بانک های جامع به لطف 
دامنه علمی و کارایی بیشتر، وجوه بیشتر و هزینه های کمت دارند و به این 
عل در دو کشور یادشده ســرمایه گذاری صنعتی را ارتقا دده ند. به ویژه، 
بانک های آلمانی ارتباط بلندمدت با بنگاه های اقتصادی را به خوبی حفظ 
کرده اند. این ارتباط، دیدگاه بانک ها درباره بهینه سازی دوره های مختلف را 

تحت تأثیر قرار داده است )فوهلین ، 1۹۹8(.
دارین  و هلمن  )2۰۰2( یک نظریه جدید درباره نقش بانک ها در 
ایجاد سرعت در صنعتی شدن اقتصاد بسط و توسعه دادهند. مدل آنها از یک 
مدل فشار شدید که در آن دو معیار تعادل پرتو وجود دارد، مبنا گرفته است. 
یک بانک می تواند از طریق تجهیز توده بحرانی بنگاه، اقتصاد را از تعادل سطح 
پایین به تعادل سطح بالا منتقل کند. اگر بانک ها به اندازه کافی کارآمد باشند 
تا هزینه های خود را جبران کنند، تنها نقش محرک را ایفا خواهند کرد. اگر 
بانک ها اجازه داشته باشند صاجب سهامی شوند که از طریق آن بتوانند در 
ارزشی که ایجاد می کنند سهیم باشند، هزینه تجهیز توده بحرانی کاهش 
خواهد یافت. این مطلب به آن معنا اســت که بانک های جامع راحت تر 

می توانند سرمایه گذاری صنایع جدید را توسعه و ارتقا دهند.
برای آنکه سرمایه گذار بتواند به عنوان محرک عمل کند، نیاز دارد تا 
توده بحرانی کارفرمایی را به مقدار کافی تجهیز کند، به طوری که قدرت 
بازاری کافی کسب کند تا از دیگر ابتکارات اقتصادی که بنگاه های جدید 
استفاده می کنند، بهره مند شوند و از این طریق بتوانند هزینه هماهنگی را 
جبران کنند. هنگامی که کارفرمای اقتصادی پیشتاز با تملک سهام، در منافع 
خلق شده در بازارهای نوظهور شریک می شود، هزینه های جانبی او که ریشه 
در مسائل هسمانگی دارد، تا حدودی درونی می شود. این امر هزینه های 
یارانه ای کرفرمایان در توده بحرانی را کاهش می دهد و هماهنگی را ساده تر 
می کند. همچنین کاهش در هزینه هماهنگی به این معنی است که می تواند 
حاشیه رقابتی بیشتر شود. بر اساس آنچه گفته شد، بانک های اسلامی مشابه 
قواعد بانکداری جامع عمل می کنند )در مقابل عمل مطابق قواعد بانکداری 
تجاری(. در این زمینه این ســوال مطرح اســت که کدام نظام از توسعه 
اقتصادی، بهتر حمایت می کنــد. در این باره، می توان نتیجه گرفت که 
برخورداری از سازوکار عملیاتی مشابه بانکداری جامع در بانک های اسلامی، 
فعالیت های مالی آنها را محور فرایند توسعه قرار داده است. این بانک داران 
شریک و تأمین اعتبارکننده تلاش های کارفرمایان اقتصادی برای توسعه 
اقتصادی می شوند. یافته های تجربی نیز چنین برداشتی را تأیید می کنند.

رضا اردکانیان وزیر نیرو گفت: امسال نیز همانند سال گذشته که در تابستان یک برنامه 
تشویقی برای خوش مصرف ها داشتیم، جایزه خوش مصرفی خواهیم داد. ما هم مانند 
سال گذشته که در تابستان یک برنامه تشویقی برای خوش مصرف ها داشتیم و حدود 
1۰۶ میلیارد تومان جایزه خوش مصرفی دادیم، امسال هم ان شاءالله همین گونه خواهد 
بود.وی عنوان کرد: هیات وزیران به درخواست وزارت نیرو این موضوع را به سه ماهه 
زمستان هم تسری دادند و با توجه به اینکه پیش بینی می شود در زمستان هم به دلیل 
شدت سرما مصرف برق برای وسایل گرمایشی افزایش پیدا کند آنجا هم قطعا همراهی 

مردم در رعایت ملاحظات مربوط به مصرف بهینه انرژی قابل تقدیر خواهد بود
همایون حائری در حاشیه رصد وضعیت مصرف برق کشــور در زمان اوج مصرف 
بعد از ظهر افزود: با مدیریت مصرف پنج هزار و۵۰۰ مگاواتی که در کشور در زمان اوج 
مصرف روز سه شنبه انجام شد میزان برق مصرفی کشور به ۵8 هزار و 24۳ مگاوات 
رسیده است. وی با بیان اینکه اگر این مدیریت انجام نمی شد میزان برق مصرفی به ۶۳ 
هزار و ۷8۶ مگاوات می رسید گفت: طبق تفاهمنامه های امضا شده با مشترکین بزرگ 
صنعتی، کشاورزی و تجاری این مدیریت محقق شده است.معاون امور برق و انرژی با 
اشاره به همکاری استارت آپ ها برای مدیریت مصرف در بخش خانگی و تجاری ادامه 

داد: تا کنون 42۰ مگاوات مدیریت مصرف برق از طریق این مراکز انجام شده است.

بهخوشمصرفهای
آبوبرقجایزه
خواهیمداد

رضا اردکانیان

سیدضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا ، از پرداخت وام قرض الحسنه 1۵۰ میلیون تومانی اشتغالزایی به هر فرد 
به جهت حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه و کسب و کارهای زیان دیده ناشی از شیوع کرونا، در قالب طرح 
مواسات خبر داد.   طرح مواسات بانک سینا در ادامه طرح مهرآفرین به منظور حمایت از گروه های آسیب 
دیده ناشی از کرونا و در راستای تحقق رزمایش مواسات، همدلی و کمک مومنانه در جهت رفع مشکلات 
معیشتی ایجاد شده از کرونا برای اقشار مختلف کشور و لزوم دستگیری و حمایت از گروههای آسیب دیده، 
اجرایی شده و بر این اساس به واجدین شرایط، وام قرض الحسنه پرداخت می شود. سقف فردی این وام 
جهت اشتغالزایی مبلغ 1۵۰میلیون تومان با کارمزد 2 درصد است که در ادامه طرح مهرآفرین این بانک 
اجرایی شده است و امیدواریم با تخصیص این منابع، شاهد جبران بخشی از زیان و خسارت کسب و کارها 
باشیم. از محل این طرح امکان پرداخت وام به غیر از مباحث اشتغالزایی به بخشهایی نظیر تامین نیازهای 
ضروری و تعمیر مسکن هم فراهم شده است و واجدین شرایط از ۵۰ میلیون ریال تا ۳۰۰ میلیون ریال از این 
وام می توانند استفاده کنند. این اقدام در راستای امضای تفاهم نامه همکاری بین بانک سینا و بنیاد علوی است 
که طی آن به متقاضیان معرفی شده از سوی بنیاد علوی به این بانک وام قرض الحسنه پرداخت می شود.  
بانک سینا از چندی قبل، طرح مهرآفرین را در حمایت از کسب و کارهای آسیب دیده ناشی از شیوع کرونا 
اجرایی کرده است که طی آن اقشار مختلف کشور در گروههای شغلی مختلف می توانند از این وام بهره مند 
می شوند.مجموع وام پرداختی به رسته های شغلی یاد شده ، مبلغ 2.۰۰۰ میلیارد ریال در کل کشور است 

که به هر فرد تا سقف ۵۰ میلیون ریال با اقساط حداکثر ۳۶ ماهه و نرخ کارمزد 2 درصد پرداخت می شود.

پرداختوامقرضالحسنه
۱5۰میلیونتومانی
درقالبطرحمواسات

سیدضیاء ایمانی

ولی تیموری معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در حالی از یکی شدن 
مرجع صدور مجوزهای دفاتر خدمات مسافرتی )بند ب( و صدور بلیت )بند الف(، خبر داد که تا پیش از 
این سازمان هواپیمایی مرجع صدور مجوز بند الف یا صدور بلیت بوده است. با تعریف »پنجره واحد« در 
روند اصلاح »آیین نامه نظارت بر تاسیس و فعالیت دفترهای خدمات مسافرتی، سیاحتی- جهانگردی و 
زیارتی«، صدور مجوز راه اندازی دفتر خدمات مسافرتی یا بند )ب( و نیز صدور بلیت یا بند )الف( از طریق 
وزارت گردشگری انجام خواهد گرفت. در موضوع بازنگری و اصلاح »آیین نامه نظارت بر تاسیس و 
فعالیت دفترهای خدمات مسافرتی، سیاحتی- جهانگردی و زیارتی« مصوب 1۳8۰/۳/2۷ هیات وزیران 
دو تغییر اصلی و بنیادی مد نظر قرار گرفته است. نخست اصلاح و به روزرسانی مصوبه دولت از حیث 
تخصصی به نحوی که آیین نامه جدید جوابگوی نیازهای امروز و آینده صنعت گردشگری در زمینه 
برقراری ارتباط میان ارائه کنندگان و استفاده کنندگان خدمات گردشگری باشد و انواع خدمات اعم از 
موضوعی و شکلی را در بستر حقیقی یا مجازی شامل شود. دومین تغییر اصلاح آیین نامه یادشده با 
رویکرد ایجاد هماهنگی بیش از پیش میان متولیان اجزای مختلف خدمات سفر، تسهیل و کاهش 
بوروکراسی و فرآیندهای مالی و اداری برای فعالان این حوزه را شامل می شود. نظر به اینکه برای فعالیت 
یک دفتر خدمات مسافرتی سه بند، شامل صدور مجوز فعالیت یا بند )ب(، صدور بلیت یا بند )الف( و 
صدور مجوز فعالیت تورهای زیارتی یا بند )پ( از ســه ارگان وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی، سازمان هواپیمایی و سازمان حج و زیارت مورد نیاز است.

مرجعصدورمجوز
آژانسهایمسافرتی
وهواپیمایییکیشد

ولی تیموری 

بیژن زنگنه وزیر نفت، در آیین اعطای گواهینامه صلاحیت حرفه ای فرمانده صحنه در وزارت نفت بر 
ضرورت توجه به مقوله اچ اس  ای با توجه به ماهیت صنعت نفت تاکید کرد و گفت: هر اشتباهی در صنعت 
نفت سبب از دست رفتن جان یک انسان و از هم پاشیدن یک خانواده می شود، بنابراین ما در مقابل جان 
افراد و همچنین ثروت ملی مسوولیم. با اشاره به اینکه موضوع اچ اس  ای از زمان طراحی یک پلنت آغاز و 
در طرح های صنعت نفت نیز با تامین تجهیزات، تخصیص نیروی انسانی ماهر، انجام آموزش های لازم و 
در نهایت پیاده و اجرای منظم و دقیق انجام می شود، تاکید کرد: به این نکته باید توجه کرد که مسوولیت 
اچ اس ای تنها با این واحد نیست، بلکه تک تک کارکنان در این زمینه مسوولیت دارند. به عنوان نمونه وقتی 
حادثه ای اتفاق افتاد نخست کسی که در محل حضور دارد باید به مقابله بپردازد و سپس خبر آن را اعلام 
کند. کارهای خوبی در زمینه فرماندهی صحنه در حوادث صنعت نفت انجام شده، اما هنوز گام نخست 
است، ما در اچ اس  ای به خصوص ایمنی به انضباط و فرهنگ سازی نیاز داریم. به عنوان نمونه اکنون در 
زمینه ماسک زدن به انضباطی رسیده ایم زیرا باورمان شده خطر جدی است و اشتباه به معنی مرگ است. 
تا این احساس را نداشته باشیم عمل نمی کنیم. این طبیعت بشر است و باید برای آن فرهنگ سازی شود. 
وی با تاکید بر اینکه همه تاسیسات صنعت نفت باید از نظر ایمنی از سوی مشاوران درجه یک بین المللی 
ارزیابی شود، افزود: همچنین مشاوران ارزیابی تاسیسات در ایران نیز باید تقویت شوند و با ارزیابی 
تاسیسات، مشکلات و نقاط ضعف را بگویند.این کارها را در دنیا بیمه ها انجام می دهند، اما در ایران بیمه ها 

بدون ارزیابی و بررسی مشکلات تاسیسات را بیمه می کنند.

ضرورتارزیابی
تاسیساتنفتی
ازنظرایمنی

بیژن زنگنه

 یک کارشناس بازار سرمایه عنوان کرد: به دلیل ادامه داشتن ورود نقدینگی جدید به 
بازار سرمایه، از صندوق های دوم و سوم دولتی نیز مانند دارایکم استقبال خواهد 

شد.
 حمید علیخانی گفت: وزن دادن به عرضه های دولت در قالب ETFهای آینده را 
می توان تنها تحلیل فعالان بازار از بورس عنوان کــرد. صندوق دارایکم از جمله 
صندوق های قابل معامله دولت بود که با استقبال خوبی روبه رو شد. در واقع می توان 
تجربه موفق ETF اول )صندوق دارایکم( را فضایی برای تشویق دولت به انتشار 
صندوق های دارا دوم و سوم دانست. این کارشناس بازار سرمایه آزادسازی بخش دوم 
سهام عدالت را نیز بررسی و اظهار کرد: با توجه به اینکه در آزادسازی بخش اول 
علاقه ای به فروش از سوی سهامداران احساس نشد، بنابراین در مرحله دوم نیز 
حرکت سهامداران این سهام قابل پیش بینی بوده و بررسی روند قبل و کسب تجربه 

نشان می دهد که تاثیری بر بازار سرمایه نداشته باشد. 
گفتنی اســت دارا یکم در روز های اول بالاتر از ارزش NAV معامله می شــد و 
اظهارنظر ها و دخالت هایی که در این مورد صورت گرفت و نیز تغییر زمان معاملات 
این صندوق، در منفی شدن این صندوق بی تاثیر نبوده اما با توجه به رشد دارایکم، به 

نظر می رسد از دارا دوم استقبال خوبی به عمل خواهد آمد.

ورودنقدینگی
واستقبال
ازصندوقهایپیشرو

حمید علیخانی

سید پرویز فتاح رئیس  بنیاد مستضعفان از اعلام آمادگی این مجموعه برای ساخت مسکن 
ارزان قیمت برای محرومان خبر داد.

 هفته قبل طی نامه ای به رئیس  مجلس برای ساخت مسکن ارزان قیمت محرومان اعلام 
آمادگی کردیم. وی ادامه داد: در این طرح بنیاد در هر جای ایران زمین داشته باشد که به 
درد ساخت مسکن بخورد آن را برای محرومان اختصاص می دهد. البته این کار مستلزم 
تغییر کاربری اســت که دولت باید آن را انجام دهد.این مســئول با بیان اینکه تامین 
زیرساخت های مورد نیاز مانند آب، برق، گاز و... بر عهده دولت است، افزود: برای ساخت 
مسکن ارزان قیمت سیمان رایگان به هر میزان که مورد نیاز باشد توسط بنیاد مستضعفان 
تامین خواهد شد. فتاح توضیح داد: علاوه بر این برخی مصالح مانند کاشی و میلگرد نیز به 
صورت رایگان برای مســکن ارزان قیمت محرومان تامین خواهد شد. همچنین برای 
نهادهای حمایتی وام بلاعوض در نظر گرفته خواهد شد. به گفته وی، ساخت این واحدها نیز 
توسط شرکت های زیرمجموعه بنیاد بدون هیچ سودی و بر اساس وظیفه حاکمیتی اجرا 
می شود. وی همچنین گفت: سود عملیاتی بنیاد مستضعفان در سال ۹8 قبل از پرداخت 
مالیات، هفت هزار میلیارد تومان بود که حدود هزار میلیارد تومان صرف پرداخت مالیات 
می شود و 4۰ درصد سهم شرکا و سهامداران شرکت های بنیاد است و ۶۰ درصد سهم بنیاد 

مستضعفان هم صرف محرومیت زدایی می شود. 

بنیادمستضعفان
آمادهساختمسکنارزان
برایمحروماناست

سید پرویز فتاح

برات کریمی مدیرعامل بانک دی، ضمن معرفی حمدالله محمدی به عنوان مدیرکل حراست بانک دی 
سوابق و تجارب ایشان را ارزنده و راهگشا برای بانک دی دانست و گفت: در آغاز فعالیت هیئت مدیره در 
بانک دی با مشکلات عدیده ای مواجه بودیم که با لطف خداوند و به کار گیری نیروهای متخصص و 
صاحب تجربه موفق شدیم در مدت زمان کوتاهی نتایج قابل قبولی را برای بانک رقم بزنیم و فرصت 
همکاری با آقای محمدی موجب آرامش خاطر بیشتری برای مجموعه بانک دی خواهد بود.  با توجه به 
موفقیت ها و دستاوردهای بانک دی، همکاران بانک دی به صورت شبانه روزی در تلاش هستند تا با ارائه 
خدمات ارزنده به جامعه هدف و ایجاد تنوع در سبد محصولات، بانک را به جایگاه شایسته آن رسانده و 

زمینه رضایت هر چه بیشتر سهامداران و ذینفعان را فراهم آوریم. 
کریمی ضمن قدردانی از حمایت های بنیاد شهید و امور ایثارگران از بانک دی، حضور مهندس سعید 
اوحدی را در مجموعه بنیاد برای بانک مغتنم دانســت و ابراز امیدواری کرد بانک دی بتواند با تداوم 
حمایت ها و تلاش مضاعف کارکنان جوان و با انگیزه، رسالت خود را در خدمت رسانی هر چه مطلوب تر 

به خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگری به انجام برساند. 
مدیرعامل بانک دی، دارایی های ارزشمند بانک، سهامداران و جامعه هدف، چابکی و سرمایه انسانی 
جوان و پویا را امتیازات منحصر به فرد بانک دی دانست و گفت: یقین دارم با بهره گیری مناسب از 
ظرفیت ها و فرصت های بانک ارزش آفرین دی می توان به آینده روشن این بانک امیدوار بود و تمام 

تلاش کارکنان این بانک برداشتن گام های موثر در راستای اهداف بنیاد شهید و امور ایثارگران است. 

چابکی،سرمایهانسانیجوان
وپویاازامتیازات
منحصربهفردبانکدیاست

برات کریمی

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی  گفت: بانک کشاورزی خدمات متنوعی به جامعه کشاورزی 
ایران ارائه می کند که تأمین منابع برای پاسخگویی به نیازهای اعتباری بخش کشاورزی از جمله عمده ترین این 
خدمات است. در کنار این مأموریت اصلی، ارائه خدمات بانکی و تدارک ابزارهای پرداخت به ویژه بر مبنای 
فناوری های جدید هم از جمله خدمات این بانک به شمار می رود و ما در حال حاضر جزو چهار بانک بزرگ 
کشور از نظر شبکه خدمت رسانی و ابزارهای نوین خدمات بانکی هستیم. همچنین در اجرای طرح توسعه 
مشاغل روستایی در مدت دو سال گذشته این بانک معادل ۵8۰۰ میلیارد تومان تسهیلات جدید به جامعه 
روستایی و عشایری کشور با نرخ متوسط شش درصد پرداخت کرده که بخشی از این تسهیلات از محل منابع 
صندوق توسعه ملی و نصف دیگر آن از سوی بانک کشاورزی تأمین شده است. علاوه بر این، در سال گذشته 
1۰12 هکتار گلخانه به سطح گلخانه های کشور اضافه کردیم که امسال هم این روند را ادامه می دهیم. در 
مقایسه با بانکهای دیگر، بیشتر درگیر چالش مطالبات معوق است، زیرا بخش کشاورزی مخاطرات بیشتری 
دارد و فعالان این بخش با انواع ریسک ها روبهرو هستند که در نهایت درآمد آنها را با مشکل مواجه می کند. 
مجموع مطالبات این بانک از فعالان بخش کشاورزی حدود 118 هزار میلیارد تومان است که در پایان سال 
رقم مطالبات معوق به ۹۰۰۰ میلیارد تومان رسید و براین اساس نسبت مطالبات غیرجاری به زیر 1۰ درصد 
رسید اما اکنون این رقم به 1۶ درصد رسیده است. همچنین، سال گذشته ۵۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
پرداخت کردهایم و در پایان خرداد مانده تسهیلات بانک 118 هزار میلیارد تومان و مانده سپردههای بانک 

معادل 12۵ هزار میلیارد تومان بوده که نسبت سپرده به اعتبار بانک هم بزرگتر از یک است.

خدماتمتنوع
بانکبه
جامعهکشاورزیایران

روح اله خدارحمی

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، در ادامه ایفای مسوولیت های اجتماعی این 
بانک در عرصه های مختلف، این بار نیز کارکنان بانک ملت در پی وقوع سیل در 
استان کم برخوردار سیستان و بلوچستان در سال گذشته، با کمک های خود، 
برای 1۳۷۰ خانواده سیل زده در 2۳ شهر این استان، یخچال فریزر ساخت داخل 

کشور، خریداری کردند.
بر اساس این گزارش، یخچال فریزرهای اهدایی کارکنان بانک ملت با همکاری 
ستاد مدیریت بحران استان سیستان و بلوچستان، طی مدت 1۰ روز بین مردم 
سیل زده استان توزیع شد تا بدین ترتیب، نیاز این خانواده ها به یخچال برای 

نگهداری مواد غذایی مرتفع شود.
این درحالی اســت که مدیرعامل بانک ملت نیز پیش از این و در مراسم انعقاد 
تفاهمنامه با سازمان توسعه، نوسازی و تجهیز مدارس، از ساخت 12 مدرسه در 
استان های سیل زده گلستان، لرستان و خوزستان با کمک جمع آوری شده از 

سوی کارکنان این بانک خبر داده بود.
به گفته دکتر بیگدلی، بانک ملت و کارکنان خدوم این بانک، در آینده نیز از کمک 
به مناطق محروم به ویژه در زمینه توسعه علم و دانش و محرومیت زدایی از این 

مناطق، دریغ نخواهند کرد.

اهدای۱۳7۰دستگاهیخچال
فریزربهمردمسیلزدهاستان
سیستانوبلوچستان

بانک ملت

 فرشید فرخ نژاد رئیس هیات مدیره بانک رفاه در یادداشتی بیان داشت: گذار از بانکداری 
سنتی به بانکداری نوین و تمام الکترونیک به لحاظ تغییر الگوی زندگی بشر یک ضرورت 
اجتناب ناپذیر است و عقب ماندن از قافله فن آوری نوین و روز، شهرت سازمان ها را حتی با 
پیشینه ای هر چند درخشان به صفحات تاریخ خواهد سپرد. برای این منظور، ورود به بازار 
رقابتی شبکه های پرداخت ایمن و سریع، چه در سطح داخلی و چه در سطح بین المللی به 
عنوان نخستین گام مطرح است و حضور مؤثر و کارا در این بازار، مستلزم مدیریت و کنترل 
ریسک های مترتب است، تا ضریب ریسک سیستماتیک معاملات بانکی و نقل و انتقال بین 
حساب های مشتریان به حداقل برسد.  دنیای امروز عرصه پیشرفت فن آوری است و 
زندگی روزمره انسان ها متأثر از تغییرات روزانه و حتی ساعتی فن آوری های نوین در حوزه 
های گوناگون بوده که بخش عمده ای از این فعالیت ها بر فن آوری های حوزه مالی و بانکی 
متمرکز است و دسترسی به خدمات و امکانات روزآمد و ایمن برای حضور فعال در بازارهای 
مالی و بانکی داخلی و خارجی همواره به عنوان یک ضرورت و الزام برای بانک ها مطرح 
است. بدیهی است تغییر الگوی بانکداری از حالت دستی به پردازش پیچیده تمام الکترونیک 
و افزایش حجم تراکنش ها به لحاظ تعداد و مبلغ، زمینه افزایش ریسک را فراهم ساخت که 
در صورت عدم شناسایی و مدیریت ریسک های مترتب بر این گونه عملیات مالی، نظام 

بانکی کشور با چالش های جدی، خسارات و صدمات جبران ناپذیری مواجه خواهد شد.

مدیریتریسک
همگامباعصر
بانکداریالکترونیک

فرشید فرخ نژاد

به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، نتایج رصد رخدادهای سایبری شبکه بانکی نشان 
می دهد »افشای اطلاعات حساس کارت بانکی« در ۹ ماهه اول سال 1۳۹8، با وجود برخی 
فراز و فرودها روندی افزایشی داشته اما از دی ماه و به ویژه در بهمن ماه و اسفندماه، این رخداد 
با روند نزولی شدیدی روبه رو شده است؛ به طوری که رخدادهای رصد شده در این دسته، 
در اسفندماه 1۳۹8 قریب به ۹۰ درصد نسبت به میانگین رخدادهای شناسایی شده در 
ماه های ابتدایی سال )پیش از عملیاتی سازی رمز دوم پویا( کاهش داشته است.همچنین 
رخدادهای مرتبط با »فیشینگ درگاه های پرداخت« نیز به طور مشابه در ۹ ماهه اول سال 
1۳۹8روندی افزایشی داشته اند، اما از ابتدای زمستان سال 1۳۹8 روند وقوع این دسته از 
رخدادها کاملا نزولی است، چنان که میزان این دسته از رخدادها در اسفندماه سال گذشته 
نسبت به رخدادهای شناسایی شده در ابتدای سال و پیش از عملیاتی سازی رمز دوم پویا 
کاهش 8۵ درصدی را نشان می دهد.از سوی دیگر اطلاعاتی که بانک مرکزی در خصوص 
تعداد دستورات قضایی ابلاغ شده به بانک ها و موسسات اعتباری در حوزه جرائم سایبری در 
اختیار دارد، نشان دهنده کاهش قابل توجه تعداد این دستورات، همزمان با عملیاتی سازی 
رمز دوم پویاست.گفتنی است با رشد 4۰۰ درصدی پرونده های تشکیل شده در پلیس فتا با 
موضوع برداشت های اینترنتی غیرمجاز در ابتدای سال ۹8 در مقایسه با نیمه اول سال ۹۷ و 

تخمین رشد نگران کننده تعداد این پرونده ها تا انتهای آن سال است.

فیشینگدرگاههای
پرداخت۸5درصد
کاهشیافتهاست

بانک مرکزی ج.ا.ا

»نشاناعتباری«
یکپروژهملی
است
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رویکرد مدیریت فولاد مبارکه 
رعایت ایمنی در بالاترین سطح است 

دیدگاهخبر

شرکت فولاد مبارکه بنا 
بر اعلام انجمن جهانی فولاد، 
بالاترین شاخص ایمنی را به 
خود اختصاص داد و کســب 
ایــن دســتاورد، قدردانــی 
مدیریت ارشد این شرکت را 
در پــی داشــت. در همین 
خصوص حسین مدرسی فر     
مدیــر ایمنــی، بهداشــت 
حرفــه ای و محیط زیســت 
فــولاد مبارکه بــا حضور در 
اســتودیو رادیــو فــولاد به 
ســؤالات مجری این برنامه 

این چنین پاسخ داد: 
پــس از کســب این 
موفقیت، مدیرعامل شرکت از 
کارکنان به دلیــل توجه به 
مباحث ایمنی قدردانی کرد. 
در ایــن خصــوص توضیح 

 دهید؟
از  مهندس عظیمیان 
ابتدای امر دو موضوع ایمنی و 
توجه بیش از پیش به معیشت 
کارکنان را در دستور کار قرار 
دادند. این امر نشــان داد که 
مدیریت شرکت قوی تر از هر 
زمان دیگری بر موضوع ایمنی 
و ســلامت کارکنان تأکید 
دارد. هم اکنون هــم خدا را 
شــاکریم که با حمایت ها و 
مدیرعامل  راهنمایی هــای 
شــرکت در ایــن زمینــه، 
کارکنان توانستند در سال ۹8 
به عملکرد درخشانی دست 
یابند. این امر که فولاد مبارکه 
بنا بر اعــلام انجمن جهانی 

فولاد در بین کل فولادسازان 
عضو ایــن انجمن در ضریب 
تکرار و شدت حوادث بهترین 
عملکرد را داشته باعث افتخار 

است.
عملکرد ایمنی در همة 

نواحی یکسان بوده است؟
به طور کلی عملکرد در 
همة بخش ها خوب بوده، اما 
طبق اهدافی که در این زمینه 
تعریف و اعلام شده، مقرر بود 
به ســه واحدی که بهترین 
عملکــرد را در میان ســایر 
واحدها داشته باشند پاداش 
ویژه ای تعلق گیرد و این کار 
انجام شــد. به همــة نواحی 
پاداش تعلــق گرفت، ولی به 
نواحــی برتــر   1 و 2 و ۳ که 
فولادسازی، آهن سازی و نورد 
ســرد بودند پاداش ویژه ای 

داده شد.
این هدف گذاری برای 

سال ۹۹ چگونه است؟
در سال ۹۹ هم عملکرد 
همة واحدها مورد ارزیابی قرار 
می گیرد و طبــق یافته های 
ایمنی در نواحی به رتبه های 
اول تا ســوم پاداش ویژه ای 

اختصاص می یابد.
حفظ و ارتقای سلامتی 
کارکنان در زمینة پیشگیری 
از ابتلا به بیماری کرونا یکی از 
موارد مطرح در زمینة ایمنی 
نیروی انسانی است. در ادامة 
اقدامات فــولاد مبارکه، چه 
فعالیت های دیگــری انجام 

شده است؟
اردیبهشت ماه 2۵  در 
هزار تست از کارکنان امانی و 
پیمانکار گرفته شد تا وضعیت 

سلامت کارکنان در بهترین 
سطح حفظ شود. غربالگری 
روزانه برای افراد به طور مرتب 
انجام می شود. تاکنون 8 هزار   
و   ۵۰۰ تســت از همــکاران 
گرفته شده و این کار به صورت 
غلتان و روزانه ادامه دارد. کارِ 
بیماریابی نیز با جدیت دنبال 
می شود، تا جایی که می توان 
ادعــا کرد ما جــزو    معدود    
واحدهای صنعتی کشوریم 
که در آن بیماریابی به صورت 
واقعی انجام می شود. عملکرد 
فولاد مبارکه توسط مسئولان 
وزارت بهداشــت و شــبکة 
بهداشــت اســتان رصــد 
می گردد و ایــن اقدامات تا 
شکست کامل بیماری کرونا 
در کشور، در فولاد مبارکه هم 

ادامه خواهد یافت.

رشد 7 درصدی
تولید محصولات 

سیکل سرد فولاد مبارکه 
بــا تــلاش کارکنان 
ناحــیة نورد ســرد فـولاد 
مبارکه، در سـه ماهـــة اول 
سـال »جهش تولید«، تولید 
محصولات ســیکل ســرد 
خطوط نورد این شرکت با ۷ 
درصد رشد به 2۶2 هزار تن 

رسید.
بهــزاد بهادرانی مدیر 
ناحیة نورد سرد فولاد مبارکه 
ضمن تأییــد این خبر گفت: 
به منظور پاسخ گویی به نیاز 
بازار، در خط تولید محصولات 
قلع اندود نیز با تولید ۳۰ هزار 
تن و ثبت یک رکورد تولید در 
اردیبهشــت ماه سال جاری، 
بخش قابل توجهی از نیاز بازار 
در حوزۀ بسته بندی صنایع 

غذایی تأمین شد.
وی در بخـــش دیگری 
از سخــــنان خــود بــه 
دستاوردهای فــولاد مبارکه 
در حــــوزۀ تولیــــد ورق 
موردنیــاز بسته بندی کلاف 
اشــاره کرد و گفت: به منظور 
رهایی از وابستگی به واردات 
ایــن نــوع تســمه ها که در 
کلاف هــای  بســته بندی 
تولیدی کاربرد زیادی دارد، 
پیــش از این بــا همکاری 
واحدهای مختلف شــرکت، 
موفــق به بومی ســازی این 
محصول شده بودیم و به طور 

مشخص در سه ماهة اول سال 
جاری، با تولیــد یک هزار  و  
۵۰۰  تــن از ایــن نــوع 
محصولات، ضمن بی نیازی از 
واردات و تأمین نیاز شرکت، 
از خروج مقادیر قابل توجهی 

ارز جلوگیری  شده است.
مدیر ناحیة نورد سرد 
فولاد مبارکه در ادامه از تولید 
هزار  تن ورق رنگی موردنیاز 
در صنعت لــوازم خانگی در 
فولاد مبارکه طی سه ماهة اول 
سال جاری خبر داد و اظهار 
داشت: در پی تأکید مدیریت 
ارشد سازمان بر پاسخ گویی 
مناســب به صنایــع لوازم 
خانگی، تولیــد محصولات 
پیش رنگ نیز در دستور کار 
بلندهمت شرکت  کارکنان 
فولاد مبارکه قرار گرفت تا این 
شــرکت به عنــوان تنهــا 
تولیدکنندۀ ایــن محصول 
استراتژیک در کشور، ضمن 
ایجاد  بی نیازی از  واردات، به 
قابل توجهــی  میــزان 
صرفه جویی ارزی برای کشور 

به ارمغان آورده باشد.
بهادرانــی در بخــش 
پایانی ســخنان خود، ضمن 
قدردانــی از حمایت هــای 
مدیریت ارشد شرکت، اظهار 
امیدواری کرد در سایة الطاف 
الهــی و ادامــة حمایت ها و 
تلاش مستمر کارکنان ناحیة 
نورد سرد، موفقیت های این 

ناحیه همچنان ادامه یابد.  

نخســتین نشست هم 
اندیشــی روابــط عمومی و 
آموزش همگانی شرکت آب و 
فاضلاب اســتان اصفهان با 
چهره های شاخص فرهنگی 
شهرستان سمیرم به میزبانی 
آبفا منطقه سمیرم برگزار شد.

مدیــر روابط عمومی و 
آموزش همگانی شرکت آبفا 
اســتان اصفهان هــدف از 
برگزاری این جلسه را استفاده 

از پتانسیل فرهنگی شهرستان 
ســمیرم برای نهادینه کردن 
فرهنگ مدیریت مصرف آب 
عنوان کرد و گفت: چهره های 
شناخته شده زیادی در حوزه 
فرهنــگ و ادبیــات ایــن 
شهرســتان فعال هستند که 
اســتفاده از توانمنــدی و 
تجربیــات گرانبهای آنها می 
تواند در راســتای رسیدن به 
اهداف فرهنگ سازی شرکت 

آبفا اســتان اصفهان راهگشا 
باشد. ســید اکبر بنی طبا به 
حضور شاعران و نویسندگان 
حوزه کودک و نوجوان، انجمن 
نمایشــی،  هنرهــای 
برگزارکننــده تئاترهای بین 
المللی خیابانــی، آموزگاران 
فعــال مــدارس شــهری و 
روســتایی، کانــون پرورش 
فکری کودک و نوجوان، حوزه 
هنری، ســازمان های مردم 

نهاد فعــال در حــوزه آب و 
اصحاب رسانه در این نشست 
اشاره کرد و اظهار داشت: هم 
اندیشی با چهره های ارزشمند 
و تاثیرگذار شهرستان سمیرم، 
رویکرد و نگاه جدیدی را برای 
انجــام برنامه ریــزی های 
فرهنگــی و آموزشــی این 
شــرکت ایجاد کرد و تصمیم 
هــای اتخاذ شــده با جدیت 
پیگیری و عملیاتی می شود. 

رئیــس آمــوزش همگانی 
شــرکت آبفا استان اصفهان، 
برگزاری جشــنواره کشوری 
تئاتر خیابانی با موضوع آب، 
تشــکیل کارگروه تخصصی 
فرهنگی مدیریت مصرف آب 
با عضویت مسئولان و فعالان 
فرهنگی شهرستان و برگزاری 
جشنواره تخصصی ابداعات و 
اختراعات در حوزه مدیریت 
مصرف آب را شــاخص ترین 

پیشنهادات ارائه شده در این 
نشســت برشــمرد و افزود: 
شهرستان سمیرم با توجه به 
دارا بودن ظرفیت ها و امکانات 
قابل توجه می تواند به عنوان

منطقه پایلــوت برای 
اجرایی کردن این پیشنهادها 
در سطح استانی مطرح باشد 
و در آینده نیز این برنامه ها به 
تمام نقاط کشور تسری داده 

شود.

وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات با اشاره به راه اندازی 
پیلوت نسل پنجم شبکه سیار 
در ایران تاکید که G  ۵ می تواند 
فرصت استثنایی و بی نظیری 
برای اقتصــاد دیجیتال ایران 
فراهم کنــد.  بارها مطالبی در 
اقتصاد  اهمیــت  خصــوص 
دیجیتال و لزوم سرمایه گذاری 
در آن را احتمــالاً خوانده اید و 
بنده هم قصد بیان مجدد آن ها 
را ندارم چون بر کسی پوشیده 
نیســت که آینده اقتصاد دنیا، 
اقتصاد دیجیتال است و برای 

کشوری با مختصات سیاسی و 
اقتصادی ایران، این یک فرصت 
استثنایی است. اکنون باافتخار 
اعلام می کنم که موفق شدیم با 
تلاش هــای جوانــان وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
اولین شبکه  نسل پنجم شبکه 
سیار را در ایران راه اندازی کنیم. 
با این اقدام، ایران جزو معدود 
کشورهای دارای این فناوری 

قرار گرفت.
اولین پایلــوت به دلیل 
پژوهشی بودن و به پاس احترام 
بــه دانشــگاهیان، در مرکز 

تحقیقــات وزارت ارتباطات 
راه انــدازی شــد و محدوده ی 
دانشــگاه تهران را پوشــش 
می دهد. ممکن اســت برخی 
انتقاد کنند که تنها گوشی هایی 
که با قیمت بالای ارز خریداری 
می شوند و گران قیمت هستند 
امکان دسترســی بــه G ۵را 
فراهــم می کننــد و این اقدام 
نوآورانــه وزارت ارتباطــات 
لاکچری اســت! یا برای عموم 
مــردم عزیز خیلــی ملموس 
نباشد اما بگذارید خاطره ای را 
دراین باره نقل کنم تا اینرسی 

همیشگی برخی در برابر رشد 
فناوری را باهم مرور کنیم: آبان 
۹۳، وقتی اولین شــبکه نسل 
چهارم در مشهد راه اندازی شد، 
واکنش های بســیاری مشابه 
الان ایجاد شد که گوشی های 
 G 4 گران قیمــت تنهــا از
می کننــد،  پشــتیبانی 
سیم کارت ها باید تعویض شوند 
و موقعی که هنوز G  ۳در کشور 
به طور کامل توسعه نیافته است 
چرا ســراغ نســل های بالاتر 
می روید؟ اما باگذشت سال ها 
بســیاری از همان دوســتان 

منتقد می گویند چرا ســرعت 
بالاتری فراهم نمی کنید و برای 
شهر ما هم باید  G 4راه اندازی 

کنید!
مقاومت در برابر رشــد 
فناوری و نوآوری همواره وجود 
داشته است: از زمان سقراط و 
جــام شــوکران او گالیلــه و 
فشــارهایی که بر وی به خاطر 
نظریه گردش زمیــن به دور 
خورشــید آوردند تا قرن های 
معاصر که در برابر رشد فناوری 
و ارتباطــات مقاومت هایــی 
می شــود؛ اما پس از مدتی که 

رشــد اقتصادی و اجتماعی بر 
پایه نوآوری و فناوری های نوین 
شــکل می گیرد چاره ای جز 
همراهی با فناوری و اســتفاده 
حداکثری از منافع آن و جذب 
حواشی مضر آن باقی نمی ماند.
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مجمع عمومی سالیانه شرکت نفت سپاهان
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت نفت سپاهان 
برگزار شد. در این مجمع که ریاست آن را دکتر بنی شریف برعهده 
داشــت، عملکرد شرکت در سال مالی گذشته  مورد بررسی قرار 
گرفت و در نهایت با تصویب صورت های مالی و همچنین پرداخت 
۷۵ تومان ســود نقــدی به کار خود پایان داد. مهندس اســدی 
مدیرعامل شــرکت نیز در این مجمع طی ســخنانی ضمن ارائه 
گزارشی از فعالیت های آتی شرکت به سؤالات مطرح شده پاسخ 
گفت. ایشان با اشــاره به پروژه های در دســت اجرای شرکت و 
موفقیت های به دست آمده در عرصه تولید در سال گذشته افزود: 
شرکت نفت سپاهان در ســال 1۳۹8 به عنوان سال رونق تولید 
موفق به ثبت بالاترین تناژ تولید و فروش  در طی ادوار گذشــته 
گردید و توانست رقم یک هزار و 1۶ میلیارد تومان سود خالص را 
برای خود ثبت نماید. در این مجمع همچنین دکتر بنی شریف از 
برنامه شرکت برای افزایش سرمایه ازمحل سود انباشته و تجدید 
ارزیابی خبر داد و افزود: به زودی رقم دقیق این افزایش ســرمایه 

پس از بررسی های کارشناسی اعلام خواهد شد.
در پایان نیز مراسم رونمایی از محصولات جدید برند مگلوب 

در حضور نماینده سهامداران و هیأت مدیره برگزار شد.

مالیات به نفع مردم
مهدی طغیانی سخنگوی 

کمیسیون اقتصادی مجلس
اواخر هفته گذشته مجلس 
با قانون مالیات بر خانه های خالی 
موافقت کرد. یکــی از موارد مورد 
توجه نماینــدگان مجلس، طرح 
اصــلاح مــاده ۵4 مکــرر قانون 
مالیات های مســتقیم بود که به 
صورت دو فوریتی برای بررسی به 

کمیسیون اقتصادی مجلس ارجاع شد و در نهایت با حضور نمایندگان سازمان 
امور مالیاتی و دستگاه های دیگر به تصویب رسید. البته این قانون سال 1۳۹4 
به تصویب رسید و کمیسیون اقتصادی با این طرح اصلاحاتی را در این قانون 
اعمال کرد تا به شکلی موثرتر اجرا شود. یکی از این تغییرات مربوط به ضرایب 
مالیاتی است تا علاوه بر این که به عنوان عاملی بازدارنده از احتکار عمل کند، 
خانه ها به بازار عرضه شوند. تغییر دیگر مربوط به سبک جمع آوری اطلاعات 
است. در قانون قبلی دستگاه ها صرفا موظف بودند اطلاعات را در سامانه املاک 
و اسکان ثبت کنند، اما در این طرح افراد ملزم به خوداظهاری هستند و هر 
فرد باید نشانی محل سکونت و کد پستی خود را در سامانه املاک و اسکان 
ثبت کند و اگر آن را اشتباه ثبت کنند، نشانی ثبت شده صرفا مشمول خدمات 
دولتی می شود. در این اصلاحات ضرایب مربوط به خانه های خالی به گونه 
ای تغییر یافته  که بازدارنده باشــد و این خانه ها به بازار عرضه شود. یکی از 
تاثیرات مثبت این قانون افزایش عرضه در بازار است؛ اما این موضوع منافاتی 
با طرح های ســاخت مسکن ندارد. علاوه بر نمایندگان مجلس، بسیاری از 
کارشناسان معتقدند سالانه به یک میلیون واحد مسکونی نیاز داریم . طبق 
بررســی های صورت گرفته 2.۵میلیون خانه ســاخته شده در بازار عرضه 
نشده است که عرضه آن می تواند بر قیمت مسکن در بازار تاثیر بگذارد. اگر 
سالانه یک میلیون واحد مسکونی ساخته شود، این کالا از حالت سرمایه ای 
به مصرفی تغییر می کند و موجب ایجاد اشــتغال می شود. زمانی که طرح 
مالیات بر خانه های خالی ارائه شــد بســیاری از انبوه سازان طی نامه ای به 
نمایندگان مجلس از این طرح ابراز نگرانی کردند، در حالی که این موارد در 
قانون دیده شده و برای واحدهای تازه ساخته شده زمانی یکساله در نظر گرفته 
می شود تا به بازار عرضه شوند. با این حساب جای نگرانی برای سرمایه گذاران، 
تولیدکنندگان و انبوه سازان مسکن نیست و مجلس قصد دارد با سوداگری 

در بازار مسکن مقابله کند.

در سه ماهه نخست سال ۱399 محقق شد
رشد 25.۷ درصدی فروش شرکت مس 

و  رشد ١١ درصدی سود فملی

مدیر امور اعتبارات بانک شهر:
شعب بانک شهر اجازه تعطیلی

 واحدهای تولیدی را نخواهند داد

»اردشــیر  دکتــر 
مدیرعامل  ســعدمحمدی«، 
شرکت ملی صنایع مس ایران از 
رشــد 2۵.۷ درصدی فروش 
شرکت مس در سه ماهه نخست 
سال ۹۹ نسبت به مدت مشابه 
ســال ۹8 و همچنین رشد 11 
درصدی ســود فملی در دوره 

مذکور نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد.
 به گزارش »نیسیکو«، دکتر سعدمحمدی با اشاره به   فروش 
دو هزار و ۹8۳ میلیارد تومانی شرکت مس در خردادماه گفت:  شرکت 
مس در ســه ماهه نخست امسال در مجموع موفق به فروش بیش از 
شــش هزار و 41۷ میلیارد تومان شد که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل بیش از یک هزار و ۳14 میلیارد تومان بیشتر فروش داشته است.

مدیرعامل شــرکت مس با بیان این که بــا این میزان فروش، 
فروش شرکت مس در سه ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه 
سال قبل رشد 2۵.۷ درصدی داشته است، اضافه کرد: در کنار رشد 
در فروش، فملی رشد 11 درصدی در سود خود را در سه ماهه نخست 
۹۹ محقق کرده است. سود خالص شرکت ملی صنایع مس ایران در 
دوره سه ماهه منتهی به ۳1/۳/۹۹ افزایش 11 درصدی نسبت مدت 
مشابه در ســال قبل داشت و به ۳4.۷81.8۶۹ میلیون ریال رسید. 
شرکت مس در مدت مشابه سال قبل ۳1۰ ریال سود برای هر سهم 
شناســایی کرده بود. علت اصلی افزایش 11 درصدی سود سه ماهه 
ســال ۹۹ نســبت به مدت مشابه قبل ناشــی از رشد 2۹ درصدی 

درآمدهای عملیاتی و ۵۰۷ درصدی درآمد سرمایه گذاری ها است.

شرکت ذوب آهن اصفهان به عنوان نخستین تولیدکننده فولاد در 
ایران در راستاي خط مشي زیست محیطي و تعهد مدیریت عالي شرکت مبني 
بر حفظ و صیانت از محیط زیست با صرف هزینه هاي بسیار هنگفت اقدام به 
تعریف و اجراي پروژه هاي زیســت محیطي در قالب طرح هاي بازسازي، 
بهسازي و نوسازي در بخش هاي هوا، آب، پساب، پسماند و انرژي نموده است 
که این خود بیانگر اعتقاد راسخ مسئولان شرکت به مقوله حفاظت از محیط 
زیست است  . نتیجه اجرای برنامه های مذکور ارتقاء شاخص های زیست 
محیطی شرکت در کلیه بخش های هوا، آب، پساب ، پسماند و انرژی می باشد. 

نمونه هاي بارز این اقدامات شامل موارد زیر می باشد.
1 -1 -  اجرا و راه اندازی بیش از ۳۶ پروژه زیست محیطي با هزینه ای 
بالغ بر 1۷۰۰ میلیارد ریال و ۵ /۵۶ میلیون یورو و تعداد قابل توجهي پروژه دیگر 

تا انتهای سال ۹۶
1 -2 -  ایجاد و نگهداري بیش از 1۶۵۰۰ هکتار فضاي سبز )حدود 84 

برابراستانداردهای فضای سبز مربوط به صنایع(
1 -۳ - بهره برداري از تعداد قابل توجهي سیستم هاي  تصفیه هوا شامل 
)22 الکتروفیلتر، ۷۵فیلتر کیسه اي، ۳۶ اسکروبر، 1۰ سیکلون )خشک، 

مرطوب(  و ... در خطوط مختلف تولید.
1 -4 - بهره برداري از واحدهاي تصفیه آب و فاضلاب و شــبکه هاي 
فاضلاب مجزا در سرتاســر کارخانه شامل انساني، بیولوژیکي، صنعتي و 
همچنین ایجاد تعداد 14 عدد اســتخرهاي ذخیره )کامل ایزوله( جهت 
نگهداري پساب هاي تولیدي  که در حال حاضر  با انجام پروژه هاي مختلف 
در حوزه مدیریت آب و پساب و کاهش قابل توجه  میزان پساب تولیدي  از 
تعداد 1۰ استخر مربوط به پساب های صنعتی، تعداد قابل توجهی از آن ها 
خشک مي باشند. با انجام پروژه احداث تصفیه خانه تکمیلي صنعتي این شرکت 
و بازچرخاني پساب حاصل حوضچه هاي یادشده نیز خشک خواهند شد. بر 
پایه نتایج حاصل از اندازه گیري هاي انجام گرفته بر روي پساب هاي تولیدي 
این شرکت کلیه پارامترهاي فیزیکي، شیمیایي آن در محدوده  مجاز زیست 

محیطي قرار دارد.
۵-1- مجموعه پروژه هاي مقابله با بحران آب )به تعداد 8 پروژه باهزینه 
سنگین مالی( به منظور تأمین آب برای تولید پایدار کارخانه از محل پساب 
های شهرهای اطراف )زرین شهر، فولادشهر،ایمانشهر و نجف آباد( ازجمله 
تکمیل شبکه جمع آوری فاضلاب و تصفیه خانه فاضلاب شهرستان های یاد 
شده، ایجاد ایستگاه های پمپاژ و خطوط انتقال پساب  و احداث تصفیه خانه 
تکمیلی پساب صنعتي کارخانه به ظرفیت 8۵۰  مترمکعب در ساعت به منظور 
استفاده مجدد در فرآیند تولید و کاهش قابل توجه  برداشت آب خام از رودخانه
 ۶-1-صرفــه جویی ۵۰ درصــدی مصــرف آب کارخانه در طی

 1۵ سال گذشته

مدیر امور اعتبارات بانک 
شهر با بیان اینکه متاسفانه در 
حال حاضر و با توجه به شرایط 
موقعیتــی خاص کشــورمان 
واحدهای تولیدی با مشکلات 
متعددی روبه رو هستند، تاکید 
کرد: هم اکنون تمامی شــعب 

بانک شــهر در راستای کمک به تداوم کســب و کار شرکت ها و 
تولیدکنندگان داخلی و تحقق “جهش تولید” بسیج شده اند.

به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، مجید 
کاظمی با اشاره به اینکه واحدهای تولیدی امسال علاوه بر تحریم ها 
و فشارهای اقتصادی با ویروس کرونا نیز درگیر بوده اند، افزود: این 
ویروس ســبب التهابات شدید در اقتصاد کشور شده و به همین 
نسبت شرایط دشواری را برای کسب و کارها تحمیل کرده است.

کاظمــی با تأکید بــر اهمیت تأمین ســرمایه در گردش 
واحدهای تولیدی برای تحقق “جهش تولید” گفت: شعب بانک 
شهر اجازه نخواهند داد فعالیت واحدهای تولیدی به خاطر کمبود 
سرمایه درگردش متوقف شــوند. وی با اشاره به اینکه مدیران و 
کارکنان بانک شــهر پا به پای اعضای کادر درمانی و بیمارستانی 
کشور، از ابتدای شیوع ویروس منحوس کرونا، در کنار شهروندان 
بودند گفت : فرآیند تخصیص و پرداخت تســهیلات به مشاغل 
آسیب دیده از کرونا ، از سوی شعب این بانک در حال انجام است.
وی افزود: این فرآینــد به منظور حمایت و کمک به تداوم 
کسب و کار شــرکت ها و به شرط تعهد کارفرمایان جهت حفظ 
حداکثری نیروی کار صورت پذیرفته و جزء اولویت کاری شعب 

این بانک است .

www.etebar.net
احراز هویت آنلاین در سامانه سجام از طریق 

اپلیکیشن همراه بانک »مهریران« 
بانک قرض الحســنه مهر 
ایران در راســتای برنامه های 
وزیر امور اقتصــادی و دارایی 
بانکداری  بــر توســعه  مبنی 
بانکداری  و تحقــق  دیجیتال 
هوشمند در کشور و برنامه های 

ستاد توسعه فناوری های اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازی معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری، در سال های گذشته و به ویژه 
سال قبل زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری خود در حوزه 

بانکداری هوشمند را با سرعت توسعه داده است.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، در 2 سال 
گذشته برنامه های گسترده ای در این راستا توسط بانک مهر ایران 
صورت گرفته که بسیاری از آنها برای اولین بار در کشور توسط این 

بانک انجام شده است.
یکی از مهمترین زیرساخت هایی که بانک برای تحقق و اجرای 
آن بیش از یکسال تلاش می کند، موضوع »احراز هویت« به صورت 
آنلاین و غیر حضوری است که خوشبختانه این امکان برای اولین بار 
به صورت جامع و کامل در بانک قرض الحسنه مهرایران در بستر وب 
و همراه بانک مهریران محیا شــده است. در این راستا و برای کمک 
به ســازمان ها و نهادهای گوناگون، این آمادگی و توانایی به منظور 
احراز هویت هموطنان به صــورت کاملا آنلاین در بانک مهر ایران 
وجود دارد و در اولین مرحله باتوجه به اهمیت موضوع احراز هویت 
متقاضیان دریافت کد بورســی »سجام« با همکاری شرکت سپرده 

گذاری مرکزی اوراق بهادار محقق شده است.
بانک مهرایران نیز در راســتای مسئولیت های اجتماعی خود، 
در ایــن حــوزه همکاری کرد؛ بــرای این منظــور، هموطنان می 
 توانند با مراجعه به ســایت بانک قرض الحسنه مهرایران به نشانی
www.qmb.ir نســبت بــه نصــب و راه اندازي اپلیکیشــن 
همراه بانــک »مهریران« اقدام کنند. همچنین دسترســی به این 
 فرایند در بخش احراز هویت الکترونیک ســایت ســجام به آدرس:

https://sejam.qmb.ir/sejam نیز امکان پذیر است.
از این طریق احراز هویت در کمتر از 1۰ دقیقه انجام می شــود. 
البته از آنجا که اپراتور چک کننده نهایی به صورت آفلاین اســت، 
کمی زمان برای تایید نهایی از ســوی این اپراتور صرف می شــود. 
طی کردن این فرآیند چند دقیقه اي باعث مي شــود دیگر نیازي به 
مراجعات حضوري نباشــد این در حالي است که فراگیري بیماري 

کرونا هنوز تمام نشده است .

تشکیل کارگروه تخصصی فرهنگی مدیریت مصرف آب در شهرستان سمیرم 

سرپرست فرمانداری 
شهرستان مبارکه روز شنبه 
28 تیرماه، پس از بازدید از 
خطوط تولید شرکت فولاد 
مبارکــه، در جلســه بــا 
عظیمیــان  حمیدرضــا 
مدیرعامــل این شــرکت 
تحکیــم و همکاری هــای 
متقابل بین صنعت و منطقه 

را مورد تأکید قرار داد.
اصغــر هدایت ضمن 
ابراز خرسندی از این بازدید 
اظهار داشت: از مشاهدۀ کار   
و   تلاش در این شرکت لذت 
بردم و به عنوان یک ایرانی به 
عزم و پشــتکار مهندسان و 
کارکنــان ایــن مجموعة 

تولیدی افتخار می کنم.
وی ضمن اشــاره به 
نقش مؤثر فولاد مبارکه در 
حوزۀ اقتصاد ملــی افزود: 
فولاد مبارکه علی رغم فشار 
و  ظالمانــه  تحریم هــای 
مشکلات ناشــی از شیوع 

بیماری کرونا کــه اقتصاد 
کشور را در شرایط سختی 
قرار داده، همچنان به عنوان 
یک صنعت مادر در منطقه و 
کشور تأثیرگذار است و نقش 
بســزایی در اقتصاد و اقتدار 

ملی ایفا می کند.
سرپرست فرمانداری 
شهرستان مبارکه تعامل و 
همکاری هــای متقابــل را 
مقدمة تحقق شعار جهش 
تولید دانست و خاطرنشان 
کرد: دستیابی به این شعار بر 
اساس منویات مقام معظم 
رهبری یک رسالت همگانی 

است.
هدایت در ادامه، ضمن 
مثبت ارزیابی کردن نقش 
فــولاد مبارکه در توســعة 
متوازن منطقه و قدردانی  از 
عــزم و ارادۀ مدیریت فولاد 
مبارکه در ایــن خصوص،  
حمایــت از صنعتگــران را 
رســالت اصلی دولتمردان 

دانســت و افزود: حمایت از 
ایــن شــرکت، حمایت از 

اشتغال و تولید است.
و  خودکفایــی  وی 
ی  ی ها ز می ســا بو
صورت گرفتــه در فــولاد 
مبارکــه را ازجمله برکات 
تحریم هــا برشــمرد و از 
مشــارکت این شرکت در 
تأمین فولاد ویژه و مقاوم در 
محیط نفــت و گاز ترش در 
پروژۀ خط لولة انتقال نفت از 
گوره به جاســک قدردانی 

کرد.
سرپرست فرمانداری 
شهرســتان مبارکه ضمن 
اشاره به سرمایه گذاری های 
صورت گرفتــه و پروژه های 
خصــوص  در  اجراشــده 
بازچرخانی و استفادۀ بهینه 
از آب موردنیــاز، اقدامات 
صورت گرفتــه را بســیار 
ارزشمند ارزیابی کرد و افزود: 
فولاد مبارکه با اســتفاده از 

منابع داخلی و بــا تکیه بر 
دانــش و تخصــص نیروی 
انسانی خود، بسیاری از اقلام 
موردنیاز را بومی سازی کرده 
و با این قبیل اقدامات موجب 
امیدآفرینــی و نشــاط در 

جامعه شده است.
 در ادامة این جلســه، 
عظیمیــان،  حمیدرضــا 
مدیرعامل فولاد مبارکه، از 
این شرکت به عنوان سرمایة 
ملی یاد کرد و گفت: عواید و 
دستاوردهای فولاد مبارکه 
تمامی مردم کشور را به طور 
مستقیم و غیرمستقیم در 
برمی گیرد و توســعه های 
خوبی که مد نظر قرار گرفته، 
در راســتای جهش تولید 

تعریف شده است.
وی به ســابقة دیرینة 
همکاری های فولاد مبارکه 
با منطقة پیرامــون خود از 
زمان بهره بــرداری تاکنون 
اشــاره و بــر ادامــة ایــن 

همکاری هــا در چهارچوب 
مقررات تأکید کرد.

عظیمیان با اشاره به 
فعالیت های انجام شــده در 
راستای تکمیل بیش از پیش 
زنجیرۀ فــولاد،  به اهمیت 
تولید محصــولات متنوع و 
ارزش افزودۀ بیشــتر برای 
ذی نفعان در کشور پرداخت 
کــرد:  خاطرنشــان  و 
محصولات فــولاد مبارکه 
بســیاری از صنایع کشور را 
تغذیه می کنند و تحریم های 
آمریکا علیــه فولاد مبارکه 
نشان داد دشمن به درستی 
مراکز اقتصادی تأثیرگذار را 
شناسایی کرده و قصد دارد 
بــا تحریــم این شــرکت، 
صنایــع  از  بســیاری 
پایین دســت را تحت تأثیر 
قرار دهد و روند فعالیتشان را 

متوقف سازد.
شــرکت  مدیرعامل 
فولاد مبارکــه در ادامه به 

اهمیت رفع مشکل تأمین 
مواد اولیه ازجمله سنگ آهن 
و گاز، اشــاره و خاطرنشان 
کرد با رفع این مشــکلات و 
محدودیت ها به تولید بیشتر 
دســت خواهیــم یافت و 
دشــمنان این مرز   و   بوم را 

مأیوس خواهیم کرد.
شــایان ذکر است در 
ابتدای این بازدید، سرپرست 
فرمانداری شهرستان مبارکه 
در کنــار  هیئــت همراه، با 
حضور در معراج الشــهدای 
فولاد مبارکه به مقام شامخ 
شهدای نام آشنا ادای احترام 
کرد و اظهار داشــت: فولاد 
معــدود  مبارکــه جــزو 
مجموعه های صنعتی است 
که توفیق میزبانی شهدای 
گمنام را دارد و این نشان از 
اعتقــاد و علاقــة مدیران و 
کارکنان این شرکت به ادامة 
راه شــهیدان بزرگوارمان 

است.

سرپرست فرمانداری شهرستان مبارکه:

 حمایت از فولاد مبارکه، حمایت از اشتغال و تولید است 

ذوب آهن اصفهان در اوج دوران 
فعالیت های زیست محیطی

5G بستری برای فناوری های پیشرفته  / اقتصاد دیجیتال آینده اقتصاد جهان است 

رئیسمجلسبااشارهپیگیریهادربارۀماجراجوییتعرضجنگندههایآمریکاییبههواپیمایایرانیدرپیامتوییتریگفت:آمریکاییهادروغمیگویند،هرجنایتیازسویتروریستهای
آمریکایی،نابودیذلیلانۀرژیمصهیونیستیراسرعتخواهدبخشید.دکترمحمدباقرقالیبافرئیسمجلسشورایاسلامیدرپیامیتوئیتریبااشارهبهپیگیریهادربارهتعرضدو
جنگندهآمریکاییبههواپیمایمسافربریماهان،گفت:آمریکاییهابهدروغمیگوینددرمسیرمانوراستانداروهمیشگیپروازکردهاند.هرجنایتیازسویتروریستهایآمریکایی،

نابودیذلیلانۀرژیمصهیونیستیراسرعتخواهدبخشید.
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علیرضامختارپوردبیرکلنهاددرنشستیبادکترحمیدرضاحاجیباباییرییسکمیسیونبرنامهوبودجهمجلسبهتشریحشرایط،مشکلاتقانونیوکمبودبودجهنهاد
پرداخت.بهگزارشپایگاهاطلاعرسانینهادکتابخانههایعمومیکشور،علیرضامختارپوردبیرکلنهادکتابخانههایعمومیکشوربههمراهدکترعاطفهزارعیمدیرکل
کتابخانههایعمومیهمدانوهوتنوالینژاددستیاردبیرکلبادکترحمیدرضاحاجیباباییرییسکمیسیونبرنامهوبودجهمجلسشورایاسلامیدیداروگفتوگوکرد.
درایندیداردبیرکلنهادضمنتشریحوضعیتنهادبهارائهگزارشیازعملکرد،شرایطومشکلاتقانونیونیزکمبودبودجهواعتباراتنهادکتابخانههایعمومیکشور
پرداختوخواستارهمراهیمجلسیازدهمبرایحلاینمشکلاتشد.درایندیداردکترحمیدرضاحاجیباباییضمنبیاندیدگاههایخود،اظهارامیدواریکردمشکلات
قانونیوکمبودهایبودجهاینهادبابررسیپیشنهادهاوهمراهینمایندگانمجلسدرایندورهبرطرفشود.گفتنیاستبرخینمایندگانمجلسیازدهمطیهفتههای

گذشتهدردیداربادبیرکلومدیراننهادضمنبررسیمسائلپیشروینهادکتابخانههایعمومیکشور،قولهمکاریوهمراهیبرایحلاینمشکلاتدادند.

دیداردبیرکل
نهادکتابخانهها
بانمایندگانمجلس
شورایاسلامی

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و کتاب

رئیسمجمعنمایندگان
فارس؛اعتباراتنهاد
دربرابرکارارزشمند
کتابخانههاناچیزاست

مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس با 
هدف بررسی مسائل و مشکلات قانونی 
نهاد کتابخانــه ها با نماینــده مردم 
شهرستان های لامرد و مهر و رئیس مجمع 

نمایندگان فارس دیدار و گفت و گو کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
فارس، روح الله منوچهری، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی فــارس به منظور تشــریح وضعیت 
کتابخانه های عمومی و بررســی مشکلات با 
سیدموسی موسوی، رئیس مجمع نمایندگان 
فارس و نماینده منتخب مردم شهرستان های 
لامرد و مهر دیدار و گفتگو کرد. پیگیری کتابخانه 
مرکزی لامرد، بررسی تناقضات قانونی نهاد و 
پیگیری اعتبار برای تکمیل پروژه های نیمه تمام 
شهرستان های لامرد و مهر از مهم ترین مباحث 

این دیدار بود.
سیدمحمد موسوی، نماینده منتخب مردم لامرد 
و مهر در این دیدار عنوان کرد: نقایص و تناقضاتی 
در قانــون نهاد وجود دارد و ما کاملا به آن واقف 
هســتیم. بنای ما هم بر این بود که دیداری با 
دبیرکل نهاد کتابخانه ها داشــته باشیم تا این 

نواقص مورد بررسی قرار گیرد.
موسوی تصریح کرد: این مشکلات باید در قالب 
لایحه طرح شده و یا به صورت متمرکز و فشرده 
با نمایندگان ارتباط برقرار شود تا اکثر نمایندگان 
در جریان قرار گیرند. اعتبارات نهاد کتابخانه ها در 
برابر کار بزرگ و ارزشمندی که انجام می دهد، 

بسیار ناچیز است.   
رئیس مجمع نمایندگان فارس گفت: با توجه به 
شرایط خاص کشور و کمبود اعتبارات، تلاش 
خود را خواهیم کرد و هر میزان که میسر باشد، 
کمک می کنیم. ما در کنار شــما هســتیم و 
مســیرهای مختلف را بررسی خواهیم کرد تا 

مطالبات به حق کتابداران به سرانجام برسد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس نیز در این 
دیدار با بیان اینکه کتابخانه های عمومی از دیرباز 
در فرهنگ ایرانی-اسلامی جایگاه ویژه ای داشته 
اند، گفت: کتابخانه ها از زمانی که به عنوان یک 
نهاد عمومی غیردولتی از بدنه دولت جدا شدند، 
کیفیت و کمیت خدماتشان رشد چشمگیری 
داشته  است و این خدمات به گروه خاصی محدود 
نشده بلکه همه اقشار جامعه از خدمات متنوع 
فرهنگی و ترویجی کتابخانه ها استفاده کرده اند.

منوچهری پرکردن اوقــات فراغت، کمک به 
آموزش مادام العمر و اطلاع رسانی را از رسالت های 
اصلی کتابخانه ها برشمرد و گفت: با وجود همه 
این تلاش ها، مشــکلاتی در برابر راه پیشرفت 
کتابخانه ها قرار گرفته است که ما را تا حدودی از 
دغدغه اصلی، یعنی ترویــج فرهنگ کتاب و 
کتابخوانی، دور می کند؛ مهم ترین آن تناقضاتی 
است که در قانون تأسیس و نحوه اداره کتابخانه ها 

وجود دارد. 
اگر بخواهیم کار فرهنگی و کتاب و کتابخوانی 
نهادینه شــود، باید قانون اصلاح شود. کتابدار 
موقعــی می تواند کار فرهنگی کند که دغدغه 
حقوق و معیشت نداشته باشد. منوچهری در ادامه 
شاخص های زیربنا، عضو و امانت در کتابخانه های 
لامرد و مهر را تشریح کرد و گفت: در قانون هیچ 
بودجه ی عمرانی برای نهاد در نظر گرفته نشده 
است؛ با این وجود با کمک خیرین و از اعتبارات 
استانی تاکنون در شهرستان های لامرد و مهر 
کتابخانه های خوبی ســاخته شــده است. اما 
مشــکلاتی نیز وجود دارد؛ کتابخانه های شهر 
وراوی، علامرودشت و دهنو در وضعیت خوبی 
نیستند و نیاز است با تامین اعتبار، این پروژه ها 

کامل شده و در اختیار مردم قرار گیرند.

اعلامآمادگیمجمع
نمایندگاناستانلرستان
برایحمایتقانونیازنهاد

رئیس مجمع نمایندگان لرســتان در دیدار با 
مدیرکل کتابخانه های عمومی، بر لزوم حمایت 
قانونی این مجمع از نهاد کتابخانه های عمومی در 

راستای رفع موانع توسعه، تأکید کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی لرستان، فرشته طهماسبی، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی استان به منظور بررسی 
مشکلات کتابخانه های عمومی با سید حمیدرضا 
کاظمی، نماینده مردم شهرستان  پلدختر در 
مجلــس شــورای اســلامی و رئیس مجمع 

نمایندگان استان، دیدار و گفتگو کرد.
نماینده مردم شهرســتان  پلدختر در مجلس 
شورای اسلامی در این دیدار بیان کرد: دین مبین 
اسلام همواره برای کتاب، مطالعه، کتابخوانی و 
کسب علم و دانش، ارزش و جایگاه ویژه ای قائل 
شــده تا جایی که اولین آیه نازل شده بر پیامبر 

ِّکَ الَّذِی  اسلام)ص( با کلمه خواندن»اقْرَأْ باِسْمِ ربَ
خَلقََ« شروع می شود.

سید حمیدرضا کاظمی با بیان اینکه فعالیت ها و 
پیگیری های اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان لرستان قابل تقدیر است، ادامه داد: توجه 
به کتاب و کتابخوانی یکی از دغدغه های مهم 
رهبر معظم انقلاب)مدظله العالی( است و ایشان 
همواره توجه جدی به کتاب و توسعه فرهنگ 
مطالعه داشــته اند. سرلوحه قرار دادن بیانات و 
رهنمودهای معظم له در این حوزه، قطعا موجب 

موفقیت و پیشرفت های چشمگیر خواهد شد.
رئیس مجمع نمایندگان اســتان لرستان در 
مجلس شورای اســلامی با تاکید بر ضرورت 
حمایت از برنامه های فرهنگی و کتابخوانی در 
کتابخانه های عمومی، اظهار داشت: از آنجا که 
کتابخانه های شهرستان پلدختر جوابگوی نیاز 
مردم به ویژه قشــر جوان نبوده، ضروری است 
دستگاه های مرتبط برای تکمیل پروژه کتابخانه 
ای در دست ساخت شهرستان اقدامات لازم را 

انجام دهند.
وی با بیان اینکه در کمیته برنامه ریزی اعتبار 
مطلوبی برای پروژه کتابخانه شماره دو پلدختر 
در نظر گرفته خواهد شــد، افزود: بنده و سایر 
همکاران در مجمع نمایندگان استان لرستان نیز 
آماده حمایت قانونی در راســتای رفع موانع و 
مشــکلات نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 

خواهیم بود.
در  ایــن دیدار مدیرکل کتابخانه های عمومی 
لرســتان نیز ضمن ارائه گزارشــی از وضعیت 
کتابخانه های عمومی شهرستان پلدختر، گفت: 
کتابخانه های عمومی علاوه بر رسالت اصلی خود، 
فعالیت های فرهنگی، آموزشی و عام المنفعه 
متعددی نیز انجام می دهند. به صورتی که در 
جریان سیل سال گذشته، کتابخانه های عمومی 
بلافاصله به یاری مردم سیل زده شتافته و علاوه 
بر کمک رسانی اولیه، در طول سال ده ها برنامه 

فرهنگی در مناطق آسیب دیده برگزار شد.
فرشته طهماسبی تصریح کرد: برخی از ابهامات 
و نواقص قانونی، نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
را در مسیر توسعه خود به ویژه در بحث اعتبارات 
با مشکلات جدی روبه رو کرده که امید است با 
عنایت نمایندگان مجلس شورای اسلامی این 

موانع مرتفع شود.

دردیدارنمایندهاستان
ضرورترسیدگیویژه

بهمشکلاتنهاد
درمجلسیازدهم

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان مرکزی با 
نماینده مردم شهرستان های دلیجان و محلات 

در مجلس شورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان مرکزی، مهدی ثامنی، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی استان مرکزی به همراه 
فهیمه لطفعلی، رئیس اداره کتابخانه های عمومی 
شهرســتان دلیجان با حجت الاسلام علیرضا 
سلیمی، نماینده مردم شهرستان های دلیجان و 
محلات و عضو هیأت رئیســه مجلس شورای 
اســلامی دیدار و پیرامون مســائل معیشتی 
کتابداران و زیرساخت های کتابخانه های عمومی 

شهرستان های حوزه انتخابیه گفتگو کرد.
در این جلسه مدیرکل کتابخانه های عمومی 
اســتان به بودجه مورد نیاز نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور جهت بهبود و ترمیم وضعیت 
حقوق کتابداران، نحوه واریز ســهم نیم درصد 
شهرداری ها، توسعه زیربنا، منابع و تجهیزات 
کتابخانه های عمومی و اقدامات شاخص فرهنگی 
اشاره کرد و خواستار توجه ویژه مجلس یازدهم 

به کتابخانه های عمومی شد.
حجت الاسلام سلیمی، نماینده مجلس شورای 
اســلامی ضمن ابــراز امیــدواری جهت حل 
مشکلات، در خصوص پیگیری موضوعات مطرح 
شده در هیأت رئیسه مجلس قول مساعد داد و 
گفت: نهاد کتابخانه های عمومی کشور در دوران 
مدیریت جدید، اقدامات ارزشمندی در زمینه 
تاســیس کتابخانه های عمومی، فعالیت های 
فرهنگی از جمله جشنواره کتابخوانی رضوی، 
آیین هــای رونمایــی کتاب، نشســت های 
 کتاب خــوان، ایجــاد محافــل ادبــی و... 

داشته است.
سلیمی افزود: قطعا این اتفاقات مثبت جز با تلاش 
کتابداران فرهنگی قابل عرضه نبود و کتابداری 
که خود به لحاظ مالی و معیشتی مشکل نداشته 
باشد، با دلگرمی بیشتری در جهت توسعه اهداف 
سازمان تلاش خواهد کرد؛ لذا بایستی به طور 

ویژه به این مساله توجه کرد.
وی خواستار تجهیز کتابخانه های عمومی به 
منابع جدید و به روز و همچنین شاداب سازی و 
به روزرسانی تجهیزات کتابخانه های عمومی شد.
در پایان نیز پیرامون موضوعاتی همچون تاسیس 
کتابخانه در روستای راوه شهرستان دلیجان، 
احداث کتابخانه در شــهر محلات و راه اندازی 
بخش های تخصصی تاریخ و علمای شهرهای 

دلیجان و محلات بحث و گفتگو شد.

ضرورتحمایتهمهجانبه
ازبرنامههاوطرحهای

پیشنهادینهاددرمجلس
نماینده مردم شهرستان های خلخال و کوثر در 
دیدار مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان 
اردبیل ضمن قدردانــی از زحمات کتابداران و 
کارکنــان کتابخانه های عمومی گفت: از تمام 
برنامه ها و طرح های پیشنهادی در جهت توسعه 
کتابخانه ها و ترمیم وضعیت مالی کارکنان این 

نهاد فرهنگی حمایت خواهد کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان اردبیل، پروانه رضاقلیزاده، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی استان، طی سفر یک روزه 
به شهرستان خلخال با سید غنی نظری، نماینده 
مردم شهرستان های خلخال و کوثر در مجلس 
شــورای اســلامی دیدار و در خصوص مسائل 

فرهنگی گفتگو کرد.

سید غنی نظری در این دیدار به نقش انکارناپذیر 
کتاب و کتابخوانی در توسعه و پیشرفت جوامع 
اشاره کرد و گفت: کارشناسان، رشد و بالندگی را 
با تعداد کتابخانه ها، تولید کتاب، تیراژ کتاب، 
میزان سرانه مطالعه ملت ها ارزیابی می کنند؛ زیرا  
نمی توان توسعه و رشد را بدون در نظر گرفتن 
میزان سرانه مطالعه بررسی کرد؛ به همین خاطر، 
کتاب و کتابخوانی از مقوله های مهم و قابل توجه 
فرهنگی اســت که ترویج آن در جامعه، بسیار 

ضروری به نظر می رسد.
نماینده مردم شهرستان های خلخال و کوثر در 
مجلس شورای اسلامی همچنین با بیان اینکه 
کتاب به عنوان ابزاری متعالی، همواره در خدمت 
انسان بوده است، افزود: کتاب های خوب و مفید 
به عنوان بهترین دوست آدمی، خدمات شایانی 
را به جامعه بشری ارائه کرده و در به کمال رساندن 

انسان، نقش بسزا و بی بدیلی ایفا کرده اند.
وی خاطرنشان کرد: به سهولت می توان ادعا کرد 
که در این دنیا همه به نوعی با کتاب و کتابخوانی 
در ارتباط هستند و با وجود رشد و پیشرفت در 
عرصه های مختلف، نه تنها از اهمیت کتاب و 
کتابخوانی کاسته نشده بلکه روز به روز بر اهمیت 

آن افزوده شده است.
نظری در ادامه گفت: تمام  بزرگان، صاحب نظران 
و کسانی که دنیا را متحول کرده اند، هرگز با کتاب 
و کتابخوانی بیگانه نبوده و از کتاب به عنوان وسیله 

ای ضروری همواره  بهره برده اند.
نماینده مردم شهرستان های خلخال و کوثر در 
ادامه سخنان خود به رسالت عظیم نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور در توسعه کتابخانه و ترویج 
کتابخوانی اشاره کرد و گفت: نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور با برگزاری جشنواره های متعدد 
فرهنگی و کتابخوانی، بویژه جشنواره کتابخوانی 
رضوی نقش ســازنده ای را در جهت پیشبرد 
اهداف فرهنگی جامعه برعهده دارد و به منظور 
تداوم این امر نیازمند حمایت های همه جانبه 

است.
وی ضمن قدردانی از زحمــات کتابداران و 
کارکنان کتابخانه های عمومی خاطر نشان 
کرد: از تمام برنامه ها و طرح های پیشنهادی 
در جهت توسعه کتابخانه ها و ترمیم وضعیت 
مالــی کارکنان این نهــاد فرهنگی حمایت 

خواهد کرد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان نیز در 
این دیدار با تشــریح اقدامات کتابخانه های 
عمومی استان، گفت: در شرایط به وجود آمده 
ناشی از شیوع کرونا و  محدودیت های اعمال 
شــده برای مراجعه اعضا بــه کتابخانه های 
عمومی، بسترســازی لازم بــرای ارتباط با 
مخاطبــان از طریق فضــای مجازی صورت 

گرفته است.

رضاقلیــزاده تداوم فعالیت های کتابخانه های 
عمومی را نیازمند حمایت های همه جانبه عنوان 
کرد و گفت: اصلاح قوانین مربوط به اداره کتابخانه 
های عمومی استان و تصویب اعتبارات مناسب 
فرهنگی برای این نهاد فرهنگی، موجب توسعه 
کتابخانه های عمومی در ابعاد مختلف خواهد 

شد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان به نقش 
تاثیرگــزار کتابخانه های عمومــی به ویژه 
کتابخانه های روســتایی در پیشبرد اهداف 
فرهنگی اشــاره کرد و گفت: کتابخانه های 
عمومــی از معدود مراکزی هســتند که در 
روستاها فعالیت های فرهنگی انجام می دهند 
و این مکان های فرهنگی به عنوان خانه دوم 
کودکان و نوجوانان دارای اهمیت قابل توجهی 
 در میــان ایــن قشــر از افــراد جامعــه

 است.
وی برگزاری نشســت های معرفــی کتاب، 

مســابقات فرهنگی و کتابخوانی، برنامه های 
مختلف فرهنگی به مناسبت اعیاد ملی و مذهبی 
را از برنامه هایی دانست که با استفاده از ظرفیت 

فضای مجازی اجرا می شود.

مسئولانبایدکمککنندتا
مشکلاتقانونینهادحلشود

مدیرکل کتابخانه های فارس با هدف بررسی 
تناقضات قانونی نهاد، حل مشــکل معیشتی 
کتابداران و بررســی وضعیــت کتابخانه های 
عمومی با محسن علیزاده، نماینده منتخب مردم 

سپیدان و بیضاء دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی فــارس، روح الله منوچهری، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی فارس با هدف بررســی 
تناقضات قانونی نهاد، حل مشــکل معیشتی 
کتابداران و بررســی وضعیــت کتابخانه های 
عمومی، ۷ مردادماه با محسن علیزاده، نماینده 
منتخب مردم سپیدان و بیضاء دیدار و گفتگو 

کرد.
محسن علیزاده، نماینده مردم سپیدان و بیضا در 
این نشست عنوان کرد:  همه ی ما مدعی دوستی 
با کتاب هستیم و کتاب را نزدیک ترین دوست 
خود می دانیم اما از آن غافل هستیم. ما باید سعی 
کنیم فرهنگ کتاب و مطالعه در روح وجان ما 

نهادینه شود.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس ادامه داد: 
جایگاه کتاب و کتابخانه ها همــواره به قدری 
ارزشمند و مهم بوده و هست که نه تنها نمایندگان 
مجلس بلکه تمام مسئولان باید کمک کنند تا 
مشکلات قانونی نهاد کتابخانه ها هر چه زودتر حل 
شــود. اگر ارتباط با نمایندگان بیشــتر شود، 
نمایندگان هم ترغیب می شوند که کمک کنند 
این اصلاحات قانونی سریع تر انجام شود. اگر نهاد 
کتابخانه ها در این مورد بیشتر پیگیری کند، حتما 
طرح اصلاح قانون نهــاد در مجلس به نتیجه 

می رسد.
علیزاده پیشنهاد داد رئیس مجمع نمایندگان 
استان به عنوان یکی از اعضای حقیقی انجمن 
کتابخانه های استان انتخاب شود تا ضمن شرکت 
در جلســات انجمن از نزدیک در جریان تمام 
مسائل و مشکلات حوزه کتاب و کتابخوانی قرار 
گیرد تا بتواند در مجلس آگاهانه تر از حق و حقوق 

کتابداران و کتابخانه ها دفاع کند.
روح الله منوچهری، مدیــرکل کتابخانه های 
عمومی فارس در این دیدار ضمن اشاره به پیشینه 
تاریخی و فرهنگی شهرستان سپیدان، عنوان 
کرد: ســپیدان قدمتی به بلندای تاریخ دارد و 
اندیشمندان و بزرگان زیادی از این شهرستان 
برخاسته اند که همواره مایه افتخار و سربلندی 
استان بوده اند و نام و یاد آن ها همواره در حافظه 
تاریخی مــردم ماندگار خواهد بود. منوچهری 

ضمن اشاره به فعالیت های کتابخانه های عمومی 
گفت: در کتابخانه ها برنامه های متنوع فرهنگی و 
ترویجی برگزار می شود و حتی کرونا هم مانع 

فعالیت کتابخانه ها نشده است.
 در همیــن ایــام با وجــود تعطیلی مقطعی، 
کتابخانه ها برنامه های خود را در فضای مجازی 
بیش از پیش ادامه دادند؛ از جمله جشــنواره 
کتابخوانی رضوی که با توجه به شرایط کنونی 
آنلاین برگزار و در شهرستان سپیدان و نیز استان 

فارس به خوبی از آن استقبال شد.
منوچهری با تاکید بر اینکه بودجه و اعتباری که 
دولت برای کمک به نهاد پرداخت می کند بسیار 
ناچیز اســت، اضافه کرد: این مبلغ پاسخگوی 
وضعیت حقوقی و معیشتی کتابداران نیست. کل 
مجموعه مدیریتی نهاد کتابخانه ها چه در سطح 
کشور و چه استان به جای اینکه دغدغه ترویج 
فرهنگ کتاب و کتابخوانی داشته باشند باید به 
فکر تامین حقوق کارکنان باشند و این مساله 
کمبود اعتبار و بودجه، ما را از آرمان ها و اهداف 

اصلی مان دور کرده است.
مدیرکل کتابخانه های استان فارس اضافه کرد: 
نوعــی دوگانگی در قانــون نهادهای عمومی 
غیردولتی وجود دارد، به عنوان مثال به کارکنان 
برخی از این نهادها شناسه کارمندی تعلق گرفته 
و به برخــی از جمله کارکنان نهاد کتابخانه ها 
شناسه کارمندی تعلق نگرفته است. وی ابراز 
امیــدواری کرد با همکاری نمایندگان محترم 
مجلس یازدهــم این نواقص اصلاح شــود تا 
کتابخانه های عمومی در مسیر درست رشد و 
پیشرفت قرار گیرند و بتوانند با انگیزه و توان بیشتر 

در جهت اعتلای فرهنگ گام بردارند.

ضرورتاصلاحقوانین
مربوطبهتاسیسنهاد

کتابخانههایعمومیدر
برنامههفتمتوسعهکشور

جبار کوچکی نژاد، نماینده مردم شهرســتان 
رشــت در مجلس شورای اسلامی در گفتگو با 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان گیلان بر 
ضرورت حل مشــکلات نهــاد کتابخانه های 
عمومی در حوزه های مختلف تاکید و از آمادگی 

خود برای پیگیری این مشکلات خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان گیلان، جبار کوچکی نژاد، نماینده 
مردم شهرســتان رشــت در مجلس شورای 
اســلامی، صبح روز دوشنبه)۶مرداد( با پریسا 
کرمی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
گیلان دیدار و در خصوص وضعیت کتابخانه های 
عمومی اســتان، مشکلات نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور و میزان اعتبار مورد نیاز جهت 

تکمیل کتابخانه مرکزی رشت تبادل نظر کرد.
نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شورای 
اسلامی در این دیدار با اشاره به مشکلات مالی 
کشور و نیز کمبود اعتبار برای تامین نیازهای 
دســتگاه های اجرایی برای اتمــام پروژه های 
عمرانی، یکی از مهم ترین راه های اتمام پروژه 
های در دســت احداث را اســتفاده از ظرفیت 
خیرین و نهادهای حمایتی نظیر بنیاد برکت 

دانست.
جبار کوچکی نژاد با اشاره به سفر قریب الوقوع 
رئیس بنیاد برکت و معاونان این بنیاد به استان 
گیلان طرح موضوع تکمیل برخی از کتابخانه 
های عمومی استان در نشست با این هیات را از 

برنامه های خود عنوان کرد.
کوچکی نژاد همچنین به مشکلات و موانع قانونی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور نیز اشاره کرد. 
وی با بیان اینکه به زودی قانون برنامه هفتم توسعه 
کشور در مجلس بررســی خواهد شد، بر لزوم 
اصلاح قوانین مربوط به تاسیس نهاد کتابخانه 
های عمومی به نفع کارکنان و کتابداران پرتلاش 

این نهاد تاکید کرد. وی همچنین لازمه اصلاح 
این قوانین را پیگیری های وسیع و هدفمند از 
سوی دست اندرکاران نهاد کتابخانه های عمومی 
عنوان و از آمادگی خود برای برگزاری نشست 
های تخصصی در کمیته اجتماعی کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با مدیران 

ارشد نهاد خبر داد.
نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شورای 
اسلامی در پایان این دیدار اتمام پروژه کتابخانه 
مرکزی رشت با توجه به تخصیص اعتبارات لازم 
را یکی از مهم ترین اولویت های فرهنگی استان 
برشمرد و گفت: امیدوار هستیم با پیگیری های 
صورت پذیرفته از سوی مسئولان و نمایندگان 
استان در نیمه دوم سال جاری شاهد افتتاح این 
کتابخانه در استان باشیم. مدیر کل کتابخانه های 
عمومی استان گیلان نیز در این دیدار ضمن ارائه 
گزارشی از وضعیت کتابخانه های عمومی استان 
تلاش برای اتمام پروژه های در دســت احداث، 
ایجاد کتابخانه های عمومی قابل حمل و نقل 
کانکسی در مناطق کمتر توسعه یافته استان و نیز 
پیگیری اتمام بــزرگ ترین کتابخانه عمومی 
شمال کشور تا پایان سال جاری را از مهم ترین 

برنامه های این مجموعه عنوان کرد.
پریسا کرمی همچنین با اشاره به برگزاری جلسات 
تخصصی دبیرکل، معاونان و مدیران ارشد نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور با نمایندگان مردم 
در مجلس شورای اســلامی که از ابتدای سال 
جاری آغاز شده، از جبار کوچکی نژاد برای حضور 

در این نشست های ویژه دعوت کرد.

توسعهکتابخانههای
عمومیکاهش

معضلاتاجتماعیرا
بهدنبالخواهدداشت

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی در جریان بازدید از پروژه ساخت کتابخانه 
های استاد آیتی و شهید باهنر بروجرد، توسعه 
کتابخانه های عمومی را یکــی از راهکارهای 

کاهش معضلات اجتماعی بیان کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی لرستان، عباس گودرزی، نماینده مردم 
بروجرد در مجلس شورای اسلامی و نایب رئیس 
کمیسیون اجتماعی به همراه فرشته طهماسبی، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی؛ احمد حسین 
فتایی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی؛ میثم 
زندیه شیرازی، مسئول حراست کتابخانه های 
عمومی استان؛ داوود پهلوان، رئیس اداره کتابخانه 
های عمومی شهرســتان بروجرد از دو پروژه 
ساخت کتابخانه های عمومی استاد آیتی و شهید 
باهنر این شهرستان بازدید کرد و از نزدیک در 
جریان امور قرار گرفت. نماینده مردم بروجرد در 
مجلس شورای اسلامی در این بازدید بیان کرد: 
دین مبین اسلام به کتاب و کتابخوانی توجه و 
اهمیت ویژه ای قائل است. علما و بزرگان ما در 
تمامی مراحل زندگی خود به مطالعه مشغول بوده 
و بر این امر تاکید داشته اند.گاهی مطالعه یک 
کتاب مسیر زندگی انسان را دگرگون ساخته و 
سرنوشت وی را تغییر می دهد. توسعه کتابخانه 
های عمومی یکی از بهترین راهکارهای کاهش 
معضلات اجتماعی در کشور اســت؛ از این رو 
ضرورت دارد مسئولان امر در خصوص ترویج 
فرهنگ مطالعه و سهولت دسترسی عموم مردم 

به کتابخانه ها اهتمام بیشتری داشته باشند.
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی با بیان اینکه رفع 
موانع توسعه کتابخانه های عمومی را در مجلس 
شورای اسلامی پیگیری می کند، تصریح کرد: 
افتتاح کتابخانه درجه یک استاد آیتی مهم ترین 
مطالبه فرهنگی مردم شهرستان است که باید با 
حمایت مسئولان اســتان و تلاش مسئولان 

شهرستان هرچه زودتر به بهره برداری برسد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی لرستان نیز در این 
بازدید گفت: عملیات ساخت کتابخانه درجه یک 
عمومی استاد آیتی بروجرد در زمینی به مساحت 
22۵۷ مترمربع از چند سال قبل آغاز و مراحل 
پایانی خود را سپری کرده و با نصب چیلر به پایان 
می رسد. کتابخانه شهید باهنر نیز در زمینی به 
مساحت 8۰۰ مترمربع با 8۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی در حال ساخت است. فرشته طهماسبی 
ادامه داد: بر اساس قول اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی به عنوان مجری این دو پروژه، در سال 
جاری عملیات ساخت کتابخانه های مذکور  پایان 
یافته و تحویل بهره بردار داده خواهد شد. نهاد 
کتابخانه های عمومی نیز به عنوان بهره بردار 
بلافاصله نسبت به تجهیز و افتتاح آن ها اقدام 
خواهد کرد. وی همچنین در این بازدید ضمن 
برشمردن برخی از نواقص قانونی نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور، از عباس گودرزی، نماینده 
مردم بروجرد درخواست کرد در این خصوص 

همکاری لازم را داشته باشد. 

مشکلاتومسائلکتابخانه
هایعمومیبررسیشد

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان زنجان با 
هدف بررسی مشکلات کتابخانه های عمومی با 
حجت الاسلام حسن شجاعی، نماینده مردم 

ابهر، خرمدره و ســلطانیه در مجلس شورای 
اسلامی دیدار و گفتگو کرد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی زنجان، مدیرکل کتابخانه های عمومی 
زنجان به همراه عبدالحسین بختیاری، رئیس 
اداره کتابخانه های شهرســتان ابهر با حجت 
الاسلام حسن شــجاعی، نماینده مردم ابهر، 
خرمدره و سلطانیه در مجلس شورای اسلامی 
دیدار و در زمینه مشکلات و مسائل کتابخانه های 
عمومی گفتگو کرد. حجت الاســلام حســن 
شجاعی، نماینده مردم ابهر، خرمدره و سلطانیه 
در این نشســت بر ضرورت حمایت از وضعیت 
معیشتی کتابداران تاکید و ابراز امیدواری کرد با 
حمایت نمایندگان مجلس شــورای اسلامی، 
مشکلات بودجه ای نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور اصلاح شود تا شاهد فعالیت بهتر کتابخانه 
های عمومی و ترویج بیشــتر فرهنگ کتاب و 
کتابخوانی در جامعه باشیم. در آینده ای نزدیک 
با همراهی سایر نمایندگان استان با دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور دیدار می کنیم تا 
راهکارهای اساسی برای حل مشکلات این نهاد 
فرهنگی و کتابداران مورد بحث و بررسی قرار 

گیرد.
امیرعلی نیک بخش گفت: در سال 1۳82 نهاد 
کتابخانه هــای عمومی به عنوان نهاد عمومی 
غیردولتی تشکیل و مقرر شد هزینه های آن از 
طریق کمک های دولتــی و نیم درصد درآمد 
شهرداری ها تأمین شــود؛ متأسفانه در بحث 
قانونگذاری این نهاد فرهنگی به برخی موارد توجه 
نشد و قانون مصوب نواقصی دارد که کار توسعه و 
پیشرفت کتابخانه های عمومی را با مشکل روبه 
رو کرده است. نیکبخش همچنین به تکمیل و 
افتتاح پروژه های عمرانی استان از جمله کتابخانه 
مرکزی شهرستان ابهر اشــاره کرد و خواستار 
پیگیری و حمایت نمایندگان مجلس شد. وی 
همچنین گزارشــی از عملکرد کتابخانه های 
عمومی استان به ویژه در ایام تعطیلی کتابخانه ها 

به دلیل شیوع کرونا ارائه کرد.

دیدارمدیرکل
کتابخانههایعمومی
سمنانورئیسمجمع

نمایندگاناستان
مدیرکل کتابخانه های عمومی سمنان با هدف 
بررسی و رفع مشکلات کتابخانه های عمومی با 
رئیس مجمع نمایندگان استان و نماینده مردم 
شاهرود و میامی در مجلس شورای اسلامی دیدار 
و گفتگو کرد. به گزارش روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی اســتان سمنان، حسین 
شاکری، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
ســمنان و سید ابراهیم موســوی، رئیس اداره 
کتابخانه های عمومی شهرستان شاهرود به منظور 
بررســی مشــکلات کتابخانه ها و کتابداران با 
علی اصغر خانی، رئیس مجمع نمایندگان استان 
سمنان و نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس 

شورای اسلامی دیدار و گفتگو کردند.
علی اصغر خانی، رئیس مجمع نمایندگان استان 
سمنان و نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس 
شورای اسلامی، گفت: نمایندگان استان سمنان 
در جذب بودجه و اعتبارات برای توســعه استان 
یک صدا بوده و تعامل خوبی بین آن ها وجود دارد. 
تعادل و تعامل بین نمایندگان استان سمنان باید 
به دستگاه های اجرایی نیز تسری یابد تا با این تفکر 
مشکلات را کاهش دهیم. بایستی برای ارتقای 
وضعیت مالی و معیشتی کتابداران کشور طرح ها 
و پیشنهادهای کارشناســی شده توسط نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور جمع بندی و ارائه شود 
تا با کمک نمایندگان در صحن مجلس در قالب 
طرح، بررسی و تصویب شود. رشد و توسعه بسطام، 
مجن، کلاته خیج و دیگر شهرهای این استان تا 
حدودی قابل قبول است. به دلیل مسافت اندک 
شهرســتان میامی با شاهرود، نیروهای جوان و 
کارآمد در این شهرستان ماندگار نیستند که باید 
برای این موضوع تدبیری اندیشــه شود. خانی،  
تعامل مدیران دستگاه های اجرایی با نمایندگان 
استان سمنان را در پیشبرد سریع اهداف و برنامه ها 
بسیار مؤثر دانســت. در ادامه حسین شاکری، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان سمنان 
ضمن بیان اینکه نهــاد کتابخانه های عمومی، 
نهادی عمومی و غیردولتی اســت که از بودجه 
عمومی کشــور استفاده نمی کند، گفت: عمده 
اعتبارات نهاد کتابخانه های عمومی از واریز نیم 
درصد درآمد شــهرداری ها و کمک های وزارت 
ارشاد تأمین می شــود. مدیرکل کتابخانه های 
عمومی استان سمنان ضمن دعوت از نماینده 
مردم شاهرود و میامی در مجلس شورای اسلامی 
و رئیس مجمع نمایندگان برای تشکیل جلسه ای 
با حضور نمایندگان استان و دبیرکل نهاد، عنوان 
کرد: تشکیل این جلسه می تواند زمینه خوبی برای 
طرح و بررسی مشکلات  و آگاهی نمایندگان از 
مسائل باشد.پیشنهادها و طرح هایی برای حل 

مشکلات مالی نهاد وجود دارد.
گفتنی اســت، در حال حاضر 2۰ باب کتابخانه 
عمومی نهادی و مشارکتی در شهرستان شاهرود 
فعالیت می کند و 14 هزار نفر عضو این کتابخانه ها 

هستند..

رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در دیدار با دبیرکل نهاد تاکید کرد؛

رفع مشکلات قانونی و کمبود بودجه ای نهاد  با همراهی نمایندگان مجلس
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تیتر

بقیه از صفحه اول

 دفاع از حریم ایران، یک واقعیت را به جهان ابلاغ می کنند، مرزهای کشور 
ما خط قرمز و هرگونه تجاوز با پاسخی دندان شکن مواجه خواهد شد. البته 
قابل پیش بینی است ،  با توجه به قدرت منطقه ای ایران و نیـــروهای مرید 
و وفادارش ، موکدا" اینکه  آمریکا در صورت حمله به منجلابی فـــرو می رود 
که خلاصی از آن نابــــودی است . یادآوری انهدام پهباد  غول پیکر امریکایی 
بر فراز خلیج فارس ، دستگیری یازده ملوان آمریکایی ، حمله موشکی به پایگاه 
هوایی عین الاسد عراق  را فراموش نخواهند کرد و در ایــن موقعیت چنین 
جرأت هایـی از آمریکا وجود نخواهد داشت . اقتدار جمهوری اسلامی ایران 
در مقابله با آمریکا و افشا ساختن جنایت این دولت از سوی ایران ، و شناخت 
صحیح مردم جهــــان از آمریکا کمک نمـــوده و سازش ناپذیـــری ایران 
اسلامی سبب عذاب پایدار برای آمریکا شده است . گفتــــار ساده و در عین 
حال کوبنده رهبر فقیـــد ایران حضرت امام خمینی ) ره( هنــوز در گوشها 
طنیـــن انداز است که در پاسخ اربده کشیهــای آمریکا فرمودند : » آمریکا 
هیچ غلتی نمی تواند بکند «  خط مشی انقلاب اسلامی ایران مبارزه با هـــر 
گونه ستمگری و زورگویی است و ملت آزاد ایران در برابر تهــــاجم نظـــام 
آمریکا و یـــا هــــر کشوری که خواهــــان استقلال و آزادی خویش است 
نمی تواند بی تفاوت باشد . بدیهی است این تهاجمات مقطعی و زورگویی 
های دائمی در برابر اراده ملت ها نمی تواند پایدار باشد همچنانکه در لبنان 
، عراق ، سوریه  دیدیم که تجلی اراده ملت آمریکای مغــرور را چگونه وادار 
به عقب نشینی و فرار نمود و امروزه مردم جهان به این واقعیت واقفند که 
هر نیـــروی جهنمی در برابری اراده ملتها پـــوچ و قابل اضمحلال  و نشانه 
هایی از اراده مقاومت عظیم مردمی است . در ایران اسلامـــی مبارزه با آمریکا 
یک اصل است ، حضرت آیت اله خامنه ای رهبرمعظم انقلاب اسلامی و ولی 
امر مسلمین در این باره فرمودند : »  در ایران هر کسی که به انقلاب اسلامی 
اعتقاد دارد به مبارزه همیشگی با آمریکا هم اعتقاد دارد «  بر ایـــن اساس 
ملتهای جهـــان بـــه ویژه مردم انقلابی مــــا باید هوشیار باشند و بـــا 
انسجام و اتحاد به مبارزه در مقابل هر گونه زورگویی ایستادگی کرده و در 
برابر قلدری ابـرقدرتها ) آمریکا ( از آزادی و استقلال و تمامیت ارضی مملکت 
خــویش دفـــاع کرده و زمینـــه ای فراهم سازد تا ابرقدرتها ) آمریکا ( این 

واقعیت را درک کنند که مقاومت پیروز است.والسلام.
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همراه اول جوایز جشنواره تبلیغات ایران را درو کرد 

در پنجمین جشــنواره تبلیغات ایران، همراه اول 
موفق شد پنج شاهین جشنواره را از آن خود کند.

همراه اول در این جشنواره موفق شد در بخش های 
»تبلیغات دیجیتال« )ویدئوی تبلیغاتی(، »تبلیغات 
حمایتی« و »ترویج فروش« ضمن کسب رتبه اول، 
شــاهین طلایی این جشــنواره را دریافت کند. 

همچنین این اپراتور در بخش »مسئولیت اجتماعی« رتبه دوم و شاهین نقره ای 
و در بخش تبلیغات چاپی )بروشور و کاتالوگ( رتبه سوم و دیپلم افتخار و شاهین 
برنزی را از آن خود کرد. در این جشــنواره از بین 2 هزار و 2۳۵ اثر ارسالی، ۵۵8 

اثر به مرحله نهایی راه یافت و در پایان 4۶ اثر حائز رتبه و دریافت جایزه شد.


